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تسلیت رهبر انقلاب در پی درگذشت حاج حیدر رحیم پور ازغدی

سال چهارم   شماره 892  شنبه  20 شهریور ماه 1400  4 صفر 1442   11  آگوست 2021  8صفحه  2000 تومان

رهبر معظم انقلاب اسلامی با صدور پیامی درگذشت حاج حیدر رحیم پور ازغدی را تسلیت گفتند.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، حضرت آیت الله العظمی خامنه ای در پیامی درگذشت حاج حیدر رحیم پور ازغدی را تسلیت گفتند.

متن کامل پیام تسلیت رهبر انقلاب به شرح زیر است:
بسم الله الرّحمن الرّحیم

جناب آقای حسن رحیم پور ازغدی، دانشمند متفکر، دام بقائه
درگذشــت پــدر گرامــی آن جنــاب، مرحــوم آقای حــاج حیدرآقــا رحیم پــور رحمــةالله علیه را بــه شــما و والــده گرامی و دیگــر بازمانــدگان محتــرم و همه 
دوســتان و همفکــران آن مرحــوم تســلیت عــرض می کنم.ســال های متمــادی تــلاش صادقانــه برخاســته از غیــرت دینــی و انگیــزه تحقــق احــکام 
 و معــارف اســلامی، نمایشــگر بخــش مهــم زندگــی آن مرحــوم اســت و ایــن موجــب رضــا و رحمــت الهــی و علــو درجات اخــروی ایشــان خواهــد بود 

ان شاءالله.
دوام توفیقات جنابعالی را از خداوند مسئلت می کنم.

mamlekatonline.ir
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ابوطالب احمدی ارکمی
علی رغم گذشــت بیش از 20 سال از حضور آمریکا در 
افغانســتان، این روزها تحولات غیر قابل پیش بینی در 
این کشــور در رأس اخبار رســانه های بین المللی قرار 

دارد.
آمریکا که برای خشــکاندن ریشــه تروریســم و افراط 
گرایی به افغانستان لشکرکشــی کرده و نهادینه کردن 
دموکراســی مورد نظر غرب را برای این کشــور نسخه 
کرده بود، پس از بیســت ســال با دادن تلفات انسانی و 
هزینــه مالی گزاف، نه تنها به اهدافش در این کشــور 
تحقق نبخشــید، بلکه پس از  برگزاری چند نشســت و 
هماهنگی های پنهان، در اقدامی شتابزده نیروهای خود 
را از افغانستان خارج ساخت و ارتش به اصطلاح آموزش 
دیده افغانستان نیز در ســریعترین زمان ممکن قافیه را 
در مقابل حمله طالبان باخته رییس جمهور افغانســتان 
از کشــور فرار کرد. حملات طالبــان خیلی هماهنگ و 
حساب شده نبوده و ســقوط و تسلیم کابل حتی  برای 
طالبان هم اعجاب انگیز بود. این موضوع  شــاید نشان 
از توافقی پنهان بوده و  سقوط دولت افغانستان به نوعی 

تمرین نقش از قبل تعریف شده باشد.
در این بین بعضی از موضوعات مانند نشســت آمریکا با 
طالبــان، آزادی تعدادی از طالبان از زندان قبل از خروج 
آمریــکا، حضور و فعالیت عناصر داعش در افغانســتان، 
ملاقــات های ترکی فیصل با ســران طالبان، در پیش 
گرفتن رفتارهای دور از انتظار از سوی طالبان، ساخت و 
ترمیم موانع مرزی توسط پاکستان و ترکیه، بر پیچیدگی  
و یا مهندسی موضوعات افغانســتان می افزاید. در این 
راستا دولت ایران باید نسبت به تحولات افغانستان بسیار 
حســاس بوده و موضوعات مربوط به آن را با دقت رصد 
نماید. خروج ســریع آمریکا از افغانستان و زمزمه خروج 
این کشور از عراق باید  ایران را متوجه این موضوع کند 
که آمریکا برای تمام اقدامات خود در منطقه خاورمیانه، 
به ایران و نقش این کشــور در خاورمیانه می اندیشــد. 
آمریکا می دانــد که در صورت خروج از افغانســتان و 
عراق، زمینه را برای ایفای نقش ایران در منطقه فراهم 
کــرده و این مغایر با منافع این کشــور به عنوان قدرت 
هژمون است. اگر طالبان طبق مصاحبه هایی که داشته 
اند، بتوانند دولت فراگیر در این کشــور تشــکیل دهند، 
ثبات و امنیت در مرزهای شــرقی ایران فراهم شــده و 
این موضوع  چیزی شبیه به اوضاع عراق پس از سقوط 

صدام و هم راستا با منافع ایران خواهد بود.
لذا باید هوشــیار بود که آیا طالبان نسبت به دهه های 
قبل از لحاظ فکری تغییر شده و برای رسیدن به قدرت 
، تســاهل و تســامح را در پیش گرفته یا  با در دســت 
گرفتــن قدرت راه افراط را در پیــش گرفته و به جبهه 
مخالفــان ایران می پیوندد. آیا طالبــان که به یک باره 
سوار بر اســب آرزو شده و مســت پیروزی ارزان و بی 
دغدغه خود هســتند، توان ایجاد دولــت فراگیر و مورد 
تایید جامعه جهانی را خواهند داشــت. در هر صورت با 
توجه به موقعیت افغانستان در شرق ایران و ویژگی های 
جغرافیایی و ساختار سیاسی-اجتماعی این کشور، ایجاد 
دولت فراگیر مورد تایید  و همسو با منافع  ایران خواهد 
بود و یا اینکه حداقل از بالکانیزه شدن قدرت و گسترش 

جنگ و بی ثباتی برای ایران بهتر است.
اما این موضوع با اســتراتژی آمریکا در منطقه که همانا 
کاهش قدرت و نفوذ ایران در منطقه بوده و با حضور خود 
در افغانستان از ایفای نقش ایران در آن کشور جلوگیری 
کرده، در تضاد اســت. ایجاد بی ثباتی و جنگ داخلی در 
افغانستان به تبع همجواری با ایران می تواند مشکلات 
امنیتی زیادی برای ایران فراهم ساخته و  زمینه را برای 
نفوذ جبهه مخالف ایران در افغانســتان فراهم می سازد. 
ایــن موضوع حتی می تواند در برنامه ها و اهداف ایران 
در عراق، سوریه و لبنان تاثیر بگذارد و  از حضور و نفوذ 
این کشــور در منطقه شامات بکاهد. لذا ایران باید همه 
برنامه هایی را که ممکن اســت منجر به بالکانیزه شدن 
قدرت در افغانســتان شود، پیش بینی و خنثی نماید.  در 
این راســتا رصد دقیق تحولات افغانستان، از سر گرفتن 
مبادلات اقتصادی با این کشــور، حضور فعال و موثر در 
نشست های مرتبط با مســایل افغانستان، هماهنگی با 
کشورهای منطقه در راستای تحولات افغانستان، پرهیز 
از مواضع شتابزده در قبال این کشور، دعوت ازگروههای 
مختلف افغان به خویشــتنداری و مشــارکت در ایجاد 
دولت فراگیر و حتی کاهش ســطح اختلاف با عربستان 
سعودی و ارتقای ســطح روابط  با این کشور به عنوان 
یــک عامل تاثیر گذار خارجی در افغانســتان، می تواند 
منافع ما را در افغانســتان تامین نموده و فضای لازم را 
برای ایفای نقش موثر ایران در آینده این کشــور فراهم 
سازد.  از سویی بررسی شواهد خروج آمریکا از منطقه و 
خارج شــدن خاورمیانه از اولویت این کشور، بیانگر این 
واقعیت هســت که متحدان این کشور به ویژه عربستان 
ســعودی در آینده از قدرت مانور بیشتری در خاورمیانه 
برخوردار خواهند بود و در این راســتا  بهبود روابط بین 
ایران و عربســتان می تواند بر چالش های امنیتی ایران 
در منطقه کاسته و هزینه های امنیتی در شرق کشور را 

پایین بیاورد.
*دکترای مطالعات جنوب  غرب آسیا

 افغانستان و خطر برای 
منافع ملی ایران

 ظرفیت
  زائران ایرانی اربعین

 باید افزایش یابد

 اجرای پویش همگانی
 »ورزشی شو« در مراکز 

واکسیناسیون پایتخت

ظرفیت پالایش روزانه نفت 
کشور به ۳.۵ میلیون بشکه 

می رسد

افزایش ۵1 درصدی تسهیلات 
پرداختی بانک ها به بخش های 

مختلف اقتصادی

 برنامه ای برای 
حضور خارجی ها در صنعت لوازم 

خانگی نداریم
رئیس مجلس شــورای اســلامی گفت: باید 
تلاش کنیم تا ضمن رعایت اصول بهداشــتی 
مقابله با کرونا، ظرفیت زائران ایرانی مشــتاق 

حضور در راهپیمایی اربعین افزایش یابد.

مدیرعامل ســازمان ورزش شهرداری تهران، از 
اجرای پویش همگانی »ورزشی شو« در مراکز 
واکسیناسیون کرونا این سازمان در مناطق 22 

گانه پایتخت خبر داد.

وزیر نفت اعــلام کرد: ان شــاءالله طبق برنامه 
زمانبندی تعریف شده برای توسعه کمی و کیفی 
پالایشگاه های موجود و برنامه ریزی برای ساخت 

پالایشگاه های جدید در ...

تسهیلات پرداختی بانک ها طی پنج ماه ابتدای 
امســال به بخش های اقتصادی ۹00۷.۸ هزار 
میلیارد ریال اســت که در قیاس با دوره مشابه 

پارسال ۳0۵۴.۹ هزار میلیارد ریال...

مدیرکل دفتر صنایع فلزی و لوازم خانگی وزارت 
صنعــت، معدن و تجارت )صمت( با اشــاره به 
بدعهدی برخــی برندهای خارجــی در داخل 

کشور، بازگشت آن ها را...

تحلیل یک کارشناس از آینده همسایه شرقی و تبعات آن برای ایران

 دولتی تشکیل نشده 
و خطر تجزیه افغانستان وجود دارد

دولت و مجلس هم بد عمل کنند مردم سراغ اصلاح طلبان نمی روند
دبیرکل حزب پیشرو اصلاحات: حضور مخبر و رضایی نشانگر نوعی آشفتگی و بی برنامه گی در دولت است

الزامات افزایش ظرفیت تولید خودرو در کشور چیست؟ 

 شرط کاهش قیمت خودرو از نگاه کارشناسان

یک کارشناس مسائل افغانستان گفت: آنها ظرفیت 
مدیریــت ندارند. آدم های با تجربه ای در مدیریت 
نیستند. آنها قدرتشان در تخریب است و نه سازندگی 
. این افراد گروه ها و چهره هایی هستند که قدرت 
تخریب دارند و همین ها هم در لیست حضور دارند.

کابینه طالب ها پر اســت از چهره هایی که بدون 
داشتن سابقه تحصیلی و کاری به دلیل پیروزی در 
جنگ دارای مقام شده اند. این گروه حاضر نشد تا 
قدرت را با دیگران سهیم شود و همین امر نگرانی ها 
را افزایش داده است. طالبان مدعی است که قدرت 
بلامنازع خود را در افغانســتان گسترش داده است. 
آنها دولت خود را معرفی کرده اند  و با دادن مناسب 
حکومتی به چهره هایی که پرونده های تروریستی 

دارند، همه را شگفت زده کردند. با این حال مقاومت 
در پنجشیر هنوز نفس می کشد و ادعاهای طالب 
ها در مورد تصرف این منطقه دقیق نیست. نگرانی 
های زیادی بابت سرنوشــت افغانستان وجود دارد. 
گزارش ها مــی گویند که اقتصاد این کشــور به 
فروپاشــی نزدیک شده اســت و مخالفان در حال 
بیشتر شدن هستند. با این حال به نظر نمی رسد که 
طالبان به آسانی بخواهد قدرتی را که به دست آورده 
به دیگری منتقل کند. آنها با اعلام کابینه خود نشان 
دادند که علاقه ای به شــراکت در قدرت ندارند و 
همه آن را قبضه کرده اند.در اینباره با محسن روحی 
صفت دبیر سابق ستاد افغانستان در وزارت خارجه 

گفتگو کرده ایم که در ادامه می خوانیم:
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اقتصادی ، اجتماعی ، سیاسی
روزنامه صبح ایران

آگهی مزایده عمومی
شبای  شماره  و   10861305730 ملی  شناسه  با  لرستان  منطقه ای  آب  شرکت 
IR 640100004101114144111308 در نظر دارد قطع درختان بستر سد کمندان را به 

ازای  هر کیلوگرم 11800 ریال به متقاضیان واجد صلاحیت به صورت مزایده واگذار نماید.
کلیه مراحل برگزاری مزایده از دریافت تا ارائه پیشنهاد مزایده گران و بازگشایی پاکات از طریق 
سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.

 موضوع مزایده: قطع درختان بستر سد کمندان به ازای هر کیلوگرم11800ریال و جمع 
کل به مبلغ4/880/193/024 ریال طبق برآورد کارشناس رسمی دادگستری.

  مبلغ و نوع تضمین شرکت در مزایده :  245 میلیون ریال به صورت ضمانت نامه بانکی 
  تاریخ توزیع اسناد : 1400/06/27

  تاریخ ارسال پیشنهادات : تا پایان وقت اداری مورخ  1400/07/07
  بازگشایی پاکات :  1400/07/08

  اشخاص حقیقی وحقوقی پاکات خود را تا پایان وقت اداری مورخ 1400/07/07 به نشانی 
خرم آباد، میدان 22 بهمن، انتهای بلوار ولیعصر)عج( دفتر حراست و امور محرمانه شرکت آب 

منطقه ای لرستان تحویل نمایند.
تلفن تماس : 06633240009

تاریخ انتشار نوبت اول: 1400/06/20
تاریخ انتشار نوبت دوم : 1400/06/24

 نوبت اول

روابط عمومی شرکت آب منطقه ای لرستان

شرکت آب منطقه ای لرستان

جماران نوشــت: حجت الاســلام و المسلمین سید حسن 
خمینی تأکید کرد: فریادی که امام در مقابل تحجر می زدند 
در مقابل کســانی بود که نمی توانستند درک کنند دنیای 
جدید لوازم جدیدی دارد و دنیا فضایی در بســته نیســت و 
سؤالات جدیدی دارد که جواب های جدید می طلبد. فریاد 
امــام همان بحث تأکید بر عنصر زمان و مکان و اجتهاد در 
فقه شیعه است، اما کسی عَلَم این جریان را در دست نگرفت 
و در راستای آن صرفا امام چند فتوا دادند و بحث در همان 
محدوده باقی ماند. در حالی که اتفاقا جایی که امام نام اسلام 

ناب را در آن آوردند، همین حوزه بود.
حجت الاســلام و المسلمین سید حسن خمینی در مراسم 
سی و سومین سالگرد تأسیس مؤسسه تنظیم و نشر آثار امام 
خمینی)س( که در حرم مطهر امام خمینی برگزار شد، طی 
سخنانی گفت: امام مدعی و منادی اسلام ناب است و این 
امر را در آخر عمر شریفشان بسیار مورد تأکید قرار می دادند 
و ما در مؤسسه تنظیم و نشر آثار امام که مروج اندیشه امام 
است و امام هم بیش از هر چیزی خودشان را فدای اسلام 
ناب می دانســتند، همواره باید روی این موضوع فکر کنیم 
که اسلام ناب چیســت و چه ویژگی هایی دارد.یادگار امام 
افزود: البته ممکن اســت خیلی ها مدعی اسلام ناب باشند 
اما به آنچه که امام آن را اسلام ناب می دانستند و باورشان 
این بود که با تمسک به آن می توان بین آموزه های دین و 
جهان امروز رابطه برقرار کرد، خیلی باید پرداخت و به نظرم 
این بحث نیازمند برگزاری جلسات مجازی و حضوری زیادی 
است.وی با بیان اینکه شاید گمشده ی امروز ما اسلام ناب 
باشد، یادآور شد: اولین مؤلفه ای که در اسلام ناب امام مطرح 
است استکبارستیزی است و اساسا شروع مبارزات ایشان با 
تهاجم به اســتکبار در افق ملی و جهانی است. سید حسن 
خمینــی ادامه داد: اگر مقیاس نگاه هــا را عوض کنیم، در 
می یابیم که »اســتقلال« همان »آزادی در افق ملی«، و 
»آزادی« همان »اســتقلال در افق فردی« اســت و جامع 
همه این آرمان ها مبحث »استکبارستیزی« است. لذا مؤلفه 
بزرگی از اسلام ناب استکبارستیزی است؛ همان  مولفه ای 
که در بحــث امر به معروف و نهی از منکر مطرح بوده، اما 

به عللی رد پای آن را کمتر در ادبیات فقهی ما می بینیم.
وی با انتقاد از اینکه بعضا به امور بسیار کوچک اهمیت می 
دهیــم و از امور بزرگ غفلت داریم، ادامه داد: مثلا در زمان 
شاه نسبت به اینکه یک جریان بهایی گری در کشور وجود 
داشت خیلی ها و به ویژه انجمن حجتیه معترض بودند، اما 
علت العلل آن که اصل نظام سلطنتی بود را از نظر پنهان می 
داشتند؛ یا نمونه دیگر اینکه، به یک مشروب فروشی توجه 
می کنیم ولی به این اصل اساســی که نباید حقی از جامعه 
ضایع شود، توجه نداریم. معمولا از گذشته، متدینین به ظواهر 
-و مخصوصا گونه خاصی از ظواهر- بیشتر توجه داشته اند 
و امروز هم همین طور است.ایستادگی طالبان مقابل استکبار 
جهانی نباید ما را ذوق زده کندیــادگار امام تأکید کرد: اگر 
کسی به کشور گوشه چشمی داشته باشد ملت باید یکپارچه 

باشــد و به همان اندازه اگر کسی حقی از فردی ضایع می 
کند همه باید یک صدا شــوند. امروز در کشور همسایه ما 
افغانســتان که یک جریان متحجر تصدی حکومت را به 
دست گرفته است. نباید ایستادگی این گروه مقابل استکبار 
جهانی که یک بعد اســلام ناب اســت نباید ما را ذوق زده 
کرده و باعث فراموشی بی توجهی این گروه به »آزادی های 
فردی« که جزئی از اسلام ناب است، شود. البته ایستادگی 
مقابل اســتکبار و اینکه یک ملت تصمیم بگیرد روی پای 
خودش بایســتد، در جای خود ارزشمند است، اما وقتی امور 
را ارزش گــذاری می کنیم نباید یک بعد را فدای بعد دیگر 
کنیم.طعنه سیدحســن خمینی به حامیان طالبان در ایران: 
ایستادگی طالبان مقابل استکبار جهانی نباید ما را ذوق زده 
کند!استعمارستیزی یعنی شما خودتان را از همه دنیا عقب 
تر نبینیدوی با بیان اینکه از نظر ترتیب زمانی دومین مؤلفه 
اسلام ناب در حیات امام بعُد »استعمارستیزی« است، گفت: 
استعمارستیزی به این معناست که شما خودتان را از همه دنیا 
عقب تر نبینید و این جور نباشــد که کسی از بیرون بیاید تا 
کشور شما را عمران کند. اگر از بعد مثبت به این مولفه نگاه 
کنیم، تقویت آن به خودباوری منجر می شــود. البته به این 
معنا نیست که هرچه دیگران دارند بد است؛ بلکه به این معنا 
است که ما هستیم که باید سرنوشت خود را انتخاب کنیم؛ نه 
بیگانگان.سید حسن خمینی ادامه داد: اگر این امر محقق شد، 
شما دیگر شما با پدیده فرار مغزها مواجه نمی شوید و یا اگر 
هم چنین اتفاقی رخ دهد، آن افراد به کشور خود بر می گردند 
چون بیش از هر جا خود را وابســته به این خاک می دانند. 
وی اظهار داشت: مؤلفه سوم اسلام ناب، استحمارستیزی یا 
»مقابله با تحجر« است؛ یعنی مبارزه با کسانی که آمده اند تا 
ما را را تحمیق کنند؛ کسانی که از واقعیت آگاهند اما به نفع 
شــان است که ملت عقب افتاده بماند. نقل است که برخی 
شاهان قاجار می گفتند هرچه مردم نادان تر باشند، برای ما 
حکومت کردن راحت تر است.یادگار امام تأکید کرد: فریادی 
که امام در مقابل تحجر می زدند در مقابل کســانی بود که 
نمی توانســتند درک کنند دنیای جدید لوازم جدیدی دارد و 
دنیا فضایی در بسته نیست و سؤالات جدیدی دارد که جواب 
های جدید می طلبد. فریاد امام همان بحث تأکید بر عنصر 
زمان و مکان و اجتهاد در فقه شیعه است، اما کسی عَلمَ این 
جریان را در دســت نگرفت و در راستای آن صرفا امام چند 
فتوا دادند و بحث در همان محدوده باقی ماند. در حالی که 
اتفاقا جایی که امام نام اســلام ناب را در آن آوردند، همین 
حوزه بود.وی با بیان اینکه آخرین مؤلفه اسلام ناب، بحث 
»استضعاف ستیزی« است، تصریح کرد: امام در طرح بحث 
»جنگ فقر و غنا« نمی خواهند جامعه دو پاره شــود و فقیر 
با غنی بجنگد. بلکه آن نوع نگاه متعلق به سوسیالیست ها 
است. بحث امام، ستیز با فقر و دنبال کردن این آرمان است 
که نباید فقیر در جامعه بماند، باید به کمک فقرا رفت و هر 
قانونی که تصویب و یا هر کاری که انجام می شود در این 

راستا باشد.

اصفهان -وزیر جهاد کشــاورزی با بیان اینکه دشمن امروز به سراغ تهدید غذایی آمده 
است، گفت: در دنیای امروز کشاورزان در کنار تأمین غذا برای مردم، تأمین امنیت و تولید 

قدرت برای کشور را در دست دارند.
به گزارش خبرنگار مهر، سید جواد ساداتی نژاد، ظهر جمعه در جلسه معارفه نماینده ویژه 
رئیس مجلس در منطقه کاشان که در میان دو خطبه نماز جمعه برگزار شد، اظهار داشت: 
اگر تأمین غذای کشوری در اختیار دیگران و وابسته به سایر کشورها باشد، طبیعی است 
که باید عزت خود را همواره از دیگران و در خارج از مرزها مطالبه کند.وی با بیان اینکه 
تهیه غذا از صفر تا صد باید توسط کشاورزان و دامداران کشور خودمان انجام شود، تاکید 
کرد: امروزه غذا به ابزار تهدید تبدیل شــده است و کشورهای مختلف تلاش می کنند 
از طریق غذا بر دیگران ســلطه پیدا کندوزیر جهاد کشاورزی با تصریح بر این نکته که 

کشاورز تنها کسی نیست که محصولی تولید می کند بلکه فردی است که در کنار تأمین 
غذا برای مردم تأمین امنیت برای کشور و تولید قدرت را در دست دارد، ابراز کرد: امروز 
با این نگاه راهبردی در دنیا به نوعی دیگر به کشــاورز نگاه می کنند و باید در کشور ما 
نیز تحولاتی در دیدگاه های کنونی انجام شــود.وی ادامه داد: گرچه آمریکا چهار درصد 
جمعیت دنیا را دارد اما ۳۷ درصد غذای دنیا را تولید و با این ابزار بر دیگر کشورها حکومت 
می کند و این امر نشــان از حساسیت موضوع غذا دارد.ساداتی نژاد با بیان اینکه دشمن 
امروز به سراغ فرهنگ غذا آمده است، تصریح کرد: کشورهای مدعی حقوق بشر پیش از 
آن حتی در هنگام جنگ در ارتباط با غذا و دارو ورود نمی کردند اما سال ۹۸ آمریکا مرغ 
ایران را تحریم کرد که در پیش گرفتن چنین رویه ای گرچه ناروا و کثیف نشان از جایگاه 

امروز دامداری و کشاورزی دارد.

 طعنه سیدحسن خمینی به حامیان طالبان در ایران:

 ایستادگی طالبان مقابل استکبار 

جهانی نباید ما را ذوق زده کند!

وزیر جهاد کشاورزی:

 دشمن به سراغ تهدید غذایی رفته است 
کشاورزی ایران در مسیر تحول
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخبارسیاست

خبر
ظرفیت زائران ایرانی اربعین 

باید افزایش یابد
رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: باید تلاش 
کنیم تا ضمن رعایت اصول بهداشــتی مقابله با 
کرونــا، ظرفیت زائران ایرانی مشــتاق حضور در 

راهپیمایی اربعین افزایش یابد.
به گزارش مهر، محمد باقر قالیباف در نشســت 
تعدادی از جوانان فعال در حوزه مفاهیم اندیشه ای 
و گفتمانی اربعین و فعالان خدمت به زائران پیاده، 
گفت: انقلاب اسلامی در برهه های زمانی مختلف 
از خــرداد ۱۳۴2 که نهضت امام خمینی )ره( آغاز 
شد تاکنون شرایط مختلفی را تجربه کرده است. 
گاهی این شرایط و فرصت های ناب عیان و مقابل 
چشــم مان بوده اما ما خیلی به آن توجه نکرده یا 

آن را ندیده ایم.
وی تصریح کــرد: این فرصت ها اثــرات و ابعاد 
مختلف تربیتی، شناختی، مدیریتی، انسان سازی و 
تمدن سازی داشته و باعث شده انقلاب اسلامی 
به توفیقات مهمی دست پیدا کند که از جمله این 
فرصت ها و برهه های مهم و مؤثر در تاریخ انقلاب 
اسلامی می توان به دوران دفاع مقدس اشاره کرد 
که شهید سلیمانی همیشه از آن به عنوان »یک 

قطعه از بهشت در این کره خاکی« یاد می کرد.
رئیس مجلس شــورای اســلامی از پیاده روی 
اربعین نیز به عنوان یکی از فرصت ها و ظرفیت ها 
مؤثر در احیای مفاهیم اســلام توصیف کرد و با 
بیان اینکه اربعین یک مفهوم و پدیده فرازمانی و 
فرامکانی اســت، گفت: این به آن معناست که ما 
می توانیم همیشه اربعینی زندگی کنیم و اربعینی 
تربیت شــویم و همه شــئونات زندگی را به این 

مفهوم مهم نزدیک کنیم.
قالیبــاف در همین زمینه تصریــح کرد: فرهنگ 
اربعین یعنی همین مانور مواســات که در جریان 
شیوع کرونا برای رسیدگی به خانواده های نیازمند 
در کشور به راه افتاد، فرهنگ اربعین یعنی فرهنگ 

مبارزه با ظلم و تربیت قرآنی.
وی با اشــاره به تحولات کشــورهای منطقه و 
تأثیرات آن در پدیده های مختلف، گفت: در مقابل 
این فرهنگ مؤثر و قدرتمند اربعین، طراحی های 
معاندانه ای از ســوی دشمن در حال انجام است 
تا دو کشــور و دو ملت ایران و عراق و نیز سایر 
علاقه مندان به امام حســین )ع( را که در پدیده 
راهپیمایی اربعین از سراسر جهان به هم نزدیک 
شــده بودند را از هم دور کنند، اما باطل الســحر 
و از بیــن برنده این طراحی های معاندانه نیز خود 

راهپیمایی اربعین است.
رئیس مجلس شورای اســلامی با تاکید بر لزوم 
اجــرای دقیق پروتکل های بهداشــتی به عنوان 
یک تکلیف که مــورد تاکید رهبر معظم انقلاب 
نیز هست، گفت: باید تلاش کنیم تا ضمن رعایت 
اصول بهداشــتی مقابله با کرونا، ظرفیت زائران 
ایرانی مشتاق حضور در راهپیمایی اربعین افزایش 
یابد و این مسئله به نحوی مدیریت شود که هم 
افراد مشــتاق بتوانند تا حد امکان در این مراسم 
حضور یابند و هم دســتورالعمل های بهداشتی به 

صورت کامل و دقیق اجرا شود.
قالیباف در پایان تاکید کــرد: مجالس مربوط به 
امام حســین )ع( در طول تاریخ همیشــه توسط 
مردم برگزار و اداره شــده است و لذا ستاد اربعین 
نیز نباید یک ســتاد دولتی باشــد بلکه باید آن را 
کاملًا مردمی کنیــم تا مردم خود میدان دار اداره 
پیــاده روی اربعین باشــند و دراین صورت خود 
مردم می توانند در کوتاه ترین زمان، مشــکلات را 
رفع کنند.در این جلسه همچنین برخی حاضران 
به بیان نکاتی بــرای برگزاری راهپیمایی اربعین 
با حفظ پروتکل های بهداشتی پرداختند و خواستار 
برداشــتن محدودیت تعداد زائرانــی که از ایران 

مایلند در این مراسم حضور یابند شدند.

بیانیه کمیته چهارجانبه 
اتحادیه عرب خدمت به رژیم 

صهیونیستی است
ســخنگوی وزارت امور خارجه به اتهامات سخیف 
وارده در بیانیه کمیته خودخوانده چهارجانبه اتحادیه 

عرب واکنش نشان داد.
به گزارش مهر، ســعید خطیب زاده با محکومیت 
اتهامات سخیف وارده در بیانیه کمیته خودخوانده 
چهارجانبه اتحادیه عرب، صدور چنین بیانیه هایی 
را نشــان از نبود درک حداقلی کشــورهای حاضر 
در این کمیته از سیر تحولات منطقه ای و شرایط 
کلی حاکم بر مناسبات جمهوری اسلامی ایران و 

مجموعه کشورهای عربی دانست.
ســخنگوی وزارت امــور خارجه ایــراد اتهامات 
تکــراری دخالت ایران در امــور داخلی دیگران از 
سوی کشورهایی که سابقه مداخله، تنش آفرینی، 
تروریســت پروری، مزدور پروری و جنگ افروزی 
بــه ویژه در یمــن و مناطق درگیر غرب آســیا و 
شــمال آفریقا را دارند، مردود شمرد و گفت: کنار 
هم قرار دادن این اجزا برای اتهام به ایران، مشکل 
کشــورهای مداخله جو و بی اعتنا به مردم را حل 

نخواهد کرد.
خطیب زاده دغدغه اصلی بانیان چنین بیانیه هایی را 
خدمت آشکار و پنهان به رژیم صهیونیستی خواند 
و به این چهار کشــور توصیه کرد به جای صدور 
اینگونــه بیانیه های فاقــد ارزش، به جنایات رژیم 
صهیونیستی علیه مردم ستمدیده فلسطین تمرکز 

کنند.
سخنگوی دستگاه سیاست خارجی صدور این نوع 
بیانیه ها همزمان با اقدامات برخی از این کشــورها 
برای تحرک بخشی به مناســبات خود با ایران را 
تناقض آمیز خواند و بار دیگر بر موضع همیشــگی 
جمهوری اســلامی ایران در دعوت از همسایگان 
برای گفتگــو و حل ســوء تفاهمــات از طریق 

مسیرهای دیپلماتیک را مورد تاکید قرار داد.
خطیب زاده در خصوص جزایر ســه گانه ایرانی با 
مردود شــمردن بیانیه، تمامی اقدامات ایران را در 
چارچوب اعمال حاکمیت و تمامیت ارضی کشــور 
دانســت و مداخله دیگران در این زمینه را محکوم 

کرد.
ســخنگوی وزارت امــور خارجه حفــظ و تثبیت 
دســتاوردهای هســته ای و توانمندی های دفاعی 
جمهوری اســلامی ایران را از جمله سیاست های 
راهبردی کشور خواند و با یادآوری کارشکنی های 
برخی کشورهای عضو کمیته خودساخته در مسیر 
حصول توافق هســته ای، بر بــی فایده بودن این 
بیانیه ها در مسیر توسعه صنعت صلح آمیز هسته ای 

کشور تاکید کرد.

دور بعدی نشست وزرای 
خارجه همسایه افغانستان در 

تهران برگزار می شود 
نماینده دائم ایران در ســازمان ملل با بیان اینکه 
ایران همواره تمام تــلاش خود را برای کمک به 
تمام گروههای افغان برای حل و فصل مســالمت 
آمیز اختلافاتشان انجام داده است، اعلام کرد: دور 
بعدی نشست وزرای خارجه همسایگان افغانستان 

در آینده ای نزدیک در تهران برگزار می شود.
به گزارش ایســنا، مجید تخت روانچی، دیپلمات 
ارشــد جمهوری اسلامی ایران در سازمان ملل در 
سخنانی در نشست عصر پنج شنبه به وقت محلی 
شورای امنیت سازمان ملل افزود: افغانستان در حال 
عبور از یک مقطع بحرانی است. صدها هزار نفر از 
کشــور گریخته اند؛ نزدیک به ۶00 هزار نفر دیگر 
در داخل آواره شــده اند؛ مــواد غذایی ضروری در 
حال اتمام است و ۱۸.۴ میلیون نفر به کمک های 

بشردوستانه نیاز دارند.
بر اســاس گزارش العالمــة وی تصریح کرد: این 
وضعیــت قبل از هر چیز نتیجه مســتقیم مداخله 
آمریکا و دیگر نیروهای خارجی در افغانســتان و 
خروج غیرمسوولانه آنها است. آنها زمانی که وارد 
افغانستان شدند، برای افغان ها مصیبت به ارمغان 
آوردند و هنگامی که آنجا را ترک کردند، برای افغان 

ها فاجعه به جای گذاشتند.
تخت روانچی اظهار داشت: طی سالهای 200۱ تا 
202۱ نزدیک به ۱۶۵ هزار افغان کشــته شدند و 
تلفات کودکان نیز حدود ۳۳ هزار نفر تخمین زده 
می شود. این آمارها به تنهایی نشان دهنده شدت و 
دامنه مرگ و ویرانی است. جنایات جنگی نیروهای 

خارجی در افغانستان نباید بدون مجازات بماند.
ســفیر و نماینده دائم ایران در سازمان ملل متحد 
گفت: با توجه به لزوم تأمین احتیاجات اولیه میلیون 
ها نفر نیازمند در افغانســتان، ایران آماده تسهیل 
انتقال کمک های بشردوســتانه به این کشــور 
از طریق بنــادر، فرودگاهها، راه آهــن، جاده ها و 

گذرگاههای مرزی ایران است.
وی اضافه کرد: طی بیش از چهار دهه، ما میزبان 
میلیون ها پناهنده افغان بوده ایم. بعد از بحران اخیر، 
پناهندگان بیشتری وارد خاک ایران شده اند. ما از 
جامعه بین المللی انتظار داریم به مســوولیت خود 
عمل کرده و اقدام بیشتری در تأمین کمک به این 

پناهندگان انجام دهد.
تخــت روانچی گفــت: همچنین بایــد به مردم 
افغانستان برای رسیدن به صلح پایدار، ثبات و رفاه 
کمک کرد. تحقق کامل این هدف باید بویژه توسط 
کشورهای همســایه مورد حمایت و تسهیل قرار 
گیرد.وی با اشــاره به اولین نشست مجازی وزرای 
خارجه همســایگان افغانستان افزود: ایران همواره 
تمام تلاش خود را برای کمک به تمام گروههای 
افغان برای حل و فصل مسالمت آمیز اختلافاتشان 

انجام داده است.

رئیسی:

مقدمات بازگشایی مدارس و مراکز علمی آموزشی فراهم شده است

وزیر کشور:

خوزستان ظرفیت های زیادی برای برون رفت از مشکلات دارد

رئیس جمهــور گفــت: مقدمات لازم برای بازگشــایی 
مدارس و مراکز علمی آموزشــی و کاهش محدودیت 

فعالیت مراکز اقتصادی فراهم شده است.
به گزارش مهر، جلسه روســای کمیته های تخصصی 
ســتاد ملــی مقابله با کرونــا روز پنج شــنبه با حضور 
حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی رئیس جمهور برگزار 
شــد و در این جلســه موضوعاتی از جمله روند واردات 
واکسن، تسریع در واکسیناسیون و از سرگیری فعالیت ها 
و همچنین اعمال محدودیت های هوشمند مورد بحث و 

بررسی قرار گرفت.

حجت الاسلام رئیسی در این جلسه با قدردانی از اقدامات 
و تلاش های انجام شده برای مقابله و مهار موج پنجم 
کرونا، از محقق شــدن ۴ گام تحولــی در مقابله با این 
بیماری و فراهم شدن بستر لازم برای تحقق گام های 
بعدی خبر داد.وی تحول در تولید واکســن داخلی را به 
عنوان اولین گام دانست و گفت: تولید واکسن داخلی از 
جمله واکسن فخرا، رازی و توسعه خطوط تولید واکسن 
برکت با تســریع در صدور مجوزهــای قانونی از طرف 
وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی شتاب گرفته 
است.رئیس جمهور با اشاره به تحول در واردات واکسن 

به عنوان گام دوم، اظهار داشــت: واردات واکســن در 
روزهای گذشته سرعت قابل توجهی پیدا کرده است و 
در این زمینه به حدود ۵0 میلیون دوز واکسن رسیده ایم.

رئیســی خاطرنشان کرد: تســریع در واکسیناسیون به 
گونه ای که روز گذشته بیش از یک میلیون و ۱00 هزار 
دوز واکســن تزریق شده است، گام تحولی سوم است و 
این واکسیناســیون قابلیت افزایش تا دو میلیون دوز را 
نیز دارد.وی اقدامات انجام شــده در حوزه غربالگری و 
اجرای طرح شهید سلیمانی را گام تحولی چهارم دانست 
و اظهار داشــت: در این زمینه سپاه، بسیج، هلال احمر 

و سایر دستگاه ها اقدامات ارزشمندی انجام دادند و این 
اقدامات همچنان باید تداوم داشته باشد.رئیس جمهور با 
بیــان اینکه با تحقق چهــار گام تحولی، مقدمات لازم 
برای برداشته شــدن گام های بعدی فراهم شده است، 
گفت: امروز مقدمات لازم برای بازگشایی مراکز علمی، 
آموزشــی و مدارس به عنــوان گام پنجم و نیز کاهش 
محدودیــت بــرای فعالیت های اقتصادی و کســب و 
کارها با جایگزینی محدودیت های هوشــمند به عنوان 
 گام ششم مهیا شده است که در آینده نزدیک عملیاتی 

خواهد شد.

 وزیر کشــور با اشــاره به اینکه دغدغه رهبری و رئیس جمهور 
خوزســتان است، گفت: خوزســتان مثل دیگر استان های کشور 

نیازمند تدوین سند توسعه و پیشرفت است.
به گزارش مهر، احمد وحیدی پیش از ظهر امروز پنجشــنبه در 
مراســم تکریم و معارفه استاندار خوزستان اظهار کرد: خوزستان 
استانی شهیدپرور است و خاک مقدسی دارد که برای همه زمینه ها 
یک ارزش دارد؛ خاک خوزستان و ارزش خون شهدای مختلف در 
این استان دارای عظمت والایی برای نظام و الهام آور و نویدبخش 

پیروزی های بزرگ است.
وی با اشاره به اینکه نظام جمهوری اسلامی امانت الهی بوده که 
در صورت نگهداری صحیح آن عهد به امانت داری در پیشــگاه 
خداوند است، افزود: سرزمین خوزستان مهد نیروهای ارزشی مثل 
رزمندگان، مبارزان انقلابی و جهادی اســت؛ استاندار جدید هم با 
پشتوانه مدیریت و مسئولیت های کشوری مختلف و به خصوص 

دارای جایگاه علمی و استاد چند دانشگاه انتخاب شد.
وزیر کشور با اشاره به اینکه خوزستان در مجموع در ابعاد مختلف 
کشاورزی رتبه یک کشور را دارد، تصریح کرد: بخش اعظمی از 
مســائل مربوط به آب بیشتر در حوزه کشاورزی بوده که استاندار 
منتخب نیز متخصص در حوزه کشاورزی است؛ استاندار هر استان 
متناسب با فوری ترین و مهم ترین نیازهای همان استان انتخاب 

می شود.
وحیدی با اشــاره به اینکه انتصاب نیروهای بومی با ظرفیت های 
کشوری و غنای عملی - علمی برای استان ها مفید هستند، عنوان 
کرد: دغدغه رئیس جمهور خوزستان است. همچنین یکی از مسائل 
مورد تأکید مقام معظم رهبری نیز رفع معضلات خوزستان بوده 

است.
وی با اشــاره به اینکه یکپارچگی شرط موفقیت است، ادامه داد: 
دولت، مجلس و قوه قضائیه بایــد به صورت یکپارچه برای حل 
مشکلات قدم بردارند؛ سربلندی و پیشرفت استان خوزستان یک 

تعهد بسیار بزرگ برای دولت است.
وزیر کشــور با اشاره به اینکه یکپارچگی شرط اصلی پیشرفت و 

توسعه است، بیان کرد: نباید مسائل حاشیه ای بر این مسئله اصلی 
وحدت فائق بیاید؛ خوزستان سربلند و سرافراز قطعه مهمی از ایران 

و دروازه ورود کشور به دنیای اسلام است.
وحیدی با اشــاره به فرصت های بزرگ خوزستان از جمله عشایر 
و اقوام مختلف یادآور شــد: فرصت های بزرگ پنجه در پنجه هم 
مشــکلات را حل می کند؛ هیچ مشکلی نمی تواند در مقابل اراده 

ملت متعهد و یکپارچه ایستادگی کند.
وی با اشــاره به ظرفیــت منابع زیرزمینی، مرزها و کشــاورزی 
خوزستان و لزوم شکوفایی و به کارگیری آنها اظهار کرد: خوزستان 
ســرافراز را باید همانند دوران دفاع مقدس برای دفاع و مقاومت 
الگوســازی کرد تا امروز نیز نشان بدهد که در پیشرفت و توسعه 

وحدت خوبی دارد.
وزیر کشور با اشاره به اینکه خدمت به مردم، رفع محرومیت ها و 
به کارگیری همه ظرفیت ها باعث کسب موفقیت های بزرگ و حل 
مشکلات در کوتاه ترین زمان می شود، گفت: خوزستان مثل دیگر 
استان های کشور نیازمند تدوین سند توسعه و پیشرفت است که 
بر اساس آن منابع مالی در اختیار استان ها قرار می گیرد تا با کمک 

استاندار و مدیران محلی مشکلات هر استان همان جا حل شود.
وحیدی با اشاره به لزوم کنترل زمان بندی اجرای پروژه ها و توافق 
با ســازمان برنامه بودجه در این زمینه گفت: نقش مشارکت های 
حداکثری را نباید نادیده گرفت که ازاین رو همه شرکت ها و صنایع 
بزرگ فعال در خوزستان باید در یک برنامه جمعی نقش خود را در 
این توسعه کاملًا مشخص کنند و هر کدام باید نقش خود را تعیین 

کرده و در این میدان توسعه سرمایه گذاری داشته باشند.
وی با اشــاره به اهمیت اقتصاد دریایی در خوزستان اضافه کرد: 
یکی از مسائل جنگ صدام علیه ایران تنگنای ژئوپلیتیکی بود که 
صدام را گرفتار کرد و دوست داشت سواحل شمال خلیج فارس را 
از ایران بگیرد؛ این ظرفیت بزرگ در اختیار خوزستان است و باید 

آن را به خوبی بارور کرد.
وزیر کشور با اشاره به لزوم استفاده از اقتصاد کشاورزی خوزستان 
از جمله تولید ۱20 هزار تُن خرما در این استان عنوان کرد: برای 

خوزستان در حوزه کشــاورزی و آبزیان نیز باید صنایع تبدیلی را 
توسعه داد؛ همچنین صنایع پایین دستی بسیار ظرفیت بزرگی است 

که ارزش افزوده ۱0 برابری نسبت به خود پتروشیمی دارد.
وحیدی با اشاره به ظرفیت های خوب خوزستان در زمینه صنعت، 
کشاورزی و دامپروری بر مدیریت آب به عنوان یکی از موضوعات 
بسیار مهم در استان تأکید کرد و گفت: این مدیریت باید به دنبال 
افزایش بهره وری آب باشد و امروزه روش های ارزشمندی در زمینه 

آبیاری نوین طراحی شده که باید از آنها استفاده کرد.
وی با اشــاره به تحقق توســعه صادرات و واردات با اســتفاده از 
ظرفیت های برجســته و مهم مرزی در خوزستان بیان کرد: یکی 
از کانون های محرومیت زایی باید برطرف شــود که با همکاری 
ســپاه، هلال احمر، کمیته امداد، ستاد اجرایی فرمان امام و بنیاد 
مستضعفان ۱2۳ نقطه در خوزستان شناسایی شده و باید در قالب 
برنامه کاملًا هماهنگ و زمان بندی شده بین دستگاه های خدمت 

رسان رفع بحران و محرومیت شوند.
وزیر کشــور با اشاره به لزوم تغییر ســیمای شهری و حرکت به 
سمت نشاط بیشــتر و رفع کمبودها اظهار کرد: استان خوزستان 
ظرفیت های معنوی بسیاری دارد که از آن جمله می توان به مقصد 
بودن برای کاروان های راهیان نور اشاره کرد و باید زیرساخت های 

گردشگری مذهبی را در این استان تقویت کرد.
وحیدی با اشــاره به اینکه تقدیم 2۳ هزار شــهید دفاع مقدس و 
شهدای دفاع از حرم نشان دهنده این است که خوزستان همچنان 
قدرت معنوی دارد، گفت: آینده بسیار خوشی برای رفع مشکلات 
مادی موجود در سرزمین خوزستان پیش بینی می شود؛ ما در وزارت 
کشور یک منشور اخلاقی داریم که بر اساس آن مسئولان باید به 
شکلی بین مردم و همراه و همدل با درد و دغدغه های آنها باشند 

که مردم فرمانداری و بخشداری را حامی خود بدانند.
وی با اشاره به اینکه در فرمانداری و بخشداری ها نباید روی مردم 
بسته باشــد، عنوان کرد: دولت متعلق به مردم است و هیچ نهاد 
مستقلی نیست؛ بنابراین مســئولان باید حضور خوبی بین مردم 

داشته باشند از هیچ تلاشی برای رفع مشکلات کوتاهی نکنند.

علی صوفی، دبیرکل حزب پیشرو اصلاحات 
بر این باور است که نباید امیدوار باشیم اگر 
این دولت یا مجلس خوب عمل نکرد مردم 
به ســراغ اصلاح طلبــان بیایند. من فکر 
می کنم مردم اصلا سراغ هیچ کدام از این 

گزینه های داخلی نخواهند رفت. 
»رئیســی برنامه ای برای ارائه ندارد« این 
گزاره ای اســت که علی صوفی از چهره 
های سیاســی اصلاح طلــب بر آن تاکید 
دارد. او می گوید ابراهیم رئیســی منتظر 
است ببینید کابینه اش چه کار خواهند کرد 
اما این در حالی است که به اعتقاد صوفی، 
رئیــس جمهور باید برنامه اش را ارائه کند 
و کابینه هم براساس برنامه رئیس جمهور، 

پیش برود و به اجرا بپردازد. 
این چهره سیاسی اصلاح طلب در گفت و 
گو با خبرآنلاین بر این باور است که هنوز 
مانده که اصلاح طلبــان بخواهند درباره 
دولت، یک موضع روشــنی اتخاذ کنند و 
اگر اصلاح طلبان بخواهند به صورت یک 
مجموعه تصمیم بگیرنــد این کار جبهه 

اصلاحات است.
دبیــرکل حزب پیشــرو اصلاحات ضمن 
یادآوری این موضوع که ۵2 درصد از مردم 
در انتخابات اخیر شــرکت نکردند، عنوان 
می کند جریانات سیاسی و حاکمیت، همه 
اعتبارشــان را نزد مردم از دســت داده اند 
یا  به میزان زیادی این اعتبار را از دســت 

داده اند.
علی صوفی اشاره می کند که حتی عملکرد 
بد این دولت و مجلس هم دلیل محکمی 
نمی شود که مردم به سراغ اصلاح طلبان 
بیایند. او تاکید دارد که مردم اصلا ســراغ 
هیچ کدام از این گزینه های داخلی نخواهند 

رفت.
*آقای صوفی! بحث بازســازی و 
اصلاحات  جریان  شناسی  آسیب 
که آقــای خاتمی هم به عده ای از 
اصلاح طلبان در این باره ماموریت 
داده بودند، به کجا رسیده است؟ و 
آسیب شناسی در چه بعُدهایی باید 

صورت گیرد؟
در این باره قرار شــد ســخنگوی جبهه 
اصلاحات، موضع جبهه را بیان کند. جبهه 
اصلاحــات باید در این باره تصمیم گیری 
کند و کار احزاب نیســت کــه بخواهند 

درباره این موضوع بحث کنند. به هر حال 
آسیب شناسی جریان اصلاحات، پروژه ای 
است که عده ای محقق باید روی آن کار 
کنند و نتیجه را اعلام کنند. بنابراین در حال 
حاضر نمی توان اظهارنظر دقیقی ارائه داد.

*با توجه به آســیب شناسی در 
جریــان اصلاحات، آیــا می توان 
امکان فعالیت مجدد اصلاح طلبان 
برای انتخابات آتی یعنی انتخابات 

1402 را متصور بود؟ 
جریانــات سیاســی و حاکمیــت، همه 
اعتبارشــان را نزد مردم از دست داده اند یا 
اینکه بگوییم به میزان زیادی این اعتبار را 
از دست داده اند و به بیان دیگر اعتبارشان 
برای برگزاری یا شــرکت در انتخابات، در 
حال حاضر کافی نیســت. این مشــکل 
اساســی اســت. وقتی ۵2 درصد از مردم 
در انتخابات، شــرکت نمی کنند، مشکل 
این ۵2 درصد، جریانات سیاســی نیست 
بلکه مشکلشان، مجموعه حاکمیت است 
و طبیعتــا به هر آنچه که گذشــت، مردم 
بی اعتماد هســتند و فکر می کنند دیگر 
آمدن به پای صندوق های رأی، نتیجه ای 
نخواهد داد. این مسئله ای است که رخ داده 
است. این مسئله درست نشود هیچ جریان 
سیاسی نمی تواند امیدوار باشد که بتواند در 
انتخابات  رقابت کند. نکته بعدی، عملکرد 
شورای نگهبان است که اگر این عملکرد را 
به آن اضافه کنیم مزید بر علت می شود و 

امکان کُنش سیاسیِ انتخاباتی را از جریانات 
سیاسی سلب می کند. 

بنابراین ما به صورت واضح دیدیم که این 
اتفاق در ســال ۹۸ و هم در ســال ۱۴00 
رخ داده اســت. با غیرقابــل کنترل بودن 
این دو متغیر، شرکت در انتخابات، امکان 
پذیر نیســت. یقینا هم اصلاح طلبان این 
مشــکل را دارند و هم اصولگرایان. البته 
اصولگرایان یک میزانی از آراء ســنتی را 
دارند. نکته بعدی این اســت که حاکمیت 
هم که به دنبال مشــارکت حداکثری بود 
، الان دیگر به دنبال مشــارکت حداکثری 
نیست یعنی آن هم به صورت نانوشته در 
یک نقطه با مردم به تفاهم رسیدند یعنی 
مــردم، رغبتی برای آمدن به پای صندوق 
های رأی ندارند در عین حال حاکمیت هم 
این را پذیرفته است و به تعبیری می گوید 
ما هم مزاحم مردم نمی شویم و بهتر است 
که پای صندوق های رأیِ حضور پیدا نکنید 
در نتیجه با یک مشارکت حداقلی، انتخابات 
را برگزار می کنیم. این سه نکته، انتخابات 

را بی معنا کرد.
*در حال حاضر، برگ برنده اصلاح 
طلبان چیست و تا چه حد عملکرد 
این دولــت و مجلس می تواند به 
اصلاح طلبان برای بازگشــت به 

قدرت کمک کند؟
این زمانی است که مثلا ما به فراکسیون امید 
اشاره کنیم و بگوییم فلان دستاورد را داشته 

یا دولت آقای روحانی که اصلاح طلبان، آن 
را معرفــی کرده بودند فلان دســتاورد را 
داشته اســت. ما بعد از دوران احمدی نژاد، 
بزرگترین شعارمان، جنگ عملکردها بود؛ 
یعنی اصلاح طلبان، عملکرد احمدی نژاد 
اعم از قطعنامه هایی که علیه ما تصویب 
کردند، خطری که کشــور را از نظر جنگ 
تهدید می کرد و تحریم ها را بیان می کردند 
و در مقابل، عملکرد آقای خاتمی در زمینه 
شاخص های اقتصادی، نرخ بیکاری و تورم 
و اوضاع بین المللی را بیان می کردیم. این 
دو عملکــرد را در کنار هم قرار می دادیم 
و به مردم می گفتیم که قضاوت کنند آیا 
ما می توانیم بهتر به شما خدمت کنیم یا 

جریان روبرو؟
اصــلاح طلبان الان چیــزی برای گفتن 
ندارند/نبایــد فکــر کنیم اگــر این دولت 
و مجلــس خوب نبودند مردم به ســمت 

اصلاح طلبان می آیند
طبیعتا مــردم آمدند و بــه آقای روحانی 
غیراصــلاح طلب رأی دادنــد و او را به 
آنها ترجیــح دادند. امــا الان چه چیزی 
بــرای گفتن داریــم؟ آیا مــی توانیم به 
عملکرد فراکسیون امید یا عملکرد دولت 
آقای روحانی اســتناد کنیم؟ اصلا همین 
عملکردها باعث دلســردی مردم شــده 
است و حتی به صندوق رأی هم بی اعتنا 
شوند. بنابراین چیزی باقی نمی ماند که ما 
امیدوار باشیم که اگر این دولت یا مجلس 
خوب عمل نکرد مردم به ســراغ اصلاح 
طلبان بیایند. من فکر می کنم مردم اصلا 
سراغ هیچ کدام از این گزینه های داخلی 

نخواهند رفت. 
*اصلاح طلبان در شرایط یکدستی 
یا  حاکمیت سکوت را می پذیرند 

منتقد خواهند بود و یا....؟
اگر اصلاح طلبان بخواهند به صورت یک 
مجموعه تصمیم بگیرنــد این کار جبهه 
اصلاحات اســت، کار مجمــع روحانیون 
مبارز است، کار احزاب اصلاح طلب است 
اما به صورت انفرادی، بنده انتقاد می کنم 
حتی به عنوان دبیــرکل حزب نه، بلکه از 
موضع شخصی، نظراتم را بیان می کنم و 
درباره این دولت هم نظر می دهم. بنابراین 
این موضع، متفاوت است و موضع اصلاح 
طلبان نیســت، اما موضع بنده به عنوان 

یک فرد اصلاح طلب است. هنوز مانده که 
اصلاح طلبان بخواهند درباره دولت، یک 

موضع روشنی اتخاذ کنند.
*وعده های آقای رئیسی در زمینه 
های مختلف از مسکن یک میلیونی  
و واکسن و سایر وعده ها را تا چه 

حد قابل تحقق می دانید؟
در حــال حاضر نمی تــوان تحلیل کرد با 
این دولتی که آقای رئیســی انتخاب کرده 
اســت آیا می توانیم امیدوار باشیم یا خیر، 
امــا باید منتظر بود ببینیــم بالاخره آقای 
رئیسی چه برنامه ای دارند؟ چراکه تاکنون 
آقای رئیســی، برنامه ای ارائه نکرده است 
یعنی  در زمان تبلیغات انتخاباتی هم برنامه 
ای ارائه نکرده اســت این کاملا مشخص 
اســت در حال حاضر هم برنامه ای ارائه 
نکرده اســت به بیان دیگر آقای رئیسی با 
حضور در تلویزیون نیز درباره هیچ برنامه 
ای صحبت نکرده است . ایشان به نوعی 
دچار روزمره گی اســت و کابینه ای را هم 
انتخاب کرده و منتظر است ببیند آنها چه 
کارهایی انجام خواهند داد. آنها باید برنامه 
آقای رئیس جمهــور را اجرا کنند بنابراین 
چگونه ممکن است آقای رئیس جمهور از 
برنامه اش صحبت نکند و منتظر بماند آنها 

چه کار می کنند. 
آقای رئیســی باید برنامه داشــته باشد و 
دولتی را هم که تشــکیل می دهد برای 
اجرای آن برنامه باشد در حالی که چنین 
چیزی دیده نمی شود. یعنی آقای رئیسی 
تصور می کند فقط وظیفه داشــت یک 
دولت انتخاب کند و خودش به اســتانها 
سفر کند. یقینا با این شیوه، آقای رئیسی 

موفق نخواهند بود.
*آیا اختلافــات و ناهماهنگی بین 
آقایان  بین  یعنــی  اقتصادی  تیم 
مخبر و محسن رضایی را می توان 
در راســتای همین بی برنامه گی 

دولت رئیسی دانست؟
بله، این گونه مسائل نوعی آشفتگی و بی 
برنامه گی را نشــان می دهــد یعنی آقای 
رئیســی اگر برنامه داشــت آقای مخبر و 
آقای رضایی باید برای وی، بسیار متفاوت 
بودند چراکه این دو نمی توانند در یک جا 
بگنجند. بنابراین آقای رئیسی چون برنامه 

ندارد چنین مشکلاتی رخ می دهد.

دبیرکل حزب پیشرو اصلاحات: حضور مخبر و رضایی نشانگر نوعی آشفتگی و بی برنامه گی در دولت است

دولت و مجلس هم بد عمل کنند مردم سراغ اصلاح طلبان نمی روند

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رای شــماره 140060324002000898 مورخه 1400/04/26 هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی 
مســتقردر  واحد ثبتی برازجان تصرفات مالکانه و بلامعارض متعلق به آقای  هادی 
مفتخرفرزند محمد به شماره شناسنامه 118 و شماره ملی 3521160963 صادره 
از بوشهر در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 52624/72 مترمربع 
قســمتی از پلاک 4090 اصلی واقع در بخش سه حوزه ثبت ملک برازجان اراضی 
روستای  ابوالفیروز خریداری  شده از آقای کرم دیوسوار به ایشان واگذار گردیده 
است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15روز آگهی می شود. 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به ظرف مدت دو ماه آگهی اعتراض خود را به 
این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم  نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 
مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد.  
صدور سند مالکیت مانع مراجعه متضرر به مراجع ذیصلاح قانونی ) دادگاه(  نمی باشد.   

تاریخ انتشار نوبت اول: 1400/06/20
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1400/07/04

مجید امیری- مدیکل ثبت اسناد واملاک شهرستان برازجان

آگهی فقدان سند مالکیت پلاک 6562/9 
واقع در برازجان بخش سه بوشهر

آقای عبدالرســول عبدالهی با ارائه دو برگ فرم استشــهادیه اعلام نموده اند که 
یک فقره سند کاداستری ششدانگ یک باب خانه پلاک 6562/9 واقع در برازجان 
بخش سه بوشهر که در دفتر املاک 382 صفحه 13 ذیل ثبت 64925 بنام قاسم 
جعفری نواز صادر و تسلیم گردیده است و به موجب سند قطعی 131861 مورخه 
1388/10/15 دفتر 6 برازجان به عبدالرســول عبداللهی انتقال قطعی یافته و 
نامبرده به موجب درخواست شــماره 1400/111/1872- 1400/02/12 اعلام 
نموده اســت که ســند مالکیت پلاک مذکور در اثر جابجایی مفقود گردیده است 
اکنون نامبرده درخواست صدور المثنی سند مالکیت مذکور نموده لذا مراتب طبق 
اصلاح تبصره یک اصلاحی ماده 120 آئین نامه قانون ثبت اعلام میشود که هرکس 
نســبت به ملک مورد آگهی معامله ای نموده ویا مدعی وجودسند مالکیت نزد خود 
می باشد تا ده روز پس از انتشار این آگهی به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان 
دشتستان مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت و یا سند معامله 
تسلیم نماید چنانچه ظرف مدت مقرر اعتراضی نرسد و یا در صورت اعتراض اصل 
سند ارائه نشود المثنی سند طبق مقررات صادر و به متقاضی تسلیم خواهد شد. 
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مهرداد پرنیان خوی- رئیس واحد ثبتی اداره ثبت اسناد و املاک برازجان
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

جامعه اخبار

راه هایی برای نجات 
هاستل ها در دوران کرونا
راه هایی برای نجات هاستل ها در دوران کرونا

هاســتل ها بعــد از مدتی تعطیلی در بســیاری از 
کشورها به روی گردشگران باز شده اند اما برخی 
از آنها تغییرات اساســی در پذیرش مهمان اعمال 
کرده اند یا کارهای دیگری را نیز در دســتور کار 

قرار داده اند.
هاستل ها به عنوان یکی از مهمترین اقامتگاه های 
ارزان که به عنوان خوابگاهی برای معاشــرت در 
کشورهای مختلف ساخته شده اند. بیشتر مشتریان 
یــا مهمانان این خوابگاه ها افرادی هســتند که با 
کوله پشتی سفر می کنند به دنبال یک مکان ارزان 
قیمت هستند یا در پی تعامل با اهالی سفر از دیگر 
کشورها می گردند. بر اساس آمار کنفدراسیون سفر 
WYSE ، سالانه ۴۵ میلیون سفر با کوله پشتی 
انجام می شــود که متوسط هزینه هر سفر در سال 
20۱۷ حدود ۴000 دلار است. جنوب شرقی آسیا 
یکی از محبوب ترین نقاط برای چنین مســافرانی 

است به خصوص تایلند.
اما این هاســتل ها در پی شیوع ویروس کرونا در 
امان نبودند و خیلــی از آنها برای مدت ها تعطیل 
بوده اند به خصوص هاســتل های کوچک تری که 
دارای تخت هایی با فاصله های کم بودند. این بدان 
معناست که گردانندگان این خوابگاه ها درست مانند 
هتلــداران، باید با تجدید نظر در فعالیت ها، خود را 

برای جهان واکسن پس از کووید ۱۹ آماده کنند.
پس از باز شــدن هاســتل ها و رعایت بسیاری از 
مسائل بهداشتی در آنها، رسانه های خارجی فاصله 
گذاری اجتماعی یا محدودیت در پذیرش مســافر 
در این خوابگاه ها را شــبیه به پوشیدن لباس برفی 
در سواحل میامی دانســتند! چون اصل اقامت در 
هاســتل ها داشتن روابط اجتماعی با افرادی است 
که تا به حال با آنها معاشــرتی نداشــته اید یا غذا 
پختن های دسته جمعی و شرکت در رویدادها در 

کنار هم بوده است.
این رســانه ها به مردم اعلام کرده اند که بهترین 
سناریو این اســت که مردم از اشتیاق برای تعامل 
انسانی و تجربیات جدید بیرون بیایند. آنها پس از 
بیش از یک ســال حبس شدن در خانه های خود، 
متوجه می شــوند که دنیای بــدون ماجراجویی و 
ملاقات با افراد جدید تغییر کرده اســت و به دنبال 
تجربیات ســفرهای اجتماعی هســتند چیزی که 

هاستل ها در آن تخصص دارند.
خوابگاه ها باید با دنیــای پس از همه گیری کرونا 
ســازگار شــوند. مدیریت این مراکز باید در مورد 
ایمنــی مهمانــان تجدید نظر کننــد و در فضاها 
تغییراتی ایجاد کنند تا ســلامتی افراد در اولویت 
پذیرش آنها باشــد. به عنوان مثال ممکن اســت 
مســافران بخواهند که در طول روز در یک مکان 
مشترک بزرگ با مهمانان معاشرت کنند، اما ترجیح 
می دهند شب ها برای خواب به یک اتاق خصوصی 
بروند. یا اینکه در وعده های غذایی دســته جمعی 
و فضاهای آشــپزی عمومی تجدید نظر کنند و در 

عوض، غذای بیرون را انتخاب کنند.
تلاش ها برای زنده ماندن خوابگاه ها متفاوت و زیاد 
است. یکی از این راه ها آن است که می توان گفت 
هاستل ها می توانند جایی برای قرنطینه مهمانانی 
باشــند که مجبورند دو هفته اول ســفر خود را در 
قرنطینه بگذرانند آنها توانســته اند به دلیل ارزانی 
هاســتل ها نســبت به هتل ها ایــن اماکن را به 

مهمانان خارجی اجاره بدهند.
آنهــا از تعداد مهمانان خود کم کــرده یا تدابیری 
اندیشــیده اند تا بتوانند به فعالیت شأن ادامه دهند. 
برخی از هاستل ها در رم اعلام کرده اند که بیش از 
سه نفر نمی توانند همزمان در آشپزخانه یا فضاهای 

بسته هاستل حضور داشته باشند.
هاستل ها در این مدت کارهای دیگری نیز انجام 
دادند به عنوان مثــال اقدام به برگزاری کلاس از 
طریق رسانه های اجتماعی کردند پس از بازگشایی 
نیز با مهمانان خود ارتباط گرفتند و اعلام کردند که 
با چه شرایطی اقدام به بازگشایی کرده اند این اقدام 
در واقع تعاملی با مخاطبان و مسافران همیشگی 

خود بوده است.
روماس پولانســکی، دانشجوی 2۳ ساله دانشگاه 
اســلواکی که در هلند مشغول به تحصیل بوده از 
جمله افرادی اســت که به زندگی در خوابگاه باز 
می گردند. او گفته که ترم گذشــته ســخت ترین 
دوران زندگی اش بود. او در خوابگاه خود به ســر 
می برد و روز و شــب درس می خواند. پس از اتمام 
امتحانات، وی قبل از ســفر به آمســتردام برای 
تعطیلات به آلمان سفر کرد تا با یکی از دوستانش 
دیــدار کند. او قبلًا همیشــه در خوابگاه ها اقامت 
داشــته و گفته؛ به طور معمول، اگر به اتاقی بروم 
که ۱2 یا ۱۴ نفر آنجا هســتند، برایم خوب بود اما 
به دلیل شــیوع ویروس، او می خواست یک گزینه 

امن تر پیدا کند.
تعدادی از این هاســتل ها به دنبــال اقامت های 
طولانی مدت هستند و از مسافران خود می خواهند 
کــه اگر برای کار یا تحصیل به این مراکز مراجعه 
می کنند بــه ازای مدت اقامت زیــادی، تخفیف 
بگیرنــد حالا برخی از این هاســتل هــا کاربری 

خوابگاه محصلان و دانشجویان شده است.
۴او گفت: وقتی به هاســتلی در نیمه شب مراجعه 
کرده در یکی از اتاق هایی که ۶ تخت داشــته تنها 
یک نفر بود و بسیاری از اتاق های دیگر نیز خالی 
بودنــد به همین دلیل کارکنان هاســتل من را به 
اتاقی هدایت کردند که با وجود تخت های بســیار 

جز من کسی دیگری نبود.
ارائه کارت هدیه و یا حذف ارزش افزوده در مدت 
زمان طولانی برای اقامت در هاســتل ها در نظر 
گرفته شــده اســت. همچنین اگر مسافران زودتر 
از موعــد اقدام به پرداخت هزینــه اقامت کنند از 

تخفیف های خوبی برخوردار خواهند شد.

 اجرای  مستمر طرح نت 
در منطقه 1۳ 

دبیر و جانشین شهردار در ستاد مدیریت بحران منطقه 
۱۳ از اجرای مستمر  طرح نت با هدف  افزایش آمادگي 
لازم جهت مواجهه با پیامدهاي ناشــي از حوادث خبر 

داد . 
به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه ۱۳ ، فرامرز 
اکبری ، دبیر و جانشین شهردار در ستاد مدیریت بحران 
،احراز آمادگی لازم جهت مواجهه با پیامدهای ناشی از 
حوادث  در مدیریت بحران را ضروری دانست و افزود: 
همزمان با اجــرای طرح»نت« در منطقه ، تجهیزات 
امداد و نجات  در پنج مرحله تعمیر و نگهداری شــده 

و این طرح به صورت مستمر ادامه دارد 
او نت را مخفف نگهداری و تعمیرات اعلام کرد و افزود 
: در این طرح ، مجموعه برنامه ها و اقداماتی به منظور 
نگهداری تجهیزات در سطح قابل قبول از نظر عملیاتی 
و یا بازگرداندن تجهیزات معیوب به چرخه اســتفاده و 

بهره برداری انجام شد . 
دبیر و جانشین شهردار در ستاد مدیریت بحران منطقه ، 
نتیجه طرح نت را ایجاد آمادگی، حفظ و استمرار قابلیت 
عملیاتــی تجهیزات و افزایش عمــر مفید تجهیزات 
دانســت و یادآور شد : تجهیزات امداد و نجات موجود 
در پایگاه های پشــتیبانی مدیریت بحران منطقه  به 
صورت مســتمر پایش و رفع مشــکل شده و فعالیت 
اتاقهای دبیران بحران نواحی وفرمانده دوام محله رصد 

می شود .

مدیریت شهری منطقه 11 آماده 
بازگشایی مدارس می شود

شــهردار منطقه ۱۱ تهران در آستانه ماه مهر، اقدامات 
انجام شــده برای بازگشــایی مدارس در بخش های 
خدمات شــهری، حمل و نقل و ترافیک، اجتماعی و 
فرهنگی را در شرایط شیوع بیماری کرونا تشریح کرد.

به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه ۱۱، نصراله 
آبادیان با اشاره به برگزاری جلسه هماهنگی امور مرتبط 
به بازگشایی مدارس ســطح منطقه با اعلام آمادگی 
مدیریت شــهری گفت: نشست بررســی و اقدامات 
اســتقبال از مهر۱۴00 با محوریت آمادگی برای آغاز 
سال تحصیلی جدید با حضور معاونین امور اجتماعی 
فرهنگی و حمل و نقل وترافیک، نماینده های تاکسی 
رانی، اتوبوس رانی، پلیس راهور و سایر مدیران مربوطه 

در این منطقه برگزار شد.
آبادیــان با بیان این که الزام رعایت همه جانبه پیمان 
های بهداشــتی و آموزش های مجازی در دستور کار 
قرار گرفته است؛ به همکاری سازمان های مرتبط در 
حضور نماینده آموزش و پرورش و اقدامات ترافیکی در 
دست اجرا اشــاره کرد و افزود: اصلاح جداول، نصب 
تابلوهای ترافیکی، خط کشی های عبور و مرور و کلیه 
اقدامات مربوطه با هماهنگی پلیس راهور برای کاهش 
بار ترافیکی در شعاع۱00متری مدارس توسط معاونت 
حمل و نقل و ترافیک شــهرداری منطقه ۱۱در حال 

انجام است.
او افزود: تمامی خطوط اتوبوس رانی و تاکســی رانی 
آمادگی ارائه خدمات با رعایت پیمان های بهداشتی از 
جمله نصب کاور بین مسافر و واکسیناسیون راننده ها 
و همچنین محدودیت در تعداد نفرات برای نشستن در 

سرویس مدارس را در نظر گرفته اند .
شــهردار منطقــه ۱۱ بیان کرد: مرمت فضای ســبز 
پیرامون مدارس تا شــعاع یکصد متر، شست و شو و 
ضد عفونی مدارس، حذف زوائد بصری و جداره های 
پیرامون مدارس توسط همکاران حوزه خدمات شهری 
در حال انجام است و در حوزه اجتماعی و فرهنگی نیز 
تلاشــمان به تولید محتوای رسانه ای در شبکه های 
اجتماعی ویژه آموزش دانش آموزان است و هم چنین 
بروشوری شامل مطالب آموزشی در دست تهیه است 
که با بازگشــایی مدارس در اختیار خانواده ها و دانش 

اموزان قرارخواهیم داد.

بیش از ۳0 معبر شهری منطقه 
18 با نام شهدا مزین شد

با تصویب شورای اسلامی شهر تهران و ابلاغ مصوبه 
شهرداری تهران، بیش از ۳0 معبر شهری مطنقه ۱۸ با 
نام شهدا مزین شدند و عملیات نصب تابلوهای شهری 

و ترافیکی آن انجام شد.
به استناد بند بیست و چهار )2۴( ماده هفتاد و یک )۷۱( 
قانون تشکیلات، وظایف و انتخابات شوراي اسلامي 
شهر مصوب مجلس شوراي اسلامي و مصوبه جلسه 
رسمي شــوراي اسلامي شهر تهران ۳0 معبر شهری 

منطقه ۱۸ تهران با نام شهدا نامگذاری شدند.
در مصوبات شورای اسلامی شهر تهران که با پیشنهاد 
شــهرداری منطقه ۱۸، شــورایاری هــای منطقه  و 
شهروندان در دســتور بررسی قرار گرفت، معابر جدید 
با نام های » بوســتان شهیدان ۱۷ شهریور ، بوستان 
شهیدان گمنام، شهید یحیی خمسه ای، شهید مجید 
درگاهی، شهید حمید رضا صباغ شهری، شهید خسرو 
سلیمانی، شهید مرتضی عبدالله وند، شهیدان سعید آباد، 
شهید جهانگیر حسن زاده، شهید ستار محمود خانی، 
شهید عباس مختاری، شهید قهرمان ذوالقدری، شهید 
غلامعلی اصفهانی، شــهید حسین علی بیگلو، شهید 
رضا اعلمی نصب، شــهید اسفندیارحسین زاده، شهید 
عباس ونانه، شهید سعیدالله یوسفی، شهید اشتر محمد 
جانی، شهید محمود علی چهارراهی، شهید یدالله اسد 
پور، شــهید منصور عنایتی اصل، شهید علی تورانلو، 
شهیدعادل خسرو بیگی، شــهید اسماعیل عمو زاده، 
شــهید محمد علی رحمانی، شهید مهدی شاه مرادی 
و... نامگذاری شدند.شایان ذکر است که با دستور سید 
محمد فیاض شــهردار منطقه ۱۸ تهران ، کارگروهی 
با حضور معاون خدمات شــهری و محیط زیســت، 
معاون ترافیک و حمل و نقل ، معاون امور اجتماعی و 
فرهنگی و مدیر روابط عمومی منطقه ۱۸ تشکیل شد 
و در کمترین زمان ممکن با ساخت تابلو عملیات نصب 

تابلوهای مزین شده با نام شهدا انجام شد.

شیوع ویروس کرونا سبب بروز بسیاری از 
مشکلات اقتصادی و اجتماعی شده است؛ 
اما آنچه که اهمیت دارد بروز مشــکلات 
روانی ناشــی از مواجهه با این ویروس و 

آموزش تکنیک های برخورد با آن است.
خبرگــزاری مهر؛ گــروه جامعه_ فاطمه 
میرزاجعفری: با شیوع پاندمی کرونا در ایران 
پیامدهای غیرمنتظره ناشــی از گسترش 
این ویروس بــه تدریج در حال رخ نمایی 
است؛ در کنار مشکلات اقتصادی، ارتباطات 
اجتماعی و آموزش از راه دور، حالا مسئله 
جدی تری مطرح است و آن هم سلامت 
روان اعضای یک جامعه اســت؛ از ابتدای 
شیوع کرونا با آغاز قرنطینه های نه چندان 
کارآمد و قرار گرفتن خانواده ها و فرزندان 
آن هم به مدت طولانی در کنار یکدیگر، 
رکود بســیاری از کسب و کارها و افزایش 
نگرانی و فشــارهای روانی در خانواده ها، 
طولانی شــدن شــیوع ویــروس کرونا، 
مرگ های پی در پی، ســوگ های ناتمام 
و همچنین دور بــودن از روابط اجتماعی؛ 
صدمه های بسیار سنگینی را به روان افراد 

یک جامعه وارد کرد.
متأسفانه شــیوع بیماری کرونا در جهان و 
ماندن اجباری مردم در خانه ها برای قطع 
کــردن زنجیره انتقال ویــروس منجر به 
افزایش پدیده های اجتماعی مانند افزایش 
خشــونت های خانگی مثل آزار کودکان، 
زنــان، ســالمندان، معلــولان در برخی 
خانواده ها شده است، اگرچه در ابتدای امر 
تصور می شد که خانواده ها با گذراندن زمان 
بیشتر در کنار یکدیگر بتوانند به بهبود روابط 
خانوادگی میان خود و سایر اعضای خانواده 
بپردازند و قرنطینــه فرصتی برای ترمیم 
فاصله هایی که در عصــر جدید ای جاده 
شده است باشد اما به مرور زمان شواهد چیز 
دیگری را در بین برخی خانواده ها نشان داد 
که حاکی از بروز اختلافات و تنش ها بین 

اعضای یک خانواده بود.
اختلافات خانوادگی در خصوص مســائل 
متعــدد از جمله اصول بهداشــتی، تفاوت 
ســلیقه ها، برنامه های سرگرمی مشترک، 
تغییر ساعت وعده های غذایی و خوابیدن، 
روش های تربیت فرزندان؛ همگی از جمله 
تنش هایی است که در بین اعضای خانواده 
در دوران قرنطینه مانند یک زخم ســر باز 

کردند.
متأســفانه در حال حاضر روانشناســان و 
پزشکان معتقدند که آســیب هایی که در 
دوران پســاکرونا نمود پیــدا خواهد کرد 
زنگ خطر بســیار جدی تری را به صدا در 
خواهند آورد؛ افزایش مشــکلاتی ناشی از 
وسواس، اضطراب، ترس، اختلالات روانی 
و افسردگی، همگی از جمله مواردی هستند 
که جامعه ما در دوران پساکرونا به شدت با 

آنها باید دست و پنجه نرم کند.

آســیب های ناشــی از مواجهه با 
پاندمی کرونا

محســن ایمانی روانشــناس در خصوص 
آســیب های روحی و روانی ناشی از دست 
و پنجه نرم کردن با پاندمی کرونا در گفتگو 
با خبرنگار مهر اظهار داشت: در حال حاضر 
ما باید به ایــن موضوع توجه کنیم که در 
جنگ بسیار بزرگی هستیم که مانند شرایط 
یــک جنگ عادی نیســت، در این جنگ 
خبری از اسلحه و تانک نیست و گلوله ای 
شلیک نمی شود بلکه ما در یک جنگ ناپیدا 
و عجیب زیستی هستیم که یک ویروس 
اختــلالات جدی و بزرگــی را پدید آورده 

است.
وی افزود: مسائل اجتماعی تنها محدود به 
روابط اجتماعی، مسائل اقتصادی و کسب 
و کار و تعاملات اجتماعی نیست بلکه به 
تمام این مسائل و خانواده، ساختار روانی و 

اجتماعی جامعه مربوط است.
ایمانی بیان کرد: در جنگ های عادی پس 
از شــنیده شدن صدای آژیر خطر مردم به 
پناهگاه می رفتند اما در حال حاضر پناهگاه 
افراد جامعه محیطــی جز جایی که در آن 
زندگی می کنند نیست؛ شــرایط کرونا به 
دلیل محدودیت ها و ناتوانی هایی که ایجاد 
کرده اســت همچنین به دلیل مشکلات 
اقتصادی، اجتماعی تعاملات خانوادگی و 
روابط مردم با یکدیگر را کاهش داده است؛ 
همه این محدودیت ها سبب شده است که 
افراد احســاس ناتوانی کــرده و هیجان و 

خشم بروز پیدا کند.
این روانشــناس با اشــاره به اینکه بروز 
احساســات در افراد به منطق و استدلالی 
غالب نیست و کاملًا یک مسئله احساسی 
است عنوان کرد: بروز احساسات یک مسئله 
وابســته به منطق نیست و به همین دلیل 
است که پس از بروز هریک از این رفتارها 
افراد تحت تأثیر واکنش های عصبی قرار 
گرفته و تعاملات اجتماعی و خانوادگی شان 
از چارچوب خارج می شود؛ چنین مسائلی در 
ضمیر ناخودآگاه رخ می دهد و همین مسئله 
سبب می شود که در یک بحث و درگیری 

ساده مسائلی مثل قتل بروز پیدا کند.
ایمانی تصریح کرد: مهار این مشــکلات 
به سیســتم تربیتی درون خانواده ها، نظام 
آموزشــی، جامعه و رســانه بر می گردد؛ 
برای مثال ما چقدر خانواده هایمان را آماده 

پذیرش موضوعات کرده ایــم؟ آیا آگاهی 
از مواجهــه با این موضوعــات دارند؟ آیا 
می دانند که به هنگام بروز درگیری فکری 
و هیجانی که به صورت ناخودآگاه تجربه 
می کنند نباید وارد بحث هایی شــوند که 
در آن احتمال درگیری و سوءتفاهم وجود 
دارد که می تواند منجر به تضاد، تعارض و 

افسردگی شود.

تکنیک های  آمــوزش  اهمیــت 
خودکنترلی در مواجهه با مشکلات 

اجتماعی
وی خاطر نشــان کرد: اهمیت سیســتم 
خودکنترلی افراد در زمانی که نســبت به 
شرایط اطرافشان آگاهی داشته باشند نشان 
داده می شــود؛ برای مثال افراد باید بدانند 
که اگر عصبانی شدند لازم نیست واکنش 
نشان دهند و می توانند آن محیط را ترک 
کنند یا در خصوص مسائل خانوادگی افراد 
باید بدانند که چه چیزی را در چه زمانی و به 
چه شخصی باید بگویند، متأسفانه بسیاری 
از مشکلات درون خانواده ها ناشی از عدم 
آگاهی اعضای یــک خانواده در خصوص 

بیان مسائل به یکدیگر رخ می دهد.
این روانشناس تاکید کرد: در زمانی که افراد 
نسبت به بیان موضوعات، شرایط اطرافشان 
و ساختارهای روانی خود آگاهی ندارند در 
بیان مسائل با ضعف رو به رو هستند و به 
این ترتیب آستانه روانی فرد مقابل را برهم 

می زنند و همین مسئله سبب می شود که 
فرد مقابل در جهت ارتقا خشم و عصبانیت 
خود حرکت کند و به این ترتیب مســائلی 
از قبیل نزاع، خشــونت و قتل و در ساختار 
خانواده ها با کودک آزاری، همســر آزاری 

بروز کند.
ایمانــی در خصوص اهمیــت یادگیری 
مهارت های ده گانه در مواجهه با مشکلات 
اجتماعی اظهار کرد: افراد یک جامعه باید 
نســبت به مهارت هــای ده گانه از جمله 
مهارت خود کنترلی، همدلی، کنترل خشم 
و هیجان، مهــارت یکدلی و غیره آگاهی 

داشته باشند.
وی افزود: آموزش این مسائل از اهمیت 
بسیار جدی برخوردار است که این وظیفه 
مهم بر دوش رسانه، خانواده و نهادهای 
اجتماعی اســت که باید به صورت یک 
مســئولیت بزرگ اجتماعی این موارد را 
در نظــر گرفته و آموزش داد؛ مراجعه به 
روانشناسان هم یکی دیگر از راه حل ها 
اســت که متأســفانه به دلیل مشکلات 
کرونا و مســائل اقتصــادی برای همه 
امکان پذیر نیســت، بنابراین مراجعه به 
مشاور سخت است اما رسانه ها می توانند 

در این شرایط بسیار کمک کننده باشد.
این روانشناس در آخر تاکید کرد: متأسفانه 
ما در شــرایطی قــرار داریم کــه افراد 
عزیزترین اعضای خانواده شــأن را که با 
آنها خاطره داشــته اند از دست می دهند؛ 
این شــکل از مسائل و مشکلات در حال 
حاضر شاید خود را به آرامی نشان دهد اما 
در آینده در خصوص این معضلات بحران 
جدی داریــم چرا که ایــن افراد فرصت 
بروز غــم و اندوه، ســوگواری و همدلی 
را نداشــته اند و احساس تنهایی، خشم و 
ناراحتی عمیق دارند این افراد گوشه گیر 
می شوند و روابط اجتماعی کمتری دارند 
بنابراین بازپروری و بازســازی سیســتم 
روانی مردم کار بســیار ســنگینی است 
که باید سیستم رســانه ای ما به صورت 
آگاهانه در این زمینــه حرکت کند؛ وارد 
ابعاد آموزشــی شود و نکات بسیاری را به 
مردم گوشــزد کنند چراکه در حال حاضر 
جامعه رها شده است و باید به شرایط قبل 
برگردد تا مــردم به چرخه طبیعی زندگی 

خود باز گردند.

 اهمیت آموزش تکنیک های زندگی در پساکرونا

آن روی دیگر معضلات اجتماعی پاندمی کرونا

اخبار

بزرگترین مرکز تسهیل و توسعه کسب و کار اجتماعی 
شــهر تهران )توتیا( با ظرفیت آمــوزش بیش از ۱20 

شهروند در منطقه ۱۹ آغاز به کار کرد. 
به گزارش روابط عمومی شــهرداری منطقه ۱۹، علی 
توکلی شهردار منطقه با اشاره به راه اندازی این مرکز با 
همکاری تسهیلگران توسعه کسب و کار گفت: فعالیت 
این مرکز در قالب طرح آمــوزش و ارتقای توانمندی 
ها،تسهیلگری، توسعه کارآفرینی و توانمندسازی کسب 
و کارهای اجتماعی فراهم شده و با ایجاد امکان استقرار 
دفتر مشاوره، دفتر تســهیلگری، دفتر تسهیلات ویژه 
کارآفرینان، ســالن گفت وگو، بازارچه خوداشــتغالی و 
کارگاه هایی که بصورت آموزشی و آزمایشی در مرکز 

فعالیت می کنند، کار خود را آغاز کرده است.
او اظهار کرد: این مرکز با مســاحت هزار متر مربع در 
خیابان مهران نبش کوچه نیکوبین واقع شده و با تجهیز  
به ۱2 اتاق شامل واحدهای مشاوره حقوقی، کارآفرینی، 
بیمه، مددکاری اجتماعی، ۶ کارگاه، یک کلاس مجهز 
و همچنین ســالنی به مساحت حدودی ۱۵0 مترمربع 
مکان مناسبی برای تولید محتوای استارتاپ های جامعه 
محلی، راه اندازی کافه کســب و کار به عنوان پاتوقی 
برای بیان ایده ها، برپایی بازارچه های خوداشــتغالی و 

برگزاری دوره های آموزشی و... محسوب می شود.
به گفته توکلی استفاده از مشاوره های فردی و شغلی در 
این مرکز کاملا رایگان است و در حال حاضر ۴ کارگاه 

از ۶ کارگاه موجود در زمینه های تولید بسته های مراسم 
ترحیم و شــادی، تولید صنایع دستی چوبی و چرمی و 
گلخانه خانگی و تولید جلبک با حضور تولیدکنندگان 

فعال شده است. 
شهردار منطقه با اشاره به اینکه مرکز تسهیل و توسعه 
کسب و کار اجتماعی بخشی از مدل سازمان خدمات 
اجتماعی معاونت کارآفرینی در حوزه توســعه کسب و 
کار است، افزود: براســاس بانک اطلاعاتی موجود در 
حوزه مشاغل خانگی درصدد ارائه خدمات به شهروندان 
هستیم و درهمین راستا علاوه بر شهروندان ساکن در 
این منطقه ساکنین سایر مناطق جنوبی همجوار نیز می 

توانند از خدمات این مرکز بهره مند شوند.

آغاز به کار بزرگترین مرکز تسهیل و توسعه کسب و کار اجتماعی در منطقه 19

در پنج ماهه ابتدایی سال 1400 رقم خورد

رفع خلاف و تخریب 180 بنای غیرمجاز در منطقه 5

به منظور ترغیب بیشتر شهروندان به ورزش دنبال می شود؛

اجرای پویش همگانی »ورزشی شو« در مراکز واکسیناسیون پایتخت

محمود کلهری شــهردار منطقه ۵ بــا بیان اینکه این 
منطقه اهتمامی جدی در برخورد با تخلفات و ساخت 
و سازهای غیر مجاز دارد گفت: در مدت ۵ ماهه ابتدایی 
سال جاری حدود ۱۸0 بنای غیر مجاز که با سودجویی 

احداث شده بودند تخریب و رفع خلاف شدند.
به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه ۵، محمود 
کلهری شــهردار منطقه ۵ با اشاره به اینکه ساخت و 
ساز غیر مجاز موجب وارد آمدن خسارت های زیاد به 
زیر ساخت های شهری، اختلال در خدمت رسانی به 
شــهروندان و ایجاد مزاحمت های گوناگون می شود 
گفت: در منطقه ۵ اهتمامی جدی در برخورد با ساخت 

و سازهای غیر مجاز وجود دارد و شهروندان نیز باید با 
آگاهی از عواقب ساخت و سازهای بدون مجوز، در این 

راستا با مدیریت شهری همکاری کنند.
کلهری به ارائه گزارشی از اقدامات صورت گرفته در ۵ 
ماه ابتدایی سال ۱۴00 در راستای مقابله با سودجویی 
و تخریــب بنای غیــر مجاز در منطقــه ۵ پرداخت و 
افزود:برخی از این املاک  در ایام خاص نظیر انتخابات 
و عزاداری های مذهبی احداث شــده بودند که در این 
مدت ۹۴ مورد رای ماده۱00 و اتمام رسیدگی در سطح 
نواحی هفت گانه رقم خورد و شاهد اجرای میدانی ۱۷۱ 

مورد رای ماده ۱00 در نواحی منطقه ۵ بودیم.

شهردار منطقه ۵ افزود:چهار مورد تخریب حاصل از رای 
ماده ۱00 و ۷0 مــورد تخریب تخلف ملکی به متراژ 
۱2۹0 متــر مربع و اقدام برای تصرف اراضی در حریم 
منطقه ۵ صورت گرفته است.وی به اشاره به تخلفات 
ملکی موســوم به میلانی گفت: تخریب این ملک که 
به صورت غیــر قانونی و غیر اصولی با تصرف اراضی 
شهری در محله حصارک بالغ بر 2۵۶ متر مربع در سه 
طبقه احداث شده بود، طی عملیاتی ۱0 روزه رقم خورد 
و معابر اطراف این ملک نیز ایمن سازی شد.کلهری با 
بیان اینکه ۴۸ بنای غیر مجاز حسب تبصره ذیل ماده 2 
به متراژ ۵۸۵ متر مربع در حریم منطقه رفع خلاف شد 

اذعان داشت: در 2۸ مورد از ورود مصالح ساختمانی به 
حریم منطقه ۵ ممانعت به عمل آمد.وی افزود: ۹ مورد 
از اراضی ملی تصرف شده به متراژ بیش از یک هکتار 
آزاد سازی شد.شــهردار منطقه ۵ به برخی از تخریب 
های غیر مجاز در نواحی این منطقه اشاره کرد و افزود: 
۱۵ مورد تخلف ملکی و بنای غیر مجاز در ناحیه یک، ۵ 
مورد در ناحیه دو و ۳۸مورد در ناحیه سه تخریب شدند. 
کلهری در پایان گفت: عوامل نظارتی در نواحی هفت 
گانه و حریم به طور مداوم در سطح محدوده گشت زنی 
دارند و با تخلفات صورت گرفته و سودجویی های افراد 

مختلف مقابله می کنند.

مدیرعامل سازمان ورزش شهرداری تهران، از اجرای 
پویش همگانی »ورزشی شو« در مراکز واکسیناسیون 
کرونا این سازمان در مناطق 22 گانه پایتخت خبر داد.

به گزارش مهر، امیر محســنی، با اشاره به پیک پنجم 
کرونــا و اثرات این پیک بر ســلامت روح و جســم 
شهروندان گفت: با گذشــت ۱۸ ماه از شروع پاندمی 
کرونا، باید شهروندان را بیش از گذشته به انجام ورزش 
در محیط های باز همچون پارک ها، فضاهای ورزشی 
ایمن و منازل و توجه به ســلامت روح و جسم دعوت 

کرد.

وی با بیان اینکه پویش همگانی ورزشــی شو ابتدا در 
مراکز واکسیناســیون کرونا در مجموعه های ورزشی 
شهرداری تهران اجرایی می شود، افزود: در این پویش 
که مربیان و مشاوران ورزشی با پوشش یکسان حضور 
خواهند داشت، نســبت به آموزش و دعوت همگانی 
شهروندان به انجام فعالیت های ورزشی اقدام می شود. 
همچنین در این طرح از حضور ورزشکاران شاخص و 

چهره های ورزشی پایتخت نیز بهره خواهیم برد.
به گفته مدیرعامل ســازمان ورزش شهرداری تهران، 
در فــاز دوم این پویش که در میادین اصلی شــهری، 

مکان های پر تردد شهری، فروشگاه های زنجیره ای و 
میادین میوه و تره بار و... اجرا خواهد شــد، با استقرار 
ایســتگاه های آموزشی اطلاع رسانی نسبت به دعوت 
شــهروندان جهت حضــور در ورزش همگانی اقدام 

می شود.
محســنی خاطرنشــان کرد: به جهت ترغیب بیشتر 
شهروندان نسبت به فعالیت های ورزشی و پرتحرک از 
جمله پیاده روی، با همکاری سامانه »اینوگام« نسبت 
به ثبت رکوردهای پیاده روی شــهروندان اقدام شده و 

به طور هفتگی جوایزی به شهروندان اهدا خواهد شد.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

خبرانرژی

توزیع آب از سد ساوه نباید 
سلیقه ای باشد

 فرماندار ســاوه گفت: ضرورت دارد روند اجرای پروژه 
ســد کوچری تسریع شود و توزیع آب از سد ساوه نیز 

نباید سلیقه ای باشد.
به گزارش مهر، علی میرزایی در جلسه شورای اداری 
شهرستان ساوه با اشاره به توزیع اعتبارات شهرستان 
ساوه گفت: جدول توزیع اعتبارات امسال مشخص و 
سهم هر اداره تعیین و بودجه هر دستگاه نیز ابلاغ شده 
است. باید در اسرع وقت کار موافقت نامه ها انجام شود 
و تأخیر در بحث تنظیــم موافقتنامه ها و در بارگزاری 
مناقصه ها در سامانه پذیرفتنی نیست، شهرستان ساوه 
همان طور که در بحث طرح ملی مسکن موفق عمل 

کرده در این حوزه نیز باید پیشرو باشد.
وی افزود: کار شــوراهای شــهر و روستا شروع شده 
است؛ شورا به عنوان یک نهاد قانونی و نماینده مردم 
همه ارگان ها موظف هستند همکاری لازم برای حل 
مطالبات مردم با شــوراها را داشته باشند، بخشداری 
و ادارت موظف هســتند شوراها و دهیاریها در جهت 

شفاف سازی و کارآمدی امور حمایت کنند.
فرماندار ســاوه تصریح کرد: عملکرد دانشکده علوم 
پزشــکی در واکسیناســیون کرونا قابل تقدیر است، 
تسریع در ساخت بیمارستان 2۵0 تختخوابی شهرستان 
ساوه مطالبه به حق مردم است امیدواریم با تخصیص 
به موقع بودجه و تجهیزات این خواسته به حق مردم 

ساوه محقق شود.
میرزایی گفت: در ارتباط با طرح تفضیلی و جامع ساوه 
باید دقت شود بخاطر اینکه سرنوشت ۱0 سال آینده 
ساوه به این طرح بستگی دار، بنابراین مشاور آن باید از 
مراجع ذیصلاح انتخاب شده باشد و به دور از تبعیض و 
حمایت از شخص و جناحی این طرح را اجرا کند، هر 
مسکنی که قرار است ساخته شود باید زیرساخت های 
آن در طرح جامع تفضیلی پیش بینی شده و بر مبنای 

کار کارشناسی باشد.
فرماندار ساوه تصریح کرد: پیمانکار پروژه موظف است 
ماهیانه گزارش ارائه بدهد، متأسفانه ساخت و سازهای 
امروز در شهرستان ساوه با طرح جامع ۱0 سال گذشته 
همخوانی نداشته، هدف از طرح جامع و تفضیلی باید 
توسعه شهر باشد ولی متأسفانه در برخی مناطق اجرای 

این طرح مانع توسعه شهر شده است.
وی افزود: در آســتانه بازگشــایی مدارس و دانشگاه 
هستیم بر اساس دستورالعمل ستاد ملی کرونا احتمال 
دارد تا پایان ســال مدارس به صورت مجازی باشــد 
متأســفانه کیفیت آموزش در سطح شهرستان نسبت 
به ســال گذشته کاهش یافته و ارتقا کیفیت آموزشی 
مطالبه خانواده ها است و نباید کسی جامانده از تحصیل 
در این شهرستان داشته باشــیم، در انتخاب مدیران 
مدارس باید شایســته سالاری مدنظر باشد و مدیران 
مدارس با پرهیز از نگاه سلیقه ای در ثبت نام براساس 
قانــون ثبت نام انجام دهند. حضــور مادر و فرزند در 
فرمانداری به دلیل نارضایتی از کادر آموزشی پذیرفتنی 

نیست.
میرزای گفت: زیرساخت های شهری متأسفانه تخریب 
شــده به همین منظور از ابتدا مهرماه امســال تردد 

کامیون از داخل شهر ممنوع می شود.
فرماندار ســاوه گفت: در بیشتر شهرهای استان تنش 
آب داریم و شهرستان ساوه نیز از این قاعده مستثنی 
نیست برای حفظ منابع آبی در شهرستان ساوه دو اقدام 
اساسی ضروری است، نخست اینکه روند اجرای پروژه 
سد کوچری تسریع شود و اینکه مدل توزیع آب از سد 
برنامه محور باشــد و تبعیض در توزیع آب پذیرفتنی 
نیست و برای سال آبی شهرستان باید ذخیره آب داشته 
باشیم که در صورت کاهش بارش مشکلی در تأمین 

آب به وجود نیاید.

عملکرد مطلوب شرکت 
پایانه های نفتی ایران در 

سال مالی 99

مجمع عمومی ســالیانه نمایندگان صاحبان سهام 
شرکت پایانه های نفتی ایران، عملکرد این شرکت 
در همه بخش های مالی، فنی، عملیاتی، پشتیبانی و 
منابع انسانی در سال مالی ۱۳۹۹ را مطلوب ارزیابی 

کرد.
به گزارش شــانا به نقل از شرکت پایانه های نفتی 
ایران، نشســت مجمع عمومی ســالانه صاحبان 
سهام شرکت پایانه های نفتی ایران چهارشنبه )۱۷ 
شهریورماه( به ریاست مسعود کرباسیان، مدیرعامل 
شــرکت ملی نفت ایران و با حضور ســایر اعضای 
مجمع، نماینده ســازمان حسابرســی، مدیرعامل، 
رئیــس و اعضای هیئت مدیره و مدیران شــرکت 
پایانه هــای نفتی ایران برگــزار و گزارش عملکرد 
مطلوب این شــرکت از ســوی نماینده ســازمان 

حسابرسی قرائت شد.
در این نشست، مدیرعامل، رئیس و اعضای هیئت 
مدیره و مدیران شــرکت پایانه های نفتی ایران در 
دفاع از گزارش عملکرد شــرکت به عنوان آخرین 
حلقه زنجیره ارزش توسعه صنعت نفت و اثربخشی 
فعالیت های انجام شــده در تکمیــل این زنجیره، 

توضیحات لازم را به مجمع عمومی ارائه دادند.
در پایــان این نشســت عملکرد مطلوب شــرکت 
پایانه هــای نفتی ایران در ســال مالی ۹۹، مطابق 
گزارش سازمان حسابرسی به تأیید مجمع عمومی 

سالیانه نمایندگان صاحبان سهام آن رسید.

چین از ذخایر استراتژیک 
نفت آزاد کرد

چین در آشکارترین مداخله ای که تاکنون در بازار 
نفت انجام داده اســت، برای نخستین بار با هدف 
پایین بردن قیمتها از ذخایر اســتراتژیک خود نفت 

آزاد می کند.
به گزارش ایسنا، این خبر همزمان با افزایش هزینه 
های انرژی در چین اعلام شده که علاوه بر نفت، 
شامل قیمتهای زغال سنگ و گاز طبیعی هم شده 
و کمبود برق در بعضی از استانها، شماری از کارخانه 
ها را ناچار کرده اســت تولیدشان را کاهش دهند. 
تورم هم به ســرعت رشــد کرده و به یک دردسر 

سیاسی برای پکن تبدیل شده است.
دولت چین اعلام کــرد از ذخایر عظیم نفت خود 
برای کاهش فشار رشد قیمتهای مواد خام برداشت 
مــی کند اما جزییات چندانی ارائه نکرد. یک منبع 
آگاه به رویترز گفت این بیانیه به میلیونها بشــکه 
نفتی اشــاره دارد که دولت در اواسط ژوئیه عرضه 

کرد.
چین بزرگترین واردکننده نفت جهان است و طی 
یک دهه گذشــته ذخایر عظیمی از نفت را ایجاد 
کرده است. این ذخایر با ذخایر استراتژیکی که در 
آمریکا و اروپا نگهداری می شوند و عمدتا تنها در 
زمان شرایط اضطراری و جنگ از آنها برداشت می 
شود، متفاوت است. تصمیم دولت چین نشان می 
دهد که اکنون آماده برداشت از ذخایر برای کنترل 

بازار است.
پکن اعلام کرده که برداشــت از ذخایر بخشی از 
چرخش ذخایر است که مستلزم آن است که دولت 

ذخایر را در مرحله دیگری دوباره پر کند.
نفت برنت در بازار لندن پس از انتشار این خبر ۱.۹ 
درصد سقوط کرد و آخرین بار ۷2 دلار و ۸۹ سنت 

در هر بشکه معامله شد.
شرکت مشاوره انرژی اسپکتس اوایل ژوئیه برآورد 
کرده بود چین 220 میلیون بشــکه نفت در ذخایر 
اســتراتژیک خود نگهداری می کند که معادل ۱۵ 

روز تقاضاست.
لیو یوتائو، تحلیلگر انرژی اسپکتس گفت: برداشت 
از ذخایر نفت استراتژیک چین در پی اختلال تولید 
در سکوی مارس شرکت شل روی داده که غولهای 
چینی را وادار کرده است به دنبال جایگزین دیگری 
باشند زیرا حداکثر ۱0 تا ۱2 میلیون بشکه محموله 
نفت مارس که برای بارگیری در ســپتامبر و اکتبر 

خریداری شده بود، لغو شده اند.
بر اســاس گزارش رویترز، شرکت رویال داچ شل 
سکوی مارس در خلیج مکزیکو را اواخر ماه گذشته 
در آستانه نزدیک شدن توفند آیدا تعطیل کرده بود.

افزایش واردات نفت آمریکا 
از روسیه پس از آیدا

طولانی شدن تعطیلی تولید نفت خلیج مکزیکو پس 
از توفند آیدا فرصت خوبی را برای روسیه به منظور 
توسعه سهمش از بازار نفت آمریکا ایجاد کرده است.

به گزارش ایســنا، واردات نفت اورال روســیه به 
آمریکا در ســپتامبر و اکتبر افزایش خواهد یافت 
زیــرا ۷۷ درصــد از تولید نفت فراســاحلی خلیج 
مکزیکوی آمریکا با گذشت ۱0 روز از فرود توفند 
آیدا در سواحل لوییزیانا، تعطیل مانده است. تقاضای 
پالایشــگاههای منطقه گلف کاســت برای نفت 
همزمان با توقف عرضه خلیج مکزیکو باعث شده 
اســت قیمت نفت ترش مدیوم روسیه که کیفیتی 
مشابه گریدهای تولید شده در خلیج مکزیکو دارد، 

تقویت شود.
اگرچه خرید نفت اورال روسیه برای پالایشگاههای 
آمریکایی غیرمعمول نیست اما تقاضای خرید پس 
از توفند آیدا، از قیمتها پشــتیبانی کرده است. نفت 
اورال در بالاترین رکورد هفت ماه اخیر معامله می 
شود و پیشنهاد خرید آن روز چهارشنبه یک دلار و 
پنج سنت پایینتر از نفت برنت بود در حالی که این 
اختلاف قیمت پیش از طوفان، یک دلار و ۹۵ سنت 
بود. قیمتها حتی با وجود چشم انداز عرضه بیشتر از 

سوی اوپک، تقویت شده است.
آیدا باعث از دست رفتن تولید 20.۶ میلیون بشکه 
نفت شده که بیش از هر طوفان دیگری در ۱۳ سال 
اخیر بوده است. شرکت رویال داچ شل همچنان در 
حال ارزیابی صدمات به ایستگاه ترانسفر فراساحلی 
وست دلتا-۱۴۳ است که بخش زیادی از نفت خلیج 
مکزیکو را به ساحل منتقل می کند. با تعطیلی این 
پلتفرم، شرکت شل تولید نفت ترش مدیوم مارس 

را متوقف کرده است.
هیچ توفندی به قدرتمندی آیدا تاکنون به بازارهای 

انرژی آمریکا ضربه نزده بود.
با وصل شدن برق در لوییزیانا و ازسرگیری فعالیت 
پالایشــگاهها، این تاسیســات به نفت بیشتری 
برای تولید ســوخت نیاز خواهند داشت. پالایشگاه 
اکســون موبیل در باتون روژ منتظر نفت بیشتری 
برای عادی کردن ســطح فعالیتش است. وزارت 
انــرژی آمریکا تلاش کرده بــا آزاد کردن نفت از 
ذخایر اســتراتژیک، آسیب ناشــی از توفند آیدا را 
تعدیل کنــد. این وزارتخانه تاکنــون ۱.۸ میلیون 
بشکه نفت به پالایشــگاههایی شامل پالایشگاه 
اکسون وام داده است.بر اساس گزارش بلومبرگ، 
روســیه در میان صادرکنندگان نفت به آمریکا در 
رتبه دوم قرار دارد. واردات نفت آمریکا از روســیه 
در ژوئن به ۸۴۸ هزار بشــکه در روز رسید و رکورد 
۸۴۴ هزار بشکه در روز ماه پیش از آن را شکست. 
سال گذشــته پالایشگاههای آمریکایی به واردات 
نفت و فرآورده های نفتی روســیه روی آوردند تا 
شکاف ناشی از توقف خرید نفت ونزوئلا و واردات 
کمتر از اوپک را پر کنند. تحریمهای آمریکا علیه 
دولت مادورو به روسیه کمک کرده است بازاری که 
پیش از این در اختیار ونزوئلا بود را تصاحب کرده 
 و نفت سنگین خود را به پالایشگاههای آمریکایی 

عرضه کند.

وزیر نفت اعلام کرد: ان شاءالله طبق برنامه 
زمانبندی تعریف شده برای توسعه کمی و 
کیفی پالایشگاه های موجود و برنامه ریزی 
برای ساخت پالایشگاه های جدید در چهار تا 
پنج سال آینده ظرفیت پالایش روزانه کشور 
با افزایش یک و نیم برابری به ۳ میلیون و 

۵00 هزار بشکه می رسد.
به گزارش شــانا، جواد اوجــی )جمعه، ۱۹ 
شهریورماه( پس از بازدید از پالایشگاه نفت 
تهران در جمع خبرنگاران گفت: توفیق شد 
امروز از یکی از قدیمی ترین پالایشگاه های 
نفت کشــور که نزدیک بــه ۱۳.۵ درصد 
ظرفیت پالایشــی  را در اختیار دارد بازدید 

کنیم.
وی افزود: این پالایشــگاه آخرین مراحل 
تعمیرات اساســی، تأمین سوخت کشور و 
تولید فرآورده هــا از جمله بنزین و گازوئیل 
را در دســتور کار دارد، همچنیــن افزایش 
کمی و کیفی برای ظرفیت پالایشی کشور 
دیده شده است، در دولت سیزدهم، وزارت 
نفت افزایش ظرفیت پالایشگاه های موجود 
و  ایجاد ظرفیت پالایشــی جدید را دنبال 

می کند.
وزیر نفت تصریح کرد: وزارت نفت در دولت 
سیزدهم دو دستور کار در بحث پالایشگاه ها 
دارد، مورد نخســت ارتقای کمی و کیفی 
پالایشگاه های کنونی و دوم ایجاد ظرفیت 
پالایشی به وسیله ساخت پالایشگاه های نو 

یا همان پتروپالایشگاه ها خواهد بود.
اوجی گفت: خوشــبختانه ســرمایه گذاران 
در بحث ایجاد و توســعه ظرفیت  پالایشی 
مشخص شده اند و توافق هایی هم با وزارت 
نفت شده است و طبق برنامه زمانبندی شده، 
مسیر توسعه کمی و کیفی پالایشگاه ها طی 
خواهد شــد، برای پالایشــگاه های نو هم 
برنامه ای که سرمایه گذاران متعهد  مطابق 
شده اند، دولت نیز بحث مجوز تنفس خوراک 

را برای آنها در نظر گرفته است.

ظرفیت پالایش نفت کشــور 1.۵ 
برابر می شود

وی ادامــه داد: ان شــاءالله طبــق برنامه 
زمانبندی تعریف شده برای پالایشگاه های 
موجود و پالایشگاه های جدید در چهار تا پنج 
سال آینده ظرفیت پالایش کشور یک و نیم 

برابر می شود.
وزیر نفت تأکید کرد: موضوع بهبود کیفیت 
فرآورده های نفتی و افزایش کیفیت بنزین 
و گازوئیل که در حوزه محیط زیستی برای 
ما بسیار مهم است را دنبال می کنیم، بحث 
طرح های توسعه کمی و کیفی پالایشگاه ها 
به طور جدی در دســتور کار دولت سیزدهم 

است.
اوجی بیان کرد: ظرفیــت کنونی پالایش 
با احتســاب نفت خام و میعانات گازی، 2 
میلیون و 200 هزار بشــکه در روز اســت 
که قرار است طبق برنامه ریزی ها این رقم 
به بیش از روزانه ســه میلیون و ۵00 هزار 

بشکه برسد.

وی خطاب به سرمایه گذارانی که با وزارت 
نفت توافق کرده اند، گفت: براساس برنامه 
زمان بندی دولت هم از آنها حمایت می کند، 
همچنین طبق برنامه پیشــرفت طرح های 
افزایش ظرفیت تولید پالایشگاه های کنونی 

و ایجاد ظرفیت های نو ارزیابی می شود.

خــاش، میرجاوه و زابــل تا پایان 
1400 به شبکه گاز شهری متصل 

می شوند
وزیــر نفت درباره موضوع تأمین ســوخت 
زمســتانی، تصریح کرد: با توجه به اینکه 
ســطح کنونی ذخیره ســازی های سوخت 
مایع نیروگاه های ما امسال نسبت به دوره 
مشــابه پارسال ۳0 درصد کمتر است، همه 
توان خود را بر انتقال گازوئیل و نفت کوره 
با نفتکش های جاده پیما و سامانه حمل ونقل 

ریلی گذاشته ایم.
اوجی ادامه داد: هم اکنــون روزانه بیش از 
2۶0 میلیون مترمکعب گاز تحویل نیروگاه ها 

و  برنامه ریزی ها  بــا  امیدواریم  می شــود، 
نشســت های ویژه بررسی شــرایط تأمین 
سوخت زمستانی که میان شرکت های تابعه 
وزارت نفت انجام شده است کمترین چالش 
را در این زمینه به ویژه گاز طبیعی و بخش 

خانگی داشته باشیم.
وی به موضوع گازرسانی به بعضی از شهرها 
استان سیستان وبلوچستان نیز اشاره و اعلام 
کرد: پیرو نشســتی که رئیس جمهوری در 
منطقه سیســتان و بلوچستان داشتند، قول 
دادند که بحث گازرســانی به شــهرهای 
خاش، میرجاوه و زابل انجام شــود، ما هم 
قول می دهیم که با برنامه ریزی تا پایان سال 
این شهرها به شبکه گاز کشور متصل شوند 
و مردم این شهرها تا پیش از پایان امسال از 

نعمت گاز بهره مند شوند.
وزیر نفت در پاسخ به پرسشی درباره ناترازی 
گاز افزود: پارسال در فصل سرما روزانه ۱۴0 
تا ۱۵0 میلیون مترمکعب کمبود گاز وجود 
داشت که با محدودیت ارسال گاز طبیعی به 

صنایع و بخش نیروگاهی و جایگزین کردن 
سوخت مایع، جبران شد.

بحث دیپلماسی گازی و افزایش سهم ایران 
از تجارت گاز دنبال می شود

اوجی تصریح کرد: امسال باتوجه به اینکه 
ما در زمینه تولید گاز طبیعی رقم اضافه ای 
نخواهیم داشــت و مصرف در بخش های 
خانگــی، صنایع و نیروگاهی هم نســبت 
به پارســال با افزایش ۱0 درصدی روبه رو 
می شود، پیش بینی می کنیم در فصل سرد 
سال )دی و بهمن ماه( روزانه با 200 میلیون 
مترمکعب کسری گاز روبه رو شویم که طبق 
برنامه ریزی ها برای جایگزینی با ســوخت 
مایع، ســعی می کنیم هموطنان مان دچار 

مشکل نشوند.
وی ادامــه داد: بحث ارتقای کمی و کیفی 
فرآورده هــای نفتی به ویژه نفــت کوره را 
همچنــان دنبال می کنیم و در دو تا ســه 
ســال آینده بی شــک درجه گوگرد موجود 
در نفت کوره بیشتر پالایشــگاه ها به ویژه 
پالایشگاه نفت آبادان را کاهش می دهیم، 
ما هم اکنــون گازوئیل یورو ۴ به نیروگاه ها 
تحویل می دهیم و در بعضی از موارد کیفیت 
گازوئیل تحویلی نزدیک به استاندارد یورو 
۵ اســت و برنامه ریزی کرده ایم که بیشتر 

نیروگاها از گازوئیل پاک استفاده کنند.
وزیر نفت به موضوع دیپلماســی گازی نیز 
اشــاره کرد و گفت: یکی از بحث هایی که 
ما دنبال می کنیم بحث دیپلماســی گازی 
با کشورهای همسایه از جمله ترکمنستان 
اســت، این موضوع را هم در دســتور کار 
خواهیم داشت که سهم  کنونی 2 درصدی 
تجارت گاز ایــران افزایش یابد، همچنین 
مذاکراتی هم با طرف های ترکمنســتانی، 
عراقی و دیگر کشــورهای همسایه برای 
افزایش صــادرات و تجــارت گاز خواهیم 

داشت.

وزیر نفت:

ظرفیت پالایش روزانه نفت کشور به 3.۵ میلیون بشکه می رسد

اخبار

مدیرعامل شرکت ملی حفاری ایران در نشست با رییس 
جهاد دانشــگاهی، بر حمایت همه جانبه این شرکت از 
تولید داخل و بومی سازی قطعات و تجهیزات کاربردی 
در صنعــت نفت و حفاری و توســعه تعامــل بین دو 

مجموعه تاکید کرد.
به گزارش شانا به نقل از شــرکت ملی حفاری ایران، 
حمیدرضا گلپایگانی در نشســت مشــترک میان این 
شرکت و جهاد دانشگاهی که با حضور رئیس، معاونان 
و مســئولان ملی حفاری و این نهاد برگزار شد، ضمن 
تشــکر از همکاری هــای بین دو مجموعــه در زمینه 
پروژه های پژوهشــی و تولید قطعات، جهاد دانشگاهی 
را یکــی از معدود تولیدکنندگان دســتگاه های حفاری 

در کشــور دانســت و ابراز امیدواری کرد که در ارتباط 
با بازسازی و نوسازی ناوگان حفاری شرکت نیز پرتوان 
و موفق عمــل کند.وی به گســترش همکاری میان 
این شــرکت و جهاد دانشگاهی اشــاره و تصریح کرد: 
ظرفیت های قابل توجهی برای توســعه همکاری های 
فیمابین دو مجموعه ملاحظه می شــود که جای بحث 
و بررسی دارد.حمیدرضا طیبی، رئیس جهاد دانشگاهی 
نیز با استقبال از میزبانی و همکاری میان شرکت ملی 
حفاری ایران و جهاد دانشگاهی، گفت: جهاد دانشگاهی 
کشــور و کلیه واحدهای آن در این شــرایط حساس، 
وظیفه خود می داند کــه با تمام توان به کمک صنعت 
از جملــه صنعت راهبردی حفاری کشــور بیاید.وی با 

اشاره به برنامه ریزی های صورت گرفته برای استفاده از 
تسهیلات صندوق های نوآوری و شکوفایی جهت تامین 
هزینه های دستیابی به دانش فنی، بر اهمیت هم افزایی 
و همکاری نزدیک ملی حفاری و جهاد دانشگاهی برای 
آسان سازی و شتاب بخشی در این خصوص تاکید کرد.

در این نشســت که معاون مدیرعامــل در امور فنی و 
مهندسی و تعدادی از مدیران شرکت ملی حفاری حضور 
داشتند درباره موضوع های مطروحه با جهاد دانشگاهی 
از جمله وضع قراردادها و دســتگاه های حفاری تحویل 
شده و در دست تحویل، ساخت موتورهای درون چاهی 
در ســایزهای مختلف، تولید انــواع فیلتر و همچنین 

تجهیزات فناورانه تبادل نظر شد.

بررسی توسعه زمینه های همکاری ملی حفاری و جهاد دانشگاهی

سخنگوی صنعت برق:

تامین سوخت مورد نیاز، مانع بروز خاموشی در زمستان خواهد شد

مدیرعامل سازمان آب و برق خوزستان:

مخزن  سدهای خوزستان حدود 1۳ درصد آب دارند

مدیر عامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران 
و سخنگوی صنعت برق گفت: زمستان امسال 
در صورتی که محدودیت ســوخت نداشــته 
باشیم، مشکلی در تامین برق نخواهیم داشت.

»مصطفی رجبی مشــهدی« در گفت وگو با 
خبرنگار اقتصــادی ایرنا افزود: در حال حاضر 
هماهنگی با وزارت نفت برای تکمیل مخازن 
سوخت مایع نیروگاه ها در حال انجام است تا 

مشکلی در فصل زمستان ایجاد نشود.
وی ادامه داد: ســال گذشته به دلیل افزایش 
مصرف گاز در بخش خانگی، محدودیت هایی 
در تامین برق به وجود آمد که امید است امسال 
با تامین ســوخت گاز کافی، برق بخش های 

مختلف کشور تامین شود.
ســخنگوی صنعت برق خاطرنشــان کرد: 

حدود ۹0 درصد تولید برق کشــور از طریق 
نیروگاه هــای حرارتی تامین می شــود که با 
توجه به آنکه این نیروگاه ها از ســوخت گاز 
یا مایع استفاده می کنند، هر گونه محدودیت 
در تامین سوخت رسانی به نیروگاه ها منجر به 

کاهش تولید نیروگاه های حرارتی و در نتیجه 
محدودیت در تامین برق خواهد شد.

رجبی مشهدی ادامه داد: هماهنگی های خوبی 
بــا وزارت نفت در خصوص تامین ســوخت 

نیروگاه ها در حال انجام است.

بررســی های ایرنا نشــان می دهد به دلیل 
افزایــش مصرف گاز خانگی در زمســتان و 
کاهش گازرسانی به نیروگاه ها و صنایع، حتی 
با وجود تعهد ۵0 میلیون متر مکعبی تخصیص 
سوخت مایع، زمستان امسال کمبود سوخت 

نیروگاه ها قابل پیش بینی است.
بررسی های ایرنا نشــان می دهد تعهد روزانه 
تحویل سوخت مایع به نیروگاه ها معادل ۵0 
میلیون لیتر در روز اســت. بخشی از این ۵0 
میلیون لیتر از مخازن ذخیره سازی نیروگاه ها 
که در تابستان پر شده تامین می شود و بخشی 

دیگر روزانه به نیروگاه ها تحویل خواهد شد.
بنابراین حتی اگر در زمستان، گاز تحویلی به 
نیروگاه ها روزانه ۱00 میلیون مترمکعب در روز 
باشد، باز هم نیروگاه ها با کمبودی معادل ۵0 

میلیون لیتر ســوخت در روز برای استفاده از 
همه ظرفیت خود روبه رو خواهند بود.

در پنج ماهه ابتدایی امسال روزانه ۱۸ میلیون 
لیتر گازوئیل به نیروگاه ها تحویل شده و این 
در حالی اســت که مصرف در این بازه زمانی 
روزانه ۱2 میلیون لیتر برآورد می شود. در هفت 
ماهه بعد سال اما در حالی که مصرف به ۳2 
میلیون لیتر در روز می رسد، تحویل گازوئیل 
2۹ میلیون لیتر خواهد بود که این تراز منفی از 
محل ذخیره گازوئیل در پنج ماهه ابتدایی سال 

در نیروگاه ها تامین خواهد شد.
مصــرف نفت کوره نیــز در حالی که در پنج 
ماهه نخست سال در نیروگاه ها روزانه بین سه 
تا چهار میلیون لیتر بوده، در زمســتان به ۱۸ 

میلیون لیتر در روز می رسد.

 مدیرعامل ســازمان آب و برق خوزستان با 
بیان اینکه برای رفع تنش آبی در تابســتان 
سال جاری 20 پروژه در این استان طراحی 
شده است، گفت: مخزن  سدهای خوزستان 

حدود ۱۳ درصد آب دارند.
به گزارش خبرنــگار مهر، فرهــاد ایزدجو 
پنجشنبه شــب در جلســه قرارگاه سه گانه 
محرومیت زدایی اســتان خوزستان با حضور 
وزیر کشور اظهار کرد: حجم مفید سد گتوند 
تا تراز ۱۹۵ متر، سد دز تا تراز ۳0۵ متر و در 
سد کرخه با احتساب ۳00 میلیون مترمکعب 

تخلیه سد سیمره در نظر گرفته شده است.
وی افزود: از شــهریور تا آبان امسال بیلان 
مصرفی در حوضــه آبریز کارون با توجه به 

نیازهای ناخالص کشت های جدید که جهاد 
پیشنهاد داده و کُلزا و چغندر جزو آن است، 
منفی 2۱۸ میلیون مترمکعب و در حوزه دز 

منفی ۴۵۷ میلیون مترمکعب می شود.

مدیرعامل سازمان آب و برق خوزستان خبر 
داد: در مجموع کل مخازن استان خوزستان 
حــدود ۱۳ درصد )حدود یک میلیارد و ۶۸۶ 
میلیون مترمکعب( آب وجود دارد که در سال 
گذشــته ۶ میلیارد و ۴۷۵ میلیون مترمکعب 
در مخازن اســتان وجود داشــت که با این 
حســاب از سال گذشــته تاکنون ۷۴ درصد 

کاهش آب در استان صورت گرفته است.
وی افزود: در حوزه دز مشکلاتی وجود دارد 
که در این زمینه و به منظور وقوع خســارت 
برای کشاورزان بیمه محصولات از اهمیت 
بالایی برخوردار اســت؛ همچنین در حوزه 
کرخــه کاهش دبــی داریم و یک ســری 

مشکلاتی در کرخه نور پیش آمده است.

مدیرعامل ســازمان آب و برق خوزســتان 
با اشــاره به اینکه مشــکل منابــع آب در 
کرخه افزایش پیــدا می کند و تولید برق در 
سال های آینده با مشــکل مواجه می شود، 
بیــان کرد: هفــت طرح آب رســانی برای 
خوزستان تعریف شــده که هر کدام از آنها 
بین ۱۷ - ۴۸ درصد پیشرفت فیزیکی دارد 
و جمعیت تحت پوشــش این طرح ها هشت 

میلیون و ۷۱ هزار نفر است.
وی ادامه داد: میــزان اعتبار کل طرح های 
تعریف شده برای اتمام طرح های آب رسانی 
۴2 هــزار و ۶00 میلیون تومان اســت ولی 
در اولویــت اول به اعتباری بالغ بر یک هزار 
میلیارد تومان برای حل برخی مشکلات در 

بازه زمانی کوتاه مدت نیاز است.
مدیرعامل ســازمان آب و برق خوزســتان 
اضافه کرد: اجرای ســه پروژه شــامل ۱۷ 
نقطه برای طرح های مقابله با ســیلاب در 
رودخانه های اســتان خوزستان برنامه ریزی 
شــده که برآورد مالی آن هفت هزار و ۵00 

میلیون تومان است.
وی گفت: برای رفع تنش آبی در تابســتان 
ســال جاری 20 پــروژه در نقاط مختلف از 
جمله ایذه، مسجدسلیمان، دزفول، حمیدیه، 
آباد، شــادگان، رامهرمز، ماهشــهر،  رحیم 
اروندکنــار، هندیجان و رفیع طراحی شــد 
که بین ۱0 تا ۱00 درصد پیشرفت فیزیکی 

دارند.
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir
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دنده معکوس حجم معاملات در 
بازار سرمایه

ارزش کل معامــلات و همچنین حجم کل معاملات 
در هفته منتهی به ۱۷ شهریور، نسبت به هفته گذشته 
کاهشی شد؛ این در حالی بود که شاخص کل بورس 

به حرکت صعودی خود ادامه داد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از ســازمان بورس 
و اوراق بهادار، بررســی معاملات بازار سهام در هفته 
منتهی به هفدهم شــهریور ۱۴00، حاکی از آن است 
که ارزش کل معاملات این بازار در این هفته نســبت 
به هفته گذشــته با ۳۱ درصد کاهش، از ۶۱2 هزار و 
۹0۵ میلیارد ریال بــه ۴2۴ هزار و ۵۹0 میلیارد ریال 
رســید. همچنین، حجم کل معاملات این بازار از ۶۹ 
هزار و ۷۶۴ میلیون سهم در هفته گذشته به ۴۹ هزار 
و ۱۳۵ میلیون سهم رسید که کاهش 2۹.۶ درصدی 

را نشان می دهد.
در هفته یادشده، تمامی بازارها نسبت به هفته گذشته 

خود، روند کاهشی را طی کردند.
بر این اســاس، ارزش معاملات در بازار اول ســهام، 
کاهش ۳2 درصدی را در هفته جاری نسبت به هفته 
قبل تجربه کرد و از 2۱0 هزار و ۱0۵ میلیارد ریال به 
۱۴2 هزار و ۸۵۹ میلیارد ریال رســید. حجم معاملات 
ایــن بازار نیز که هفته قبــل 2۶ هزار و ۱۴2 میلیون 
ســهم بود به ۱۸ هزار و ۶۷۴ میلیون سهم در هفته 

جاری رسید و کاهش 2۹ درصدی را به ثبت رساند.
روند حرکت بازار دوم سهام نیز همانند بازار اول سهام 
کاهشــی بود. به طوری که ارزش معاملات این بازار 
در هفته منتهی به هفدهم شــهریور نسبت به هفته 
قبل، 2۵ درصد کاهش یافــت و از 2۶۶ هزار و ۳۶۶ 
میلیارد ریال به ۱۹۹ هزار و ۶۳۶ میلیارد ریال رســید. 
حجم معاملات این بازار نیز با ۳۱ درصد کاهش، از ۳۸ 
هزار و ۴۳۸ میلیون ســهم به 2۶ هزار و ۶۸۹ میلیون 

سهم رسید.
بازار بدهی همچون بازارهای دیگر، هفته ای ســرخ را 
پشت ســر گذاشت و ارزش معاملات این بازار با افت 
۵۴ درصدی از ۱۵ هــزار و ۴۵ میلیارد ریال در هفته 
قبــل به ۶ هزار و ۹۱۷ میلیــارد ریال در هفته جاری 
رســید. حجم معاملات بازار بدهی نیز از ۱۵ میلیون 
برگه به ۷.0۵ میلیون برگه رسید که افتی ۵۴ درصدی 

را نشان می دهد.
ارزش معامــلات در بازار مشــتقه در هفته قبل ۷۴2 
میلیارد ریال بود که در هفتــه جاری به 2۷۳ میلیارد 
ریال رسید و کاهش ۶۳ درصدی را تجربه کرد. حجم 
معاملات در ایــن بازار با ۹۷ درصــد کاهش، از ۷۹ 
میلیون قرارداد در هفته قبل بــه ۱.۹ میلیون قرارداد 

در هفته جاری رسید.
صندوق های سرمایه گذاری قابل معامله نیز در هفته 
منتهی به هفدهم شــهریور در مقایسه با هفته پیش، 
روندی نزولی داشــتند و ارزش معاملات این بازار از 
۱20 هــزار و ۶۴۸ میلیارد ریــال در هفته قبل به ۷۴ 
هزار و ۹0۶ میلیارد ریال در هفته جاری رسید و افت 
۳۷.۹۱درصدی را تجربه کرد. حجم معاملات در این 
بازار نیز با افت 2۶ درصدی در این هفته نســبت به 
هفتــه قبل از ۵ هزار و ۹2 میلیون یونیت به ۳ هزار و 

۷۶۴ میلیون یونیت رسید.
بر اساس این گزارش، شــاخص کل بورس در هفته 
منتهی به هفدهم شــهریور نسبت به هفته قبل رشد 
0.۳۵ درصــدی را تجربه کرد و از یک میلیون و ۵20 
هزار واحد تا یک میلیون و ۵2۶ هزار واحد صعود کرد 

که رشد ۵ هزار و ۳۸2 واحدی را نشان می دهد.
همچنین شــاخص کل با معیار هم وزن نیز در هفته 
جاری نســبت به هفته قبل روندی افزایشی داشت و 
با 2.۳۵ درصد افزایــش از ۴۵۵ هزار و ۳۷۳ واحد به 
۴۶۶ هزار و ۹۶ واحد رســید و ۱0 هزار و ۷2۳ واحد 

افزایش یافت.

قیمت دلار در بازار متشکل 
ارزی به 26 هزارو ۵89 

هزارتومان رسید
مدیر ارتباطات بازار متشکل ارز ایران، قیمت میانگین 
وزنی اسکناس دلار در معاملات روز پنجشنبه این بازار 

را 2۶ هزار و ۵۸۹ تومان اعلام کرد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از صدا و سیما، مهدی 
گوهررستمی گفت: روز پنجشنبه معاملات نماد دلار کار 
خود را با قیمت 2۶ هزار و ۶۷0 تومان شروع کرد و در 
پایان ســاعت معاملات به نرخ 2۶ هزار و ۶2۳ تومان 
رسید که بررســی ارقام معاملاتی روزانه، نرخ میانگین 
وزنی 2۶ هزار و ۵۸۹ تومان به ازای هر دلار را نشــان 

می دهد.
مدیر ارتباطات بازار متشــکل ارز ایران افزود: در جلسه 
معاملاتی این روز بازار متشــکل ارز ایران، نماد یورو با 
نرخ ۳۱ هزار و ۳۱0 تومان کار خود را شــروع کرد و در 
پایان ســاعت معاملات نرخ هر یورو به رقم ۳۱ هزار و 
2۳۴ تومان رسید. به این ترتیب میانگین وزنی قیمت 
یورو در معاملات، نــرخ ۳۱ هزار و 2۱۷ تومان را ثبت 

کرد.
گوهررســتمی ادامه داد: حجم معاملات اسکناس دلار 
در بازار متشــکل ارز ایران در روز پنجشنبه )هجدهم 
شهریورماه(، ۶ میلیون و ۴۹۴ هزار و ۷00 دلار و حجم 
معامــلات در نماد معاملاتی یورو ۱ میلیون و ۹ هزار و 

۱00 یورو بود.
بــه گفته وی دلار در پایین ترین نــرخ خود با رقم 2۶ 
هزار و ۵۵0 تومان و در بالاترین نرخ با رقم 2۶ هزار و 
۶۷0 تومان معامله شد. همچنین هر یورو در پایین ترین 
نرخ خود به قیمت ۳۱ هزار و ۱۴۴ تومان و در بالاترین 
نرخ به قیمت ۳۱ هزار و ۳۱0 تومان معامله شــد.مدیر 
ارتباطات بازار متشکل ارز ایران افزود: بررسی معاملات 
جلسه معاملاتی پنجشنبه )هجدهم شهریورماه( نشان 
می دهد که نرخ میانگین روزانــه نماد معاملاتی دلار 
0.2۸ درصد و نماد معاملاتی یورو 0.۱۹ درصد افزایش 

را نسبت به روز معاملاتی قبل تجربه کرده اند.

مردم عادی از ورود مستقیم 
به بورس خودداری کنند

رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار از مردم عادی 
خواست به طور مستقیم در بازار بورس سرمایه گذاری 
نکننــد، بلکه از طریق شــرکت های تخصصی بازار 

سرمایه و سبدگردان ها اقدام به خرید سهام کنند.
به گزارش صدا و سیما، علی دهقان دهنوی با اعلام 
اینکه سرمایه گذاری در بازار بورس همیشه با ریسک 
همراه بوده و اســت، گفت: ریســک سرمایه گذاری 
غیرمســتقیم از طریق شــرکت های تخصصی بازار 
ســرمایه و سبدگردان ها برای مردم عادی که تحلیل 
و اطلاعات تخصصی درســتی ندارند، خیلی کمتر از 

خرید مستقیم سهام شرکت ها در بورس است.
وی با اشاره به اینکه گاهی برخی هموطنان پرتفوی 
ســهام خود را چند دقیقه یک بار چک می کنند که 
ببینند برای سهامشان چه اتفاقی افتاده است، گفت: 
شاید کسانی هم که شغل تخصصی آن ها معامله در 
بازار سرمایه است؛ اینقدر سهام خود را چک نکنند تا 

کسی که شغلش چیز دیگری است.
رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادر با تاکید براینکه 
مــردم برای اینکه در بازار ســرمایه زیان نکنند، باید 
الفبــای مدیریت ریســک را رعایت کننــد، از مردم 
خواســت، هیچ وقت همه پول خود را در یک محل 
قرار ندهند و با پولی که در آینده نزدیک احتیاج دارند 

وارد این بازار نشوند.
وی با بیان اینکه گاهی دیده شــده برخی هموطنان 
با فروش ابزار کار و زندگی خود وارد بورس شــدند، 
گفت: ســرمایه گذاری ها الزاما همیشــه سود قطعی 
ایجــاد نمی کند، بنابراین اگر الفبای ریســک و ورود 
به بورس را رعایت کنند، بازار ســرمایه محل خوبی 
برای سرمایه گذاری های بلند مدت است و آمار گذشته 
نشان داده بازدهی بازار سرمایه در بلند مدت از همه 
بازارهای دیگر مانند مســکن، طلا و ارز بیشتر بوده 

است.
دهقان با تاکیــد بر اینکه برخی کارمندان و کارگران 
بخش دولتی و خصوصی که شغل ثابت دیگری دارد 
و شغل آن ها معامله در بازار سرمایه نیست و در زمان 
اداری باید به مراجعان خــود خدمات دهی کنند,، اما 
به رصد بازار و معامله در بورس مشــغول می شوند، 
گفت: این کار تخلف اســت و بهتراست این افراد از 
سرمایه گذاری های غیرمستقیم اســتفاده کنند، زیرا 
مدیــران متخصص در نهادهــای مالی همین کار را 

برای آن ها انجام می دهند.
وی با بیان اینکه مدیران متخصص مواظب هســتند 
و برای مردم ســهام خوب انتخــاب می کنند، گفت: 
سبدگردان ها وقتی ســهامی رشد لازم را کرده برای 
سهامدار اقدام به فروش، و سهم های درحال رشد را 
برای آن ها خریداری می کنند و نیازی نیســت افراد 
وقت خود را برای چیزی که تخصص لازم را ندارند، 

تلف کنند.
رئیس سازمان بورس درخصوص پیش بینی عملکرد 
آینــده بازار بورس هم گفت: تحولات بازار ســرمایه 
تحــت تاثیر متغیرهای کلان اقتصــادی و انتظارات 

فعالان اقتصادی نسبت به آینده است.
وی افــزود: این تحولات هیچ وقت ۱00 درصد قابل 
پیش بینی نیســت و کسی نمی تواند بگوید که دقیق 
چه اتفاقی خواهد افتاد و سازمان بروس در جایگاهی 

است که نباید در این خصوص نظری بدهد.
وی نظارت بر بازار، جلوگیــری از تخلفات، افزایش 
شــفافیت و افزایش کارایی بازار ســرمایه را از جمله 
وظایف ســازمان بورس خواند و گفت: مهم نیســت 
شــاخص صعودی یا نزولی باشد، مهم این است که 
عوامل داخل بازار درســت هدایت شوند و شرکت ها 
و فعــالان اقتصــادی بتواننــد از این بــازار برای 
ســرمایه گذاری های جدید خود به منابع مالی دست 

پیدا کنند.
دهقــان در پایان افــزود: وقتی شــرکت ها بتوانند 
سرمایه گذاری های جدید انجام دهند در آینده سودی 
آوری بیشتری خواهند داشت و کسانی که سهام آن ها 

را خریداری کردند سود خوبی خواهند برد.

بانک ملی 10هزار میلیارد 
ریال به طرح های صادرات 

محور تسهیلات می دهد
 عضو هیات عامل و معاون شعب بانک ملی ایران 
حمایت از طرح های بــزرگ که صادرات محور و 
جزو اولویت های کشور باشد را یکی از اولویت های 
این بانک برشمرد و گفت: به این طرح ها ۱0 هزار و 

۴00 میلیارد ریال تسهیلات تعلق می گیرد.
به گزارش ایرنا، »حسن مونسان« در دیدار با فعالان 
اقتصادی استان کرمانشاه که در اتاق بازرگانی برگزار 
شد، اظهار داشــت: بانک ملی به عنوان بزرگترین 
بانک جهان اسلام و حاکمیتی کشور تلاش کرده 

تا همواره در کنار مردم و تولیدکنندگان قرار گیرد.
وی با اشاره به نامگذاری امسال از سوی رهبر معظم 
انقلاب به عنوان ســال تولید، پشتیبانی ها و مانع 
زدایی ها، تصریح کرد: این نامگذاری وظیفه بانک 
ملی را ســنگین تر از قبل کــرد و از این رو تلاش 
مضاعفی شده تا نگاه بانک به آن، نه شعاری بلکه 

عملیاتی باشد.
مونسان همچنین با اشاره به اصلاح سیاست های 
اعتباری بانک ملی، گفت: این سیاســت ها تقریبا 
در طــول یک دهه اخیر بــدون تغییر مانده بود اما 
امســال تغییر پیدا کرد تا بیش از گذشــته در کنار 

تولیدکنندگان و فعالان اقتصادی باشیم.
معاون شعب بانک ملی ایران در ادامه از افزایش ۳ 
تا ۶ برابری اختیارات مدیران اســتانی این بانک در 
سطح کشور خبر داد و گفت: برخی از این اختیارات 
حتی به مدیران شعب نیز داده شده تا بتوانند راحت 
تر تصمیم گیری کننــد.وی گفت: بانک ملی این 
آمادگی را دارد در صورتــی که واحدهای تولیدی 
استان ها شرایطشان به گونه ای باشد که که نیاز به 
افزایش تسهیلات داشته باشند این کار برای آن ها 

از طرف خود استانشان انجام شود.

طبق تحلیل عضو هیــات مدیره اتحادیه 
طــلا و جواهــر تهران، طی یــک هفته 
اخیــر برخلاف آنکه پیش بینی ها در جهت 
افزایش اونس جهانی طلا بود اما هر اونس 
طلا با افت روبرو شــد. این درحالیست که 
تحولات سیاسی کشور همسایه تاثیر خود 
را در نوســانات نرخ ارز در داخل داشت و 
سبب شد که همچنان روند صعودی قیمت 
ســکه و طلا در بازارهای داخلی ادامه دار 

باشد.
ایوب اکبری پور در گفت وگو با ایسنا، با بیان 
اینکه در هفته ای که گذشت شاهد تغییرات 
چندانی در قیمت های داخلی نبوده ایم اما 
در حوزه تحولات و نوســانات جهانی، هر 
اونس جهانی طلا با افت 2۹ دلاری روبه 
رو شده است؛ اظهار کرد: بازارهای جهانی 
هفته گذشــته با قیمت ۱۸2۹ دلار برای 
هر اونس طلا هفته را به اتمام رســاندند 
امــا امیدواری ها برای بــالا رفتن قیمت 
اونس جهانــی در روز بازگشــایی بازارها 
در ابتدای هفته )دوشــنبه( وجود داشــت. 
دلایلــی همچون نگرانی ها از بابت کندی 
رشد اقتصای به سبب شیوع بیشتر ویروس 
کرونا دلتا و تاثیر آن در بازار کار، نگرانی از 
  NHD بابت آماری که قرار بود ســازمان
)ســازمانی که میزان درآمد اشــتغال های 
غیرکشــاورزی را ارائه می دهد( منتشــر 
کند و همچنین نگرانــی از بابت افزایش 
نرخ بیــکاری در آمریکا پیش بینی ها برای 
بازارهای جهانی را به این ســمت و ســو 
کشــانده بود که هر اونــس طلا تا ۱۸۵0 
دلار هم بالا خواهد رفت، که اونس طلا به 

این رقم نرسید.
عضو هیات مدیــره اتحادیه طلا و جواهر 
تهــران خاطر نشــان کرد: امــا با اعلام 
آمریکا ضمن  بیــکاری  مثبت  شــاخص 
اینکه ارزش ســهام در آمریکا افت کرده 
و سبب شــده سرمایه گذاری در حوزه طلا 
ارزشمند شــود و منجر به امیدواری برای 
ســرمایه گذاری در این حوزه شد؛ بنابراین 
این کاهش ارزش ســهام موجب شد هر 
اونس طلا با کاهش قیمت روبه رو شــود. 
ضمن اینکه تصمیاتــی که در حوزه پولی 
در بانک مرکزی اروپا )از ســوی سازمان 
ECB( اتخاذ شد سبب شد که پیش بینی 
افزایش اونس جهانی طلا محقق نشود. در 
مجموع برای ماه هــای آینده نیز حتی در 

صورت بهبود اقتصاد جهانی به سبب اینکه 
طــلا بهترین حوزه برای ســرمایه گذاری 
اســت، پیش بینی ها بــرای قیمت اونس 

جهانی طلا با دیدی مثبت خواهد بود.
وی تصریح کرد: همانطور که اشــاره شد، 
پیش بینی ها بــرای افزایش قیمت جهانی 
طلا درست نبود و تا این لحظه هر اونس 
جهانی طلا به ۱۸00 دلار رسیده است که 
افت 2۹ دلاری داشــته اســت. این هفته 
مسائل اقتصادی، تصمیم گیری های کلان 
اقتصادی و مسائل سیاسی در آمریکا، اروپا 
و همچنیــن در ایران به ســبب تاثیرات 
تحولات سیاسی کشورهای همسایه شاهد 

تحولات بوده ایم.
اکبری پور با بیان اینکه تغییر و تحولات هر 

کشور بر اقتصاد کشورهای همسایه بسیار 
تاثیرگــذار خواهد بود، گفــت: لذا با توجه 
به تحولات سیاســی افغانســتان، اقتصاد 
ایران نیز به تبع از این تحولات و تغییرات 
کشور همسایه تاثیر پذیرفته است و سبب 
نوسانات نرخ ارز و طبیعتا تغییرات قیمت ها 

در بازارهای داخلی شد.
عضو هیات مدیــره اتحادیه طلا و جواهر 
تهــران در اعــلام آخریــن قیمت های 
معاملاتی )روز پنجشــنبه( در بازار ســکه 
و طلای داخلی و تغییرات آن نســبت به 
ابتدای هفته، گفت: هر قطعه ســکه تمام 
بهار طرح جدید با افزایش ۱00 هزار تومانی 
نسبت به ابتدای هفته به ۱2 میلیون و ۱00 
هزار تومان رســیده و هر قطعه سکه تمام 

طرح قدیم نیز با ۵0 هزار تومان رشــد، در 
پایان هفته ۱۱ میلیون و ۶۵0 هزار تومان 
تعیین قیمت شــده است. این در حالیست 
که در پایان هفته، هر قطعه سکه بین ۵۳0 

تا ۵۵0 هزار تومان حباب داشته است.
وی افزود: در آخرین معاملات پایان هفته، 
هر قطعه نیم ســکه شش میلیون و ۱۷0 
هزار تومان، ربع ســکه سه میلیون و ۷00 
هزار تومان و ســکه های یــک گرمی دو 
میلیون و ۳00 هــزار تومان قیمت گذاری 
شــده اند که همگی نسبت به قیمت ها در 
ابتــدای هفته، بدون تغییــر مانده  و ثبات 

داشته اند.  
عضو هیات مدیــره اتحادیه طلا و جواهر 
تهــران همچنین گفــت: در هفته ای که 
گذشــت هر مثقال طلای ۱۷ عیار با رشد 
۶0 هزار تومانی به پنج میلیون و ۱00 هزار 
تومان و هر گرم طلای ۱۸ عیار با افزایش 
حدود ۱2 هزار تومانــی به یک میلیون و 
۱۷۷ هزار تومان رسیده است. آخرین نرخ 
اونس جهانی نیز همانطور که اشــاره شد 

۱۸00 دلار ثبت شده است.
اکبری پــور در پایــان در رابطه با وضعیت 
تقاضا در بازار و میــزان معاملات، اظهار 
کرد: با توجه به ایام ماه های محرم و صفر، 
همچون روال ســابق ســال های گذشته، 
حتی در شــرایط ایده آل )به دور از کرونا یا 
مســائل سیاسی و اقتصادی( رکود در بازار 
ســکه و طلا در این دو ماه وجود داشــته 
است؛ بنابراین همچنان رکود در بازار وجود 
دارد و ســقف معاملات کمتــر از ماه های 

پیش بوده است.

تاثیر تحولات افغانستان بر بازار طلا و ارز ایران

سکه ۱۰۰ هزار تومان گران  شد

اخبار

مدیرکل بیمه ایران استان کرمانشاه با بیان اینکه فرهنگ بیمه 
در استان بسیار ضعیف است، گفت: شهروندان و صنعتگران 
بسیاری شاهد وقوع حادثه برای همسایه یا همکار خود بوده اند 
اما این تلنگرها هم باعث گرایش آنان به بیمه اموال و سرمایه 

خود نشده است.
»جمال یوسفی« روز پنجشنبه در گفت  و گو با خبرنگار ایرنا 
افزود: از صنعتگران استان گله مندیم زیرا ما برای بیمه صنایع 
نــرخ ویژه و جداگانه در نظر گرفته ایــم و حتی در این حوزه 
نماینده ویژه مستقر کرده ایم به طوری که یک بسته بیمه ای 
از صنایــع مختلف با حداقل هزینه تشــکیل داده ایم تا همه 
صنعتگران بتوانند به طور هم زمان و در قالب آن بسته بیمه ای، 
تجهیزات و تولید خود را بیمه کنند اما متأسفانه استقبال از این 

مزایا هم بســیار پایین بوده  است.او اظهار کرد: تاسف وقتی 
بیشــتر می شود که گاهی یک تولیدکننده شاهد حادثه برای 
همسایه خود یا آتش گرفتن تجهیزات آن بوده  اما بازهم سراغ 
بیمه کــردن کارخانه یا کارگاه خود نمی رود؛ مانند فردی که 
مرگ همســایه خود در اثر کرونا را می بیند اما بازهم از زدن 
ماسک خودداری می کند.مدیرکل بیمه ایران استان کرمانشاه 
در پاســخ به این که آیا حادثه زلزله آبان ۱۳۹۶ و ســیل های 
چند سال اخیر باعث گرایش بیشتر مردم به بیمه کردن اموال 
خود شده است؟ گفت: متأسفانه ما تاثیر بسیار کمی از حادثه 
زلزله و سیل گرفتیم که این موضوع سه عامل دارد: نخست 
شرکت های بیمه اســت که شاید در تبلیغات و اطلاع رسانی 
اقدام لازم را انجام نداده اند، دوم مســئولان و مدیران اجرایی 

که توجه و حمایت کافی را در این زمینه نداشته اند و عامل سوم 
نیز خود مردم هستند که در این زمینه سهل انگاری می کنند.
او مثال زد که »در جریان زلزله ســرپل ذهاب، یک بیمه گزار 
خسارت تخریب ساختمان، خودرو و نیز فوت یکی از اعضای 
خانواده اش را دریافت کرد و اموال و سرمایه خود را نوسازی 
کرد اما پس از آن حاضر نشد دوباره آن ها را بیمه کند.به گفته  
یوسفی، متأسفانه بخشی از مردم از حوادث درس نمی گیرند 
و بــرای روز مبادا برنامه ریزی نمی کنند.او با بیان این که تنها 
حدود ۱۴ درصد سهم بیمه ایران مربوط به واحدهای مسکونی 
است، گفت: متأسفانه بسیاری از مالکان واحدهای مسکونی 
اقدام به بیمه کردن واحدهای خــود نکرده اند و این رقم در 

استان در خوش بینانه ترین حالت پنج تا ۶ درصد خواهد بود.

فرهنگ بیمه در استان کرمانشاه ضعیف است

بانک مرکزی اعلام کرد:

افزایش 51 درصدی تسهیلات پرداختی بانک ها به بخش های مختلف اقتصادی

دولت ها قبل از حذف صفر اولویت های دیگری داشتند

تسهیلات پرداختی بانک ها طی پنج ماه ابتدای امسال 
به بخش های اقتصادی ۹00۷.۸ هزار میلیارد ریال است 
که در قیاس با دوره مشابه پارسال ۳0۵۴.۹ هزار میلیارد 

ریال )معادل ۵۱.۳ درصد( افزایش داشته است.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقــل از بانک مرکزی، 
بانک مرکزی در جدول زیر هدف از دریافت تسهیلات 
پرداختی در بخش های اقتصادی طی پنج ماهه ابتدای 
سال ۱۴00 را شرح داد و سهم تسهیلات پرداختی در 
قالب سرمایه در گردش در تمام بخش های اقتصادی 

طی پنج ماهه ابتدای امســال را مبلــغ ۶۱0۳.۶ هزار 
میلیارد ریال معادل ۶۷.۸ درصد کل تسهیلات پرداختی 

اعلام کرد.
هم چنین سهم تسهیلات پرداختی بابت تأمین سرمایه 
در گــردش بخش صنعت و معدن در پنج ماهه ابتدای 
امسال معادل 2۱۹۱.۸ هزار میلیارد ریال بوده است که 
حاکی از تخصیص ۳۵.۹ درصد از منابع تخصیص یافته 
به سرمایه در گردش تمام بخش های اقتصادی )مبلغ 

۶۱0۳.۶ هزار میلیارد ریال( است.

بر اســاس این خبــر از 2۷۵۵.۶ هزار میلیــارد ریال 
تســهیلات پرداختی در بخش صنعت و معدن معادل 
۷۹.۵ درصد آن )مبلــغ 2۱۹۱.۸ هزار میلیارد ریال( در 
تأمین سرمایه در گردش پرداخت شده است که بیانگر 
توجه و اولویت دهی بــه تأمین منابع برای این بخش 

توسط بانک ها در سال جاری است.
شایان ذکر است که همچنان باید در تداوم مسیر جاری، 
ملاحظات مربــوط به کنترل تورم را نیز در نظرگرفت 
و همواره مراقب قدرت گرفتن پتانســیل تورمی ناشی 

از فشــار تقاضای کل در اقتصاد نیز بود. بر این اساس 
ضروری اســت به افزایش توان مالی بانک ها از طریق 
افزایش سرمایه و بهبود کفایت سرمایه بانک ها، کاهش 
تسهیلات غیرجاری و بازگرداندن آنها به مسیر صحیح 
اعتباردهی بانک ها، افزایش بهره وری بانک ها در تامین 
سرمایه در گردش تولیدی، پرهیز از فشارهای مضاعف 
بر دارایی بانک ها و ترغیب بنگاه های تولیدی به سمت 
بازار ســرمایه به عنوان یک ابــزار مهم درتامین مالی 

طرح های اقتصادی )ایجادی( توجه ویژه ای کرد.

تورم های بی ســابقه در اقتصاد ایران به خصوص 
در سال ۹۹ ســبب شده که صفر های قرار گرفته 
پشــت عدد و رقم های اسکناس دیگر معنایی جز 

بی ارزش شدن پول ملی نداشته باشد.
تورم های بی ســابقه در اقتصاد ایران به خصوص 
در سال ۹۹ ســبب شده که صفر های قرار گرفته 
پشــت عدد و رقم های اسکناس دیگر معنایی جز 
بی ارزش شدن پول ملی نداشته باشد. حال دیگر 
تنها شــاید حســابداران باشــند که به صفر های 
پولی ملــی دل بســته اند و برای اینکه اســناد 
حسابداری و روش های سنتی خود را دچار تغییر 
نکنند؛ خیلی دل خوشــی از حــذف صفر از پول 
ملی نداشته باشند؛ به خصوص اینکه سیاستگذار 
پولی از سال گذشته کم کم تلاش کرده تا مردم 
را به شکل و شمایل دیگری از اسکناس آن هم 
بــا صفر های کمرنگ شــده و به نوعی بی ارزش 
شده، آشنا کند تا بلکه در صورت تصویب و تائید 
نهایی حــذف صفر ها از پول ملــی، دیگر هزینه 
امحای اســکناس های کهنه و انتشــار اسکناس 

باشد. نداشته  جدید 
خردادماه ســال گذشــته بود که شورای نگهبان 
برخــی ایرادات را به لایحه حذف ۴ صفر از پول 
ملی وارد دانســت و به همین دلیل مجدد لایحه 
به دولت بازگشت تا بتواند مراحل حک و اصلاح 
را مجدد ســپری کند و کار برای تبدیل شــدن 
تومان به عنوان واحد پول ملی، یکســره شــود. 
در واقــع آن روز ها شــورای نگهبان از بندی در 
لایحه حذف چهار صفــر از پول ملی صحبت به 
میــان آورده بود که بر اســاس آن، تعهداتی در 

برابر صنــدوق بین المللی پول ایجاد شــده بود 
که شــورای نگهبان اعلام کــرد این تعهدات به 

روشنی مطرح نشده و دارای ابهام است.
اینجا بود که جلســاتی با عبدالناصر همتی رئیس 
کل بانــک مرکــزی پیرامون لایحــه حذف ۴ 
صفــر از پول ملی برگزار و اعلام شــد تا زمانی 
که ابهامات نســبت به تعهــدات به صندوق بین 
المللی پول رفع نشــده، شورای نگهبان در مورد 

اظهارنظر قطعی نخواهد کرد. آن 
مجلس شــورای اسلامی سرانجام پس از کش و 
قوس های فراوان، به کلیات لایحه اصلاح قانون 
پولی و بانکی کشــور رای موافــق داد و لایحه 
حذف ۴ صفر پول از ملی را به تصویب رســاند. 
ایــن لایحه با یــک ماده واحــده و ۵ تبصره با 
حذف چهار صفر از پول ملی، اصلاح پول کشور 
در مبــادلات را محور قرار داده اســت. بنابر این 

لایحه، واحد پول ایران »تومان » می شود.
حذف ۴ صفر از پــول ملی در دوره گذار 2 تا ۵ 
ســاله انجام می گیرد. حذف ۴ صفر از پول ملی 
از تصمیماتی اســت که همواره با حاشــیه هایی 
همراه بوده اســت؛ برخی از کارشناسان معتقدند 
که با وضعیت فعلــی اقتصاد، حذف صفر از پول 
ملی کمکی به اقتصاد ایران نمی کند و اساســا با 
این طرح در شرایط فعلی مخالفند، برخی نیز آن 
را در راستای تســهیل مبادلات پولی و مالی در 

می کنند. ارزیابی  مثبت  کشور 
 در همیــن رابطه کامران نــدری، اقتصاددان و 
عضو هیئت علمی دانشگاه امام صادق در گفتگو 
با خبرنگار پول نیــوز بیان کرد: حذف ۴ صفر از 

پول ملی هیچ تاثیری در زندگی مردم ندارد بلکه 
فقط روابط بین بانکی تســهیل می شود. حذف ۴ 
صفر از پول ملی از لحاظ آســان سازی معاملات 
در بازار بورس و سایر بازار ها که پول های بزرگی 
در آن ها رد و بدل می شــود حائز اهمیت اســت، 
اما به لحــاظ اقتصادی تفاوتی در روند اقتصادی 

نمی کند. ایجاد  کشور 
وی افــزود: حذف صفر از پــول ملی، هیچ یک 
از متغیر های کلیدی اقتصاد کشــور را مانند نرخ 
تورم و رشد اقتصادی در کشور را تحت تاثیر قرار 
نمی دهد بنابرایــن این لایحه کمترین تاثیری بر 
نرخ تورم نــدارد و در کوتاه مــدت و بلند مدت 
نمی تواند تغییری در نرخ تورم از نوع کاهشی آن 
برای تامین معیشــت مردم ایجاد کند. همچنین 
حــذف ۴ صفر از پول ملی بــه هیچ وجه موجب 
رشــد اقتصادی و تغییر متغیر ها بــه نفع اقتصاد 
نیســت. تنها اثر حذف ۴ صفر تســهیل در امور 
اداری و روان ســازی حســاب ها و ترازنامه های 

اقتصادی است. بنگاه های  و  بانکی 
عضو هیئت علمی دانشــگاه امــام صادق درباره 
معایــب و فواید حذف صفر از پــول ملی گفت: 
حــذف ۴ صفر از پول ملی در شــرایط فعلی که 
کشــور با تورم دست و پنجه نرم می کند، تاثیری 
ندارد. حــذف صفر نه باعث کاهــش نرخ تورم 
می شــود و نه رشد اقتصادی کشــور را سرعت 
از حــذف صفر فقط  می بخشــد؛ هدف دولــت 
سرگرم کردن مردم اســت وگرنه دولت به جای 
حذف صفر کار های مهمتــری مانند کنترل نرخ 
تــورم، رونق اقتصادی در کشــور و اصلاح نظام 

بانکی دارد و تنها فواید این طرح این اســت که 
بانکی می شود. روابط  باعث تسهیل 

 ندری در ادامه بیــان کرد: مجلس و دولت قبل 
از حذف صفر اولویت های دیگری دارند و انتظار 
می رفــت که قبل حذف صفــر از پول ملی، اول 
آن هــا انجام می دادند و بعد بــه فکر حذف صفر 

می افتادند.
این اقتصاددان مطرح کرد: اگر دولت می توانست 
در قدم اول نرخ تورم را کاهش دهد و در ســطح 
پایــداری نگهداری کند، این اصلاح پولی موثرتر 
می شــد، زیرا اگر نــرخ تورم که در چند ســال 
گذشــته وجود داشته، همچنان ادامه دار باشد در 
ســال های بعد مجبور به حذف صفر از پول ملی 

می شویم.
وی دربــاره هزینــه حذف ۴ صفــر از پول ملی 
و چاپ اســکناس جدیــد گفــت: همانطور که 
می دانید بانک مرکزی هر ســاله یا دو سال یکبار 
اســکناس های کهنــه را از اقتصاد کشــور جمع 
آوری و اســکناس جدید را جایگزین آن می کند؛ 
بــه عبارتی حتی اگر ۴ صفــر از پول ملی حذف 
نشــود هر ســال بخش قابل ملاحظه ای از پول 
در گــردش یا پول های کهنــه تعویض و از رده 
خارج می شــوند تا پول هــای جدید جایگزین آن 
شوند. این موضوع هر ساله توسط بانک مرکزی 
انجام می شــود از این رو هزینه چندانی بیش از 
هزینه های همیشــگی به اقتصاد وارد نمی شــود 
بنابراین حذف ۴ صفر از پول ملی، چون در مدت 
زمان 2 تا ۵ ســال است هزینه زیادی به دولت و 

نمی کند. تحمیل  کشور  اقتصاد 
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخباراقتصاد کلان

 تسریع در اجرای طرح های 
توسعه ای زغال سنگ طبس

وزیــر صمت از تســریع در اجــرای طرح های 
توسعه ای زغال سنگ در طبس خبر داد و گفت: 
ذخایر زغال سنگ طبس بخش عمده ای از نیاز 

تأمین می کند. را  کشور 
به گزارش مهر، رضــا فاطمی امین ظهر جمعه 
در گفتگویــی تلویزیونی اظهار کرد: خراســان 
جنوبــی به لحاظ ذخایر معدنی وضعیت بســیار 

دارد. مناسبی 
وزیــر صنعت، معــدن و تجارت بیان داشــت: 
حدود ۱۱ درصد ذخایر قطعی معدنی کشــور در 

استان خراسان جنوبی است.
وی با اشــاره به بازدید رئیس جمهور از معدن 
این معدن  زغال ســنگ پرورده طبس گفــت: 
اســت  کشــور  زغال ســنگ  معدن  بزرگترین 
و ۷۵ درصــد ذخایــر زغال ســنگ کشــور در 
این معدن اســت.فاطمی امین بــا بیان اینکه 
مباحــث اقتصــادی و اشــتغال در اولویت کار 
دولت ســیزدهم است، ادامه داد: رئیس جمهور 
صحبت های کارگران را شــنیدند و برای نکات 
 و مشــکلاتی که کارگران مطرح کردند، دستور

 ویژه دادند.وی عنوان کرد: ذخایر زغال ســنگ 
بســیار خوبی در طبس وجــود دارد که بخش 

عمده ای از نیاز کشــور را می تواند تأمین کند.
فاطمی امین افزود: طرح های توســعه ای برای 
معادن طبس پیش بینی شده که باید در اجرای 

آن تسریع شود.
بــه گفته وی اجــرای این طرح ها اشــتغال را 
در کشــور و منطقه ارتقــا خواهد داد و واردات 

زغال سنگ را پوشش می دهد.

برنامه ای برای حضور 
خارجی ها در صنعت لوازم 

خانگی نداریم
مدیرکل دفتــر صنایع فلزی و لوازم خانگی وزارت 
صنعــت، معدن و تجــارت )صمت( با اشــاره به 
بدعهدی برخی برندهای خارجی در داخل کشور، 
بازگشــت آن ها را تکذیب و تاکید کرد که وزارت 
صنعت برنامه برای حضــور برندهای خارجی در 

صنعت لوازم خانگی ندارد.
به گزارش ایســنا، در روزهــای اخیر دوباره بحث 
واردات لوازم خانگی کره ای ال جی و سامســونگ 
به جــای بدهی های کره به ایران در رســانه های 
مختلف مطرح شده اســت. برخی رسانه ها مدعی 
شدند که آمریکا برای آزاد کردن بخشی از پول های 
ایران به کره و شرکت های کره جنوبی مجوز داده 
کــه بدهی ایران را تنها از طریــق واردات کالا به 
ایران پرداخت کنند، اما در این مجوز قید شــده که 
شرکت های جدید امکان صادرات محصولات خود 
به ایران را ندارند و همان شرکت های پیشین ال جی 
و سامسونگ باید محصولات خود را به ایران صادر 

کنند.
اما جست وجویی در سایت های مختلف انگلیسی 
زبان نشــان می دهد که این خبــر اواخر تیرماه در 
برخی ســایت ها منتشــر شــده که البته در آن ها 
اشاره ای به نام شرکت ها نشده است. همان زمانی 
که اولین بار گمانه زنی هایی از واردات لوازم خانگی 
کره ای بعد از توافق با کشورهای غربی مطرح شد. 
البته چند روز بعد از آن ماجرا،  وزارت صنعت، معدن 
و تجارت )صمت(  مجــوز ورود محصولات لوازم 
خانگــی خارجی به کشــور را رد و اعلام کرد که 
هیچ تصمیمی برای ورود محصولات لوازم خانگی 

خارجی به کشور ندارد.
البته این بار واکنش طیف های مختلف تولیدکنندگان 
به این موج رسانه ای جدید تفاوت هایی داشت، اما 
در نهایت وزارت صمت تاکید کرد که در این زمینه 

برنامه ای ندارد.
در این رابطه کیوان گردان در گفت وگو با ایســنا، 
اظهار کرد: در موضوع واردات لوازم خانگی وزارت 
صمت برنامه ای ندارد و این موضوع مطرح نیست. 
همچنین بــا توجه به بدعهــدی برخی برندهای 
خارجــی لوازم خانگی در داخل کشــور، برنامه ای 
برای بازگشت آن ها نداریم و این موضوع تکذیب 

می شود.
وی افزود: برنامه وزارتخانه در سال جاری براساس 
تاکیدات آقــای دکتر فاطمی امین وزیر صمت، به 
معاونت امور صنایع وزارتخانه افزایش تولید، تامین 
و تنظیم بازار، رفع موانع تولید، توســعه صادرات،  
تکمیل حلقه هــای زنجیــره ارزش صنعت لوازم 
خانگی،  تعمیق عمق ساخت داخلی و بهبود کیفیت 

کالاهای تولیدی این صنعت است
گفتنی است که در واکنش به خبر بازگشت ال جی 
و سامسونگ، عباس هاشمی،  دبیر انجمن صنایع 
لــوازم خانگی ایران، تاکید کرده بود که باید از این 
فرصت برای واردات اقلام مورد نیاز ازجمله اجزا و 
قطعات، ماشین آلات و مواد اولیه که تولید داخلی 
ندارد،  استفاده شود، اما نسبت به احتمال انحصار هم 
هشدار داده و گفته بود که به نظر می رسد احتمالا 
عده ای نگران هستند که به قول خودشان مافیای 
واردات به بهانه کمبود و تامین سلایق مختلف لوازم 
خانگی وارد کند.اما حمیدرضا غزنوی، ســخنگوی 
انجمن تولیدکنندگان لــوازم خانگی، گفته بود که 
شنیده ها حاکی از این است که برخی از مغازه ها به 
ویژه در تهران و مشهد که در گذشته لوازم خانگی 
کره ای عرضه می کردند و حالا کالای ایرانی، اخیراً 
مغازه هــای خود را از جنس خالی کردند و از طرف 
دیگر عده ای کالاهای خود را بدون ثبت سفارش به 
گمرک آورده اند که نشان می دهد مافیای واردات به 
هر ترتیبــی دارد تمام زور خود را می زند که از این 

جریان استفاده کند و واردات آزاد شود.

 نظارت بر بازار تامین
 و توزیع کالا در سایه سامانه 

جامع تجارت
معاون وزیر صمت گفت: اولین جلســه استقرار سامانه 
جامع تجارت برای کالاهای پتروشــیمی، روغن موتور 
تصفیه اول، لوازم خانگی، پودرشوینده، پوشک خردسال 
و شیرخشــک صنعتی در محل سازمان حمایت برگزار 

شد.
به گــزارش خبرگزاری مهر به نقــل از وزارت صمت، 
عباس تابش با بیان اینکه اولین جلســه استقرار سامانه 
جامع تجارت برای کالاهای پتروشــیمی، روغن موتور 
تصفیه اول، لوازم خانگی، پودرشوینده، پوشک خردسال 
و شیرخشــک صنعتی در محل سازمان حمایت برگزار 
شــد، اظهار داشــت: با توجه به برنامه های ارائه شده 
وزیر صنعت، معــدن و تجارت به مجلس در خصوص 
ســاماندهی ســامانه های تولید، توزیع و عرضه کالا و 
خدمات به مردم اســتفاده از این سامانه ها به خصوص 
سامانه جامع تجارت و شفاف سازی نظام تولید و توزیع 

کشور در برنامه ها منظور شده است.
وی ادامه داد: اســتقرار برخی از اقلام کالایی در سامانه 
بر اساس پیگیری ها و اقدامات مورد تاکید در جلساتی 
که با حضور وزیر صمت برگزارشد در دستور کار سازمان 
حمایت قــرار گرفت به طوری که بــرای جلوگیری از 
قاچاق و عرضه غیر شــفاف کالاهای مذکور، مقررشد 
کلیــه فعالیت های آنها اعم از تولید، واردات، صادرات و 
عرضه داخلی و چرخه این فعالیت ها از طریق ســامانه 

جامع تجارت ساماندهی شد.
تابش ادامه داد: همچنین مقرر شــد نظام تولید، توزیع، 
ورود اطلاعــات کالایی، انبارهــا و چرخش کالا های 
مذکور از طریق این ســامانه پیگیری گردد و در همین 
راستا سازمان حمایت از متولیان این کالاها به خصوص 
انجمن هایی که نظام تولید یا توزیع این کالاها را تحت 

پوشش دارند، دعوت به عمل آورد.
وی اضافه کرد: در همین راستا اولین جلسه هماهنگی 
روز چهار شــنبه مورخ ۱۷ شهریور با حضور نمایندگان 
معاونت های تخصصی وزارت متبوع، ســتاد مرکز ی 
مبــارزه با قاچــاق کالا و ارز، انجمن های تولید، توزیع 

و پخش کالاهای مذکور در محل سازمان برگزار شد.
معاون وزیر صمت در خصوص ســامانه جامع تجارت 
افزود: سامانه یکپارچه سازی و نظارت بر فرایند تجارت 
با هدف ایجاد ســامانه واحد برای بازرگانان در حوزه ی 
تجــارت خارجی و فعالان اقتصــادی در حوزه تجارت 
داخلی طراحی شده است و بخش خصوصی مکلف به 

رعایت ضوابط تعیین شده در این سازمان است.
تابش گفت: با اســتفاده از این سامانه، انجام مبادلات 
تجاری به ســمت مبادی قانونی هدایت خواهد شــد 
و پدیــده ی قاچاق کاهش خواهــد یافت همچنین با 
اســتفاده از این سامانه ضمن کاهش زمان بررسی ها و 
بوروکراسی ها، مدیریت یکپارچه و نظارت و بازرسی بر 

تجارت داخلی بهینه خواهد شد.
گفتنی اســت، در این جلســه اعضا در خصوص نحوه 
فعالیت، چگونگی ورود اطلاعات کالا و دریافت شناسه 
کالایی، مشــخصات واحدهای تولیدی و وارداتی و در 
نهایت مدیریت فعالیت در این سامانه بحث وتبادل نظر 

کردند.
در این جلســه که با توجه به اهمیت و تخصصی بودن 
موضوعــات به تفکیک با هر یک از گروه های کالایی 
مذکور برگزار شد، اعضا ضمن ارائه نظرات و پیشنهادات 
در خصوص موارد مد نظر بحث و گفتگو کردند و مقرر 
شد ظرف هفته آینده نسبت به شناسایی، ثبت نام فعالین 
تجاری کالاهای مورد نظر، ثبت محل نگهداری کالا و 
اخذ شناسه برای کالا های تولیدی یا وارداتی اقدام کنند.

خانه اولی ها برای مسکن 
ثبت نام کنند

وزیر راه و شهرسازی در جمع مردم طبس با اشاره 
به برنامه دولت برای ســاخت سالانه یک میلیون 
واحد مســکونی گفت: مردم دغدغه تامین مسکن 
خود را نداشــته باشند و تمام افرادی که فرم »ج« 
آنها قرمز نشده نســبت به ثبت نام نام در سامانه 

اقدام کنند.
به گزارش ایســنا، رســتم قاســمی، وزیــر راه و 
شهرســازی که رئیس جمهور را در سفر به استان 
خراســان جنوبی همراهی می کند امروز در محل 
امامزاده حسین بن موسی الکاظم )ع( شهر طبس 
در پاسخ به دغدغه و درخواست آنان برای ساخت 
و تامین مسکن اظهار داشت: تمام افراد که مسکن 
اولی هستند و بند »ج« آنها قرمز نشده، نسبت به 

ثبت نام در سامانه اقدام کنند.
وی افزود: در حوزه مسکن برنامه ما این است که 
سالی یک میلیون مســکن در کشور ساخته شود 
و تلاش ما این اســت که مصالح از جمله سیمان 
و میلگرد از طریق دلالی نباشــد و از طریق خرید 
مستقیم از کارخانه باشد تا واحدها با کمترین قیمت 

به دست مردم برسد.
قاسمی با بیان اینکه ساخت برخی واحدها را خود 
مردم و برخی را بنیاد مســکن بر عهده می گیرد تا 
کارها به سرعت پیش برود گفت: با این قانون جدید 
جهش و رونق مســکن که توسط مجلس شورای 
اسلامی مصوب شده به ما اجازه خوبی داده و زمین، 
وام و کمک های خوبی به مردم ارائه خواهد شد تا 

صاحب  خانه شوند.
وزیر راه و شهرسازی در بخش دیگری از صحبتهای 
خود با اشاره به اینکه در شهر طبس 2 قطعه جدید 
برای الحاق به شــهر تعیین شده و به دنبال الحاق 
قطعات دیگری هم هســتیم گفــت: برخی مردم 
اذعان دارند که برخی شــرکت ها در وســط شهر 
طبس زمین هــای خوبی را گرفتند ما این موضوع 
را پیگیری می کنیم و علت را بررسی خواهیم کرد.

قاســمی تاکید کرد: در شهر طبس مشکل زمین 
نداریم. طرح های خوبی به شهر الحاق خواهد شد 
تا به همه مردم زمین برســد و این کار هم سریع 

انجام خواهد شد.

دولــت ســیزدهم وعده هــای مهمی را 
دربخش های مختلف اقتصادی داده است، 
ساخت یکی میلیون واحد مسکونی در سال 
و رســیدن به ظرفیت تولید ســه میلیون 
دســتگاه خودرو در ســال ۱۴0۴ در کنار 
ایجاد ســالانه یک میلیون فرصت شغلی 
تنها بخشی از وعده  هایی است که انتظار 
تحقق آن در چهارســال مــی رود. در این 
شــرایط اما برخی معتقدند این برنامه  ها از 
واقعیت اقتصــادی فاصله دارد و در مقابل 
هستند کسانی که بر این عقیده  اند چنین 
بلندپروازی  هایــی در حوزه تولید می تواند 
بحران اقتصــادی را تا حدی مرتفع نماید 
چرا که دســتیابی به بخشی از این اهداف 
نیز خود عامل به حرکت درآمدن چرخ های 

اقتصاد است .
اتــاق گفتگــوی خبرآنلاین بــا حضور 
کارشناسان صنعت خودرو به این پرسش 
پاســخ داد که آیا وعده تولید سه میلیون 

خودرو در سال شدنی است یا خیر؟

-شرط و شروطی برای تحقق
در این نشست، حســن کریمی سنجری 
، فعــال صنعت خودرو گفت: رســیدن به 
ظرفیت تولید ســه میلیون دستگاه خودرو 
در گرو حل مشکلات بین  المللی و تولید 

رقابتی قطعه  سازان است. 
وی افزود: ممکن اســت تولید ۳ میلیون 
دستگاه کمی دور از دسترس باشد ولی این 
هدف می تواند بخــش زیادی از ظرفیت 
های کشــور را به خود مشــغول کند.وی 
تاکیــد کرد: باید توجه داشــت بالا رفتن 
تیراژ تولید تاثیری جدی بر قیمت خودرو 
می گذارد و بهای خودرو را حداقل تا بیت 
درصد کاهش می دهد چرا که بخشــی از 
این افزایش کنونی قیمت ناشی از بالانس 

نبودن بازار است.
با اشــاره به اینکه وزیر جدید صمت گفته 
اســت اگر می خواهیم خودروسازی مان 
رقابتی باشــد باید مقیاس تولید را افزایش 
دهیم، افزود: اولیــن مزیت تولید بالا این 
اســت که قیمت تمام شده خودرو کاهش 
می یابد. از ســوی دیگر زمانی که یک و 
نیم میلیون دستگاه خودرو صادر شود، ۱۵ 

تا 20 میلیارد دلار ارزآوری به همراه دارد.
وی تاکید کرد:  در قالب این برنامه نه تنها 
سهم اشتغال خودرو دو برابر می شود بلکه 
۶0 صنعت مانند فولاد و قطعه سازی که 
به دنبال خودروسازی توسعه می یابد، می 

توانند به رشد بالا برسند.
به گفته وی برای تولید سه میلیون دستگاه 
خودرو به ۱.۸ میلیون تن فولاد نیاز است 
که سهم ارزبری آن ۷ میلیارد دلار در سال 

می شود.
وی با اشاره به صحبت های مطرح شده در 
خصوص اینکه تولید سه میلیون دستگاه 
خودرو پیش بینی صورت گرفته در ســند 
خودرو است، گفت: این سند مجموعه ای 
از آمال و آرزوهای افراد در آن روزگار بوده 

است. آقای وزیر اشاره کرده  اند که سالی 
دو پلت فرم جدید طراحی می شود این در 
حالی است که پلتفرم با خودروی جدید فرق 
دارد و عرضه یک خودرو جدید لزوما یک 
پلت فرم نیست. در یک پلت فرم می شود 
ده ها خودرو را طراحی کرد. به عنوان مثال 
یک خودروی شاسی بلند سانتافه یا اپتیما 

پلت فرم مشترک و مشابهی دارند.
وی در توضیح این مطالب با اشاره به اینکه 
باید اشــتباه مذکور اصلاح شود، ادامه داد: 
حتی آقای نجفی منش که در تدوین سند 
خودرو دست اندرکار بودند می گویند تولید ۳ 
میلیون دستگاه خودرو به شرط رفع تحریم 
و پیوستن به FATF امکان پذیر است اما 

در بحث آقای وزیر این نکته نبوده است.
کریمی ســنجری اضافه کرد: به نظر من 
هم اگر سه تا چهار اتفاق در مملکت بیفتد 
می توان امیدوار بود این میزان تولید محقق 
شود. اول باید با دنیا ارتباط داشته باشیم و 
بتوانیم به دنیا خودرو صادر کنیم. باید قطعه 
سازان ما رقابتی تولید کنند و فضای کسب 

و کار مناسب تولید اقتصادی شود. 

-در تله عددسازی گرفتاریم
فربد زاوه، کارشــناس صنعت خودرو نیز 
گفت: متاســفانه گرفتــار مصیبتی به نام 
نهضت عددگرایی شــده ایم و همین امر 
سبب شده اســت اعداد بزرگ و بزرگتر را 

به عنوان اهداف اصلی دائم مطرح کنیم.
وی افزود: همین نهضت عددگرایی سبب 
شــده است با انبوه مشــکلات اقتصادی 
دســت و پنجه نرم کنیم اما از هدف های 
عجیبی مثل ســاخت سه میلیون دستگاه 
خودرو یا یک میلیون واحد مسکونی سخن 

بگوییم.
وی اضافه کرد: در اهداف وزیر پیشنهادی 
صمت تاکید شــده اســت که تولید لوازم 
خانگی ۶ برابر و تولید معادن ایران ۵ برابر 
می شود، شاید این اعداد برای کسانی که 
فاقد دانش اقتصاد هستند قشنگ باشد اما 
بی تردید با واقعیــات اقتصادی همخوانی 
ندارد.وی گفت: هدف اعلامی وزیرجدید 
صمت، بازنشر هدفی است که آقای نعمت 
زاده گذاشت. حال سئوال این است که آیا 
برنامه آقای نعمت زاده در سال ۹۴ محقق 
شده اســت؟ این برنامه ریزی شش سال 
قبل صورت گرفته اســت اما هیچ گام رو 
به جلویی در این بازه برداشته نشده است.
وقتی در ۱0 ســال اخیر اجرای این برنامه 
ناممکن بوده و چطور ما می خواهیم در ۴ 

سال آن را محقق کنیم؟
وی اشــاره کرد: شرایط موجود که هزینه 
ارزی کالا را صد درصد می پردازیم، کالا 
۳ تا ۶ ماه بعد به دســتمان می رسد ، حالا 
می خواهیم  خودرو تولید کنیم که خواب ۹ 
ماهه دارد و این اقدام به شدت تورم زاست.

-تکلیف ما هنوز روشــن نیست؛ 
تولید کننده  ایم یا مونتاژکار؟

بهرام شهریاری، فعال صنعت قطعه سازی 
نیز گفت: در حالی کــه ما هنوز از مرحله 
مونتــاژ عبور نکرده  ایــم و به تولیدکننده 
خودرو تبدیل نشده ایم، از رسیدن به تولید 
سه میلیون دستگاه خودرو در سال صحبت 

می کنیم.
وی تاکید کرد: این برنامه در دوره وزارت 
آقای نعمت  زاده تدوین شد و بنده نماینده 
قطعه ســازان در تدوین این برنامه بودم و 

البته حضور مخالف داشتم.
وی ادامه داد: دلیــل مخالفت ما این بود 
که هنوز فاقد برنامه توســعه هستیم و در 
هر حوزه، موجی عمــل می کنیم. زمانی 
ماکارونی، روزی فرش ماشینی و روز دیگر 

خودرو مد می شود.
او بــا انتقاد از اینکه ما هیچ برداشــتی از 
اقتصاد و صــادرات نداریم، ادامه داد: هنوز 
در دوره هــای قبل اقتصــاد حضور داریم. 
هنوز قیمت را دســتوری تعیین می کنیم 
و فرامــوش کردیم دنیا قیمت هدف را در 

نظر دارد.
او گفت: وقتی اقتصاد دســت دولت است 
همین می شــود و رضایتمندی مشتری 
اساسا هدف نخواهد بود. حقیقت این است 

که ما خودروساز نیستیم و مونتاژکاریم.
شهریاری اضافه کرد: صنعت قطعه سازی 
قابلیت صادرات داشت و به واسطه همین 
قابلیت، شرکت های پژو و رنو در ایران دفتر 
خریــد زدند. ما به پژو مســتقیم صادرات 
داشــتیم و هشــتاد درصد ظرفیت تولید 
قطعه مــان را در پژو کســب کردیم ولی 

تحریم شدیم و سهم ما را برزیل برد.
او با اشاره به مشکلات ناشی از تحریم ادامه 
داد: وقتی تحریم هستیم امکان صادرات 
نداریم و اتفاقا نتوانســتیم مطالباتمان را از 
پژو بگیریم چون تحریــم بودیم، در این 
شرایط بانک از دست ما شکایت می کند و 
می گوید اینها پول ما را خورده اند اما چطور 
بگوییم یورو از پژو طلبکاریم ولی تحریم 

نمی گذارد پول بگیریم؟

-هدف محقق می شود اگر ...
محمدرضا نجفی  منــش، رییس انجمن 
صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان 
خودرو نیز به ســابقه تدوین سند خودرو 
اشــاره کرد و گفت: بنده افتخار داشــتم 

در تدوین این ســند ازسال ۸۶ و در زمان 
آقای قلعه بانی تدوین آن آغاز شد، حضور 
داشتم و دو تا ســه سال طول کشید این 

سند تنظیم شود.
وی گفــت: در آن دوره ما بــه این عدد 
رســیدیم  که نیاز داخل کشور دو میلیون 
و دویســت هزار دســتگاه است و به یک 
میلیون دستگاه خودرو برای صادرات نیاز 

داریم.
این فعال صنعت خــودرو به تجربه چین 
اشــاره کرد و گفت: چین سال ۹0 تا ۹۴ 
حدود 200 هزار خودرو تولید می کرد اما در 
شرایط کنونی 2۷ میلیون دستگاخ خودرو 
تولید می کند، پــس می بینید اگر برنامه 
ریزی و اراده باشد اینها دست یافتنی است.

وی بــه پیش نیازهای تحقــق این هدف 
اشــاره کرد و ادامه داد: طبق پیش بینی ها 
یک و نیم میلیون دســتگاه خــودرو از ۳ 
میلیون دســتگاه برند خارجی و بقیه برند 
ایرانی اســت. به این ترتیب برای تحقق 
این هدف  باید خودروســازان بین المللی 
که با ما همــکاری می کردند و به خاطر 
تحریم وفشار آمریکا کشور را ترک کردند 

، برگردند.
او گفت: در کنار این تکلیف دو مساله باید 
روشن شود؛ اول مشکل تحریم و دیگری 
الحاق ایــران به FATF ،چرا که در غیر 
این صورت امــکان صادرات یک میلیون 
دستگاه فراهم نیست چون پول آن نیز به 

کشور نمی تواند بازگردد.
وی در بخــش دیگری از ســخنانش با 
اشــاره به گرانی خودرو گفت: به نســبت 
افزوده شــدن به حجم نقدینگی، قیمت 
خودرو اضافه نشــده اســت. ما در ابتدای 
دولت احمدی نژاد ۶۳ هزار میلیارد تومان 
نقدینگی داشــتیم که در پایان دوره او به 
۴۵0 هــزار میلیارد تومان رســید. حجم 
نقدینگی در دولت آقای روحانی نیز حدود 
هشت برابر شد و در نتیجه به جای اینکه 
دنبال تعزیرات و قیمت گذاری و ... باشید 
بهتر است به ساختمان میرداماد بروید و از 
بانک مرکزی بخواهید انتشار اسکناس را 

متوقف کند.
وی گفت: در حوزه صادرات، برندهای بین 
المللی که بازار دارند باید هدف ما باشــد. 
من نمی گویم پراید صادر کنیم. هر چند به 

عراق هم صادرات پراید داشتیم.
نجفی منــش گفت: ایران قــرار بود هاب 
فناوری رنو باشــد اما تحریم های آمریکا 
اینها را بر هم زد، من هم فکر میکنم اینها 
قابل برگشت است و باید مشکل تحریم 

رفع شود.

-تولید ســه میلیون خودرو عزم 
همگانی می طلبد

هاشم حکمه خبرنگار حوزه صنعت نیز در 
این نشست گفت: تولید ۳ میلیون خودرو در 
سال برنامه بالادستی است و یک ویژگی 
آقای فاطمی امین این است که بر اساس 
رویاها حرف نمی زند. آدم عملگرایی است 
که اگر صحبت می کند امکان اجرا را هم 

در نظر دارد. 
وی تاکید کرد: وقتی قرار باشد ۳ میلیون 
خودرو تولید کنیم باید دید همه مجموعه 
ها در کمک این هــدف قرار می گیرند؟ 
این تولید از ظرفیت دو خودروســاز بزرگ 
ما بیشتر اســت. باید ظرفیت سازی شود. 
امیدوارم کورسوی امیدی برای این اتفاق 

ببینیم.

-فقط حذف رانت
در ادامه علی اصغر ســمیعی ، کارشناس 
اقتصادی و فعال حــوزه ارز نیز گفت: اگر 
دولت دست از ایجاد رانت بردارد، مشکل 
حل می شود.  در حوزه صنعت خودرو هم 
باید همین باشد . اگر شرکت ها می توانند 
خودرو تولید کننــد این کار را انجام دند و 
اگر نمی توانند ورشکست می شوند. معنی 
ندارد دولت وادر عمل شــود و کارخانه را 
مجبور کند خودروی ۹00 میلیونی را ۶00 
تومان بفروشد . باید پرسید این رانت ۳00 

میلیونی به جیب چه کسی می رود؟

داده  شــکل  تغییر  خودرو  -بازار 
است

همچنین ســپهر زنگنه، کارشناس حوزه 
خودرو نیــز گفت: برخــلاف چیزی که 
دوستان گفتند مشکل ما نشدن و نتوانستن 
نیست. بحث اینجاست که چطور می شود 

و طی چه زمانی می شود.
 وی با اشــاره به اینکه شکل بازار خودرو 
تغییر کرده اســت، ادامه داد:  اگر تا پیش 
از این در هر خانواده ۴ خودرو بود الان دو 
ماشین هست. در ایران هم سرویس های 
اشتراکی فعال شده اســت و مردم کمتر 
ترجیح می دهند عوض این که ماشــین را 
در پارکینگ بگذارند از سرویس اشتراکی 
ایجــاد می کنند.وی اضافه کرد: انشــالله 
تولید ۳ میلیون دســتگاه اجرایی شود اما 
باید دید مشتری این میزان خودرو در ایران 
یا منطقه یا در سطح بین المللی نیست. تا 
جایی که می دانــم پراید را خود عراق به 
خاطر ایمنــی واردات را ممنوع کرد. همه 
کشورها به این خودرو مجوز پلاک گذاری 

نمی دهند.

الزامات افزایش ظرفیت تولید خودرو در کشور چیست؟

 شرط کاهش قیمت خودرو از نگاه کارشناسان

اخبار

تولید داخلی پارچه رومبلی کفاف نیاز کشور را نمی دهد
رئیس کمیســیون اصل ۹0 مجلــس گفت: اگر در 
کشــور به میــزان کافی پارچه هــای رومبلی تولید 
می شد نظر کمیســیون این بود که نیاز کشور باید 
از تولید داخل تأمین شــود اما نیاز کشــور بیشتر از 

تولید داخل است.
حسن شــجاعی خبرنگار مهر، در خصوص جزئیات 
پیگیــری پرونــده واردات پارچــه رومبلــی که به 
کمیسیون اصل ۹0 ارجاع شده است، اظهار داشت: 
تحقیقــات در مورد پارچه های رو مبلی در ســطح 
کشور نشــان می دهد نیاز صنعت مبلمان کشور به 
پارچه هــای رو مبلی حدوداً بیــش از ۱00 میلیون 
متر مربع در ســال اســت و در همین شرایط پارچه 

تولیدی در داخل کشور کفاف مقدار مورد نیاز صنعت 
مبل را نمی دهد و نیازمند واردات هستیم.وی ادامه 
داد: پارچه رومبلی یک کالای واســطه ای اســت و 
نه مصرفی و از همین منظر صنعت مبلمان کشــور 
وابسته به تأمین پارچه است اما در حال حاضر برای 
تأمین این نیاز از خارج از کشور مشکلاتی به وجود 

آمده است.
رئیس کمیســیون اصل ۹0 در رابطه با مشــکلات 
ایجاد شده ناشی از عدم ترخیص این پارچه ها گفت: 
ترخیص نشــدن پارچه از گمرک موجب شــده که 
قیمت پارچه ها به شدت افزایش پیدا کند. این کمبود 
پارچــه و افزایش قیمت هــا، تولیدکنندگان صنعت 

مبلمان در کشــور را با مشــکل مواجه کرده است. 
همچنیــن در قیمت نهایی مبل تأثیر چشــمگیری 
داشته و منجر شــده مبل تولیدی گران تر به دست 

مردم برسد.
وی تأکید کرد: سیاســت جمهوری اســلامی قطعاً 
حمایــت از تولیــد داخلی اســت اما ایــن کار باید 
هوشــمندانه صورت بگیرد. در حال حاضر هم اگر 
در کشــور به میزان کافی پارچه های رو مبلی تولید 
می شــد نظر کمیســیون اصل ۹0 این بود که نیاز 
کشــور و صنعت مبلمان باید از همین پارچه های رو 
مبلی تولید داخل تأمین شــود اما در حال حاضر نیاز 

کشور به پارچه بیشتر از تولید داخل است.

معاون وزیر راه اعلام کرد:

توافق وزارت راه و صمت برای ارائه مصالح ساختمانی به سازندگان مسکن
معاون وزیر راه گفت: با مشــارکت و همراهی وزارت 
راه و شهرسازی و وزارت صمت پیشنهاداتی در دست 
بررسی اســت تا مصالح با پایین ترین قیمت ممکن 
و بدون واســطه در اختیار پروژه های تولید مســکن، 

قرار گیرد.
به گزارش وزارت راه و شهرسازی، محمود محمودزاده 
با یادآوری این مطلب که در قالب قانون جهش تولید 
مســکن که در هفته های گذشــته به تایید شورای 
نگهبــان رســید و هم اکنون در حال ابلاغ رســمی 
است برای دو موضوع تامین زمین و تسهیلات مالی 
راهکارهای مناســب در نظر گرفته شده است، گفت: 
برای اجرای طرح جهش تولید مسکن علاوه بر ارایه 
راهکارهای تامین زمین و تســهیلات مالی، در قالب 
قانون بودجه ۱۴00 نیز پیش بینی لازم در جال انجام 

است.

معاون مســکن و ســاختمان وزیر راه و شهرسازی 
توضیــح داد: موضــوع تامین زمیــن از ماه ها پیش 
برنامه ریزی و اجرایی شــد. بدین معنا نیازسنجی کل 
کشور شهر به شهر محاسبه و انجام شده و در اختیار 
استان ها قرار گرفته تا نســبت به تامین زمین برای 
چهار ســال دولت سیزدهم اقدام کنند. این کار بدین 
منظور انجام شــد تا شــروع عملیات اجرایی احداث 

مسکن، معطل تامین زمین نماند.
محمودزاده با اشــاره به اینکــه در حوزه تامین مالی 
نیز راهکارهای مناســب اندیشیده شده است، افزود: 
بــا توجه به میزان تســهیلاتی کــه در قانون لحاظ 
شده، ســاختار مشــترکی با بانک مرکزی ترسیم و 
ســهمیه ای در خصوص ارایه تسهیلات مسکن بین 
بانک ها تعیین و ابلاغ شــد که بر اساس آن بانک ها 
مکلف و موظف به پرداخت تســهیلات هســتند. بر 

همین اساس، سیستم بانکی مکلف شده تا ۳۶0 هزار 
میلیارد تومان به بخش مسکن تخصیص بدهد و بر 
این اســاس ۱۹ بانک خصوصــی و دولتی مکلف به 

پرداخت آن هستند.
وی گفت: در حوزه تامین زمین، در قانون تاکید شده 
که زمین های داخل محدوده شــهر و مناسب تولید 
مســکن به اضافه اراضی واقع در حریم تحت اختیار 
منابــع طبیعی در مدت زمان 2 مــاه به وزارت راه و 

شهرسازی برای تولید انبوه مسکن، منتقل شود.
محمودزاده از تدوین مشوق هایی برای ساخت وساز در 
بافت داخلی شــهرها به ویژه برای مالکان بافت های 
فرسوده و دهک های میان درآمدی وکم درآمدی خبر 
داد و افزود: در نخســتین جلسه شورای عالی مسکن 
موضوع مشوق های ساخت وساز در بافت های فرسوده 
که بررسی و تدوین شده، طرح می شود تا بعد از اخذ 

نظر و تایید شورای عالی مسکن، اعلام عمومی شود.
وی اظهار امیدواری کــرد تا با برنامه اجرایی تدوین 
شــده برای اجرای طرح جهش تولید مسکن، شروع 
و تــداوم پروژه هــای تولید انبوه مســکن ســرعت 

قابل ملاحظه ای یابد.
محمــودزاده در خصــوص مصالــح ســاختمانی و 
برنامه هــای وزارتخانــه بــرای احــداث واحدهای 
مسکونی با قیمت مناســب برای مردم، اعلام کرد: 
در خصوص مصالح ساختمانی با مشارکت و همراهی 
وزارت راه و شهرســازی و وزارت صمت پیشنهاداتی 
در دست بررسی است تا قیمت مصالح با پایین ترین 
قیمت ممکــن در اختیار پروژه ها قرار بگیرد. چنانچه 
با پیشــنهادهای ارایه شــده موافقت شــود حتما با 
 کاهــش قیمت بــرای پروژه های حمایتــی روبه رو 

خواهیم شد.
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شهرستان اخبار

خبر

مدیرکل راه و شهرسازی استان 
ایلام تاکید کرد

ضرورت تسریع در تکمیل 
 پروژه های راهسازی منتهی

 به مرز مهران

ایلام -هواسی،خبرنگارمملکت-مدیرکل راه و شهرسازی 
استان ایلام گفت: به تازگی تکمیل پروژه های راهسازی 

منتهی به مرز مهران تسریع داده شده است 
عبدالله بهادری در جلسه ستاد اربعین استان اظهار کرد: با 
توجه به اجرای عملیات راهسازی در محورهای ارتباطی 
اســتان، تدابیر لازم برای رفع نقاط پرحادثه وگره های 

ترافیکی در شرایط اضطراری در نظر گرفته شده است.
وی گفــت: عملیات راه ســازی در چنــد نقطه محور 
کرمانشاه- ایلام- مهران در جریان است، اما به گونه ای 
برنامه ریزی صورت گرفته که در صورت افزایش حجم 
ترافیک این محور خللی در روند رفت و آمد خودروها وجود 
نداشته باشــد.بهادری تصریح کرد: ظرف دو هفته آینده 
واریانت چهار خطه محور ایلام- سرابله در محدوده تونل 
آزادی آسفالت شده و زیر بار ترافیک قرار خواهد گرفت، 
ضمــن اینکه محور ایلام به مهران در محدوده تونل راه 

کربلا مسیر جهت عبور اضطراری آماده خواهد شد.
مدیــرکل راه و شهرســازی ایلام افزود: خوشــبختانه 
اخیراً عملیات اجرایی تمام طرح های راهســازی استان 
به خصوص محور ایلام به مهران تســریع پیدا کرده و 

امیدواریم با تأمین اعتبار لازم این روند تداوم یابد.

طی 21 ماه انجام شد
تکمیل 270 کیلومتر پروژه 
راهسازی نیمه تمام اصفهان

اصفهان -احســان عالیخانی،خبرنگارمملکت-مدیرکل 
راه و شهرســازی استان اصفهان گفت: طی 21 ماه اخیر 
با اولویت بندی پروژه های نیمه تمام و مســکوت مانده، 
توانستیم  270 کیلومتر از این پروژه ها را تکمیل و مورد 

بهره برداری قرار دهیم.
علیرضا قاری قرآن مدیرکل راه و شهرســازی اســتان 
اصفهان اظهار کرد: جهت اجرای پروژه های عمرانی این 
اداره کل همواره بر تعیین و تکلیف پروژه های نیمه تمام و 
تهیه برنامه زمان بندی قطعی هر یک از طرح ها، تاکید شده 
است.وی افزود: از سنوات گذشته پروژه هایی تعریف شده، 
کلید خورده و بعضا عملیات اجرایی آنها آغاز شده بود اما به 

دلایل مختلف غیرفعال و مسکوت مانده بودند.
مدیرکل راه و شهرســازی استان اصفهان با بیان اینکه 
عمده مشــکل این پروژه ها مربوط به بحث عدم تامین 
منابع مالی آنها بود اذعان داشت: به لطف خدا توفیق شد 
تا تعدادی از پروژه های مســکوت مانده این اداره کل را با 
هماهنگی ها و پیگیری هایی بعمل آمده تامین اعتبار، راه 

اندازی مجدد و بهره برداری کنیم.
وی با اشاره به اینکه در سال های اخیر رویکرد دولت در 
پروژه های عمرانی، پایان و تکمیل پروژه های نیمه تمام 
با پیشرفت فیزیکی قابل توجه بود عنوان کرد: اداره کل 
راه و شهرســازی استان اصفهان با جدیت رفع مسائل و 
مشکلات پروژه های نیمه تمام را در دستور کار قرار داد به 
نحوی که طی 21 ماه گذشته 270 کیلومتر از این پروژه ها، 

تکمیل و تقدیم مردم عزیز استان شد.

 سردخانه 5هزار تنی
 میوه و تره بار در ایلام 

احداث می شود
ایلام -هواسی،خبرنگارمملکت-مدیرکل تعاون روستایی 
ایلام گفت: مجوز احداث یک سردخانه با ظرفیت پنج هزار 

تن ذخیره سازی میوه و تره بار در استان اخذ شده است.
محمدناصر ناصری اظهار داشت: با توجه به خلاء ظرفیت 
ذخیره سازی میوه و تره بار در استان ایلام به منظور بهبود 
وضعیت میوه و تره بار، مجوز احداث سردخانه در جلسات 

اقتصاد مقاومتی گرفته شده است.
وی افزود: حداقل ظرفیت ذخیره سازی میوه و تره بار در 
اســتان ایلام باید 17 هزار تن باشد که در استان هشت 
هزار تن فضای ذخیره ســازی وجود دارد که در صورت 
احداث این سردخانه پنج هزار تنی تا حدود زیادی مشکل 
 ذخیره ســازی و کاهش نرخ میوه و تره بار در اســتان

 بهبود می یابد.
مدیرکل تعاون روستایی ایلام در مورد برآورد هزینه احداث 
این سردخانه هم توضیح داد: در صورت تایید زیرساخت 
های موجود در استان، اعتبار برآورد شده برای این واحد 
بین ۸0 تا 100 میلیارد ریال است و در صورت عدم تایید 
زیرساخت ها، 200 میلیارد ریال اعتبار برای ساخت این 
ســردخانه برآورد شده است.ناصری یادآور شد: همچنین 
اجرای طرح های متعددی از جمله فرآوری کود حیوانی 
به کود آلی، ایجاد کارگاه های زودبازده، فرآوری و بســته 
بندی علوفه و نیز احداث آزمایشگاه فنی کیفی محصولات 
کشاورزی در دست پیگیری و اقدام است و کارگاه فرآوری 
حبوبات و باقلا در هفته دولت سال جاری به بهره برداری 
رسید.وی ادامه داد: یکی از مهمترین برنامه ها و اهداف 
تعاون روســتایی اســتان ایلام، برندسازی محصولات 
کشاورزی عشایری و روستایی تولید استان در سطح کشور 
اســت که در این راســتا برند قلاقیران که فرآورده های 
روغنی چــون زیتون و کنجد یا عرقیجات را دارد، مجوز 
فعالیت گرفته و کسب مجوز برند تروکا )تعاون روستایی 

کشاورزی ایلام( نیز در دست پیگیری است.

نشست تعاملی مدیرعامل 
ذوب آهن اصفهان با امام 
جمعه زرین شهر برگزارشد

   

عالیخانی،خبرنگارمملکت-حجت  -احســان  اصفهان 
الاسلام و المسلمین قاسم باقریان  امام جمعه زرین شهر 
در پی نشســت اخیر با مسئولین ذوب آهن اصفهان ، در 
این مجتمع عظیم صنعتی حضور یافت و با منصور یزدی 

زاده مدیرعامل این شرکت دیدار و  گفتگو کرد.
 در این نشست که به منظور پیگیری مباحث مربوط به 
تعاملات منطقه ای برگزار شــد ، امام جمعه زرین شهر،  
فعالیت های مشترک فرهنگی و همچنین توجه به اشتغال 
وهمکاری وارتباط نزدیک با اداره کار منطقه در ســال 
گذشته و سال جاری را شایسته قدردانی دانست و گفت: 
ذوب آهن اصفهان باید در خصوص مسائلی که ابهامات و 
سوالاتی وجود دارد ، اطلاع رسانی بیشتری انجام دهد و 
از طریق برگزاری جلسات مختلف با مسئولین و نخبگان 

منطقه ،ابهامات را رفع نماید.
وی در این نشست که با حضور کوروش اسفندمند مدیر 
حوزه مدیرعامل و تعاملات منطقه ای و علیرضا امیری 
مدیر روابط عمومی برگزار شد با اشاره به اهمیت تقویت 
اطلاع رسانی فعالیت ها و اقدامات صورت گرفته به ویژه 
در شــرایط کنونی  افزود: در این راســتا بهتر است که 
امکان بازدید از پروژه های مربوط به آب وانتقال پساب 
برای مسئولین منطقه فراهم شود و کارشناسان مربوطه 

توضیحات لازم را ارائه نمایند .
منصور یزدی زاده نیز طی سخنانی به اقدامات این شرکت 
در جهت اشتغال زایی و در اولویت بودن منطقه واستان 
اشاره کرد و گفت : آمادگی و تمایل کامل برای استفاده 
از توانمندی های منطقه داریم و در این راه با مشــکل و 

محدودیتی مواجه نیستیم .
وی افزود : ذوب آهن اصفهان نگاه ویژه ای به اســتفاده 
از نیروهای بومی و اشــتغال زایی در منطقه دارد اما حل 
مشکل اشــتغال تنها با فعالیت یک شرکت امکان پذیر 
نیست .البته حرکت ذوب آهن در این مسیر مشهود است 
و در سال های اخیر شاهد افزایش به کار گیری نیروهای 

بومی در این مجتمع عظیم صنعتی هستیم .
مدیرعامل ذوب آهن در ادامه سخنان خود از امام جمعه 
زرین شــهر که همواره مشوق فعالیت های مشترک و 

خدمت به منطقه است قدردانی نمود.

 آزاد سازی ۹50 مترمربع
 از اراضی کشاورزی 

شهرستان سامان
مدیر  احمدزاده  شهرکرد-رجبی،خبرنگارمملکت-یزدان 
جهاد کشاورزی شهرستان ســامان از تخریب ۴0 مورد 

ساخت و ساز غیرمجاز در این شهرستان خبر داد.
وی گفــت: به اســتناد تبصره 2 مــاده 10 قانون حفظ 
کاربری اراضی زراعی و باغی و همچنین دستور دادستان 
شهرستان سامان  تعداد ۴0 مورد فنس کشی، دیوارکشی، 
بنای نیمه کاره در ســطح شهرستان ســامان ) اراضی 
روستای شوراب صغیر، چم چنگ و شهر سامان( با حضور 
مامورین نیروی انتظامــی و همکاران امور اراضی جهاد 
کشاورزی شهرستان سامان تخریب و موجب آزاد سازی 

حدود ۹۵0 متر مربع از اراضی کشاورزی شد .
احمدزاده اظهار کرد: جهت تامیــن امنیت غذایی، باید 
محصولات کشاورزی در زمین های کشاورزی تولید شود 
که در صورت کاهش این اراضی به دلیل تغییر کاربری 
میزان تولید کاهش می یابد و بر اساس ماده یک قانون 
حفظ کاربری اراضی باغــی و زراعی هر گونه تغییر در 
اراضی کشــاورزی به کاربری دیگر ممنوع است مگر با 
تبعیت از تبصره یک همین قانون که باید توسط کمیسیون 
ماده یک تبصره یک بررسی و در صورت تائید مجوز صادر 
شود که متاسفانه اکثر تغییر کاربری ها بصورت غیر مجاز 
انجام شــده که بر اساس تبصره 2 ماده 10 قانون حفظ 
کاربری اراضی زراعی و باغ ها مأموران جهاد کشــاورزی 
موظفند با حضور نماینده دادســرا و در نقاطی که دادسرا 
نباشد با حضور نماینده دادگاه محل ضمن تنظیم صورت 
جلسه نســبت به قلع و قمع بنا و مســتحدثات اقدام و 

وضعیت زمین را به حالت اولیه اعاده نمایند .

 سایت دفن زباله بوشهر
 به خارج از شهر منتقل شود

بوشــهر-ابراهیمی ،خبرنگارمملکت -رئیس کمیسیون 
فرهنگی شورای شهر بوشهرگفت: در راستای حفظ محیط 
زیست و اهتمام به مبلمان شهری سایت دفن زباله بوشهر 

باید به خارج از این شهر منتقل شود.
خدیجه گرشاسبی  در نشست اعضای شورای اسلامی 
شهر بوشهر افزود: انتقال ســایت دفن زباله به خارج از 
شهر از مطالبات جدی همه شهروندان به ویژه شهروندان 
محلات جنوبی است که باید در این زمینه تصمیم  گیری 
شود.وی بیان کرد: بهترین هدیه به اهالی محلات جنوبی 
جابجایی سایت زباله است چرا که  دفن زباله شهر بوشهر 
در جاده نیروگاه بســیار نامناسب و غیر بهداشتی انجام 
می شود.گرشاسبی ادامه داد: این سایت علاوه بر مسائل 
بهداشتی و زیست محیطی، چهره آن منطقه به عنوان 
محل تردد شخصیت های ملی و بین المللی به نیروگاه 
اتمی را نیز زشت کرده اســت.وی اضافه کرد: موضوع 
انتقال سایت دفن زباله شــهر بوشهر از سال های قبل 
مطرح بوده است که تاکنون اقداماتی انجام نشده ولی با 
این وجود شهروندان محلات جنوبی دچار مشکل کرده 

است.

اخبار

تبریز-فرحان،خبرنگارمملکت- مدیر کل تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی آذربایجان شرقی با تأکید بر اینکه تعاونی ها 
الزاماً باید مسیر حرفه ای و تخصصی داشته باشند، گفت: 
پاسخگویی، احســاس ارزش آفرینی در اعضا و اعتماد 

آفرینی از دیگر شاخص های تعاونی ها است.
حسین فتحی در مراسم تجلیل از تعاونی های برتر استان، 
با اشاره به مزایای تعاونی ها، احساس مالکیت بین اعضا، 
رعایت عدالت و انصاف در توزیع، برطرف سازی نیازهای 
مالی و معیشــتی بین اعضا، انعطاف پذیری بالا و توزیع 

عادلانه ثروت را از جمله این مزایا دانست. 

وی، تعداد تعاونی های فعال و قابل بهره برداری در کشور 
را ۶۹ هزار تعاونی اعلام کرد و گفت: از این تعداد، ۴ هزار 
و ۳7۴ تعاونی با اشتغال زایی مستقیم برای ۸0 هزار نفر 

در استان  فعالیت دارند.
وی، سهم استان در بخش تعاونی ها را ۶.۳ درصد اعلام 
کرد و با بیان  این که سهم استانی ما در سال گذشته ۵.۸ 
بوده است، افزود: امسال نسبت به سال گذشته افزایش 

نیم درصدی داشته ایم. 
مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان بیش ترین 
میزان حــوزه فعالیتی تعاونی های کشــور را مربوط به 

بخش های خدمات، کشــاورزی و صنعت دانست و آمار 
فعالیــت آن ها را به ترتیب 1۸ هــزار و ۳۴7, 1۴ هزار و 

۹12 و 11 هزار و ۳۶ نفر برشمرد.
وی، افزود: بر اساس این آمار به ترتیب در بخش خدمات، 
1۳۵۴ نفر معادل ۳1 درصد، در بخش صنعتی ۹2۸ نفر 
معادل 21 درصد و در بخش کشاورزی ۶۴۹ نفر معادل 
1۵ درصد حضور دارند و بیشترین میزان اشتغال زایی در 
تعاونی های اســتان  مربوط به خدمات با 1۸ هزار نفر، 
تأمین نیاز مصرف کنندگان با 1۴ هزار نفر و حوزه مسکن 

نزدیک 10 هزار نفر تشکیل می دهد.

مدیر کل تعاون،کار و رفاه اجتماعی استان

بیش از 75 درصد جمعیت آذربایجان شرقی، عضو تعاونی ها هستند

خبر

سمینار تخصصی »چالش برق در زنجیره 
فولاد« برگزارشد

اصفهان -احسان عالیخانی،خبرنگارمملکت- 
سمینار تخصصی »چالش برق در زنجیره 
فولاد« با حضور سعید زرندی معاون طرح 
و برنامه وزارت صمت،بهرام سبحانی رییس 
انجمن تولید کنندگان فولاد ایران،منصور 
یــزدی زاده مدیرعامل ذوب آهن اصفهان 
و تنی چند از دیگر مدیران عامل شــرکت 
های فولادی و صاحب نظران صنعت فولاد 

کشور و عرصه برگزار شد 
منصور یــزدی زاده مدیرعامل ذوب آهن 
اصفهان در پنل تخصصــی تامین پایدار 
 DRI بــرق در زنجیره فولاد گفت : برای

به حدود ۶00 کیلو وات تامین برق نیاز داریم اما برای برای قراضه این میزان 1۵0 کیلو کمتر است و اگر بتوانیم 
این نسبت را کاهش دهیم اندکی تاثیرگذار خواهد بود.

وی تصریح کرد : با توجه به اینکه منبع آب نیز در اختیار وزارت نیرو است اما در حوزه کاری ذوب آهن کوچکترین 
برنامه ریزی را تاکنون شاهد نبودم همیشه دیوار فولاد سازی ها به عنوان صنایع آب بر کوتاه است و لذا نیاز است 
در وزارت نیرو برنامه ریزی راهبردی در این خصوص تدوین شود که تحت هیچ شرایطی آب ورودی شرکت 
هایی که خودشــان تامین کننده برق شان هستند تحت الشعاع قرار نگیرد زیرا طبیعتاً این بار را باید خودشان 

تحمل کنند.
این مقام مسئول با شاره به اینکه امسال شرکت زیسکو از زیر مجموعه های میدکو هم به عنوان یک تولید کننده 
کوره بلندی در چرخه تولید فولاد کشور قرار گرفته است،تصریح کرد : یکی از ویژگی های کوره بلند این است 
که از گازهای فرایندی استفاده می کند و ویژگی آن این است زمانی که نیروگاه را ارزیابی کنند فراخور راندمان 
نیروگاهی اظهارنظر می کنند که آیا چه تعرفه ای به آن تعلق می گیرد. ارزش حرارتی گاز فرایندی ما پایین است 
و طبیعی است که ورودی باید بیشتر باشد و آن عدد را به صورت قدرمطلق محاسبه می کنند و نتیجه آن این 
می شود که به ظاهر راندمان پایین دارم در صورتی که می توانم گارهای فرایندی را به اتمسفر بدهم زیرا آلودگی 

زیست محیطی هم ندارد و تقاضا کنم که گاز طبیعی در اختیار من بگذارند.
یزدی زاده گفت : برای اینکه بتوانم گازهای فرایندی را به بهترین شکل استفاده کنم هیچ مشوقی ندارم لذا باید 

تفاوتی بین فرایندهای کوره بلندی ها و سایر روش ها باشد.

وزیر راه و شهرسازی

 ساخت سالانه یک میلیون مسکن 
تورمی در جامعه ایجاد نمی کند

البرز-تهمینه حیدری،خبرنگارمملکت -اولین نشســت قاســمی وزیر راه و 
شهرسازی با معاونین وزیر و مدیرکل راه و شهرسازی سراسر کشور به صورت 

برخط برگزار شد.
وزیر راه و شهرسازی در این نشست  از زحمات مهندس اسلامی وزیر اسبق 
تقدیر و تشــکر نمود و ضمن تشریح مسائل مطرح شده اظهار داشت بحث 
معیشت کارمندان یکی از اولویتهای کاری بنده است و عنوان نمود باید ازعان 
داشت ما خدمتگذار مردم هستیم نه کارفرما و بنا بر فرمایش بنیانگذار جمهوری 

اسلامی ایران این مردم ولی نعمتان ما می باشند.
مهندس رســتم قاسمی از ساختار وزارتخانه گفت و بیان کرد در این ساختار 
باید تجدید نظر به عمل آید و همچنین از 10 اقدام راهبردی در وزارت راه و 
شهرسازی گفت و وجود سه شاخص 1-حرکت در دایره جمهوری اسلامی 
2-دســت پاک بودن مدیر ۳ – شایسته انجام کار بودن را برای مدیران حائز 

اهمیت دانست.وی با بیان اینکه در ابتدا تمایل به قبول سمت به عنوان وزیر در دولت نبودم و کم انگیزه بودم اما بر حسب وظیفه انتصاب یافتم وقتی 
به این وزارتخانه آمدم حجم کاری و فعالیتهای کارکنان زحمت کش و خدوم وزارت راه و شهرسازی  را دیدم انگیزه مضاعفی در من ایجاد شد  و 

خوشحالم که این افتخار بزرگ نصیب من شده تا بتوانم خدمتگذار مردم باشم.
قاسمی از مکتب شهید سلیمانی گفت این شهید بزرگوار به ما آموخت خدمتگذار مردم باشیم و از مدیران میخواهم که این مکتب را حفظ کنند و 

در این مورد تاکید فراوان دارم.
قاسمی در بخش دیگری از سخنانش اظهار داشت با توجه به منابع مهمی که در کشور برخورداریم ما باید مدیران درآمد در کشور باشیم نه مدیر 
هزینه و مدیران کل باید خلق ثروت کنند و مدیران و معاونین راهکار و پیشنهادات سازنده در حوزه حمل و نقل ارائه دهند تا ضمن طرح در هیات 

دولت بتوانیم این طرحها را اجرایی کنیم.
وی در حوزه حمل و نقل سرمایه گذاری را با اهمیت دانست تا با جذب سرمایه گذار داخلی و خارجی به دنبال منابع دولت نباشیم.

وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه ساخت سالانه یک میلیون مسکن تورمی در جامعه ایجاد نمی کند بیان داشت چون سرمایه ساخت این مساکن 
از خود مردم تامین می شود و سرمایه در گردش از خود متقاضیان است اینکار موجب کاهش تورم می شود.

مهندس قاسمی گفت سه قشر در جامعه هستند که یا نیاز به ما دارند یا از ما کمک میخواهند و یا درخواست حمایت دارند که در گروه اول زمین در 
اختیارشان قرار خواهیم داد در گروه دوم دسترسی به مصالح و تجهیزات را تسهیل خواهیم نمود و برای گروه سوم سازندگان و پیمانکاران متبحر و 

با اصالت را شناسایی و به این متقاضیان معرفی کنیم.
وی همچنین در خصوص لکه گذاری اراضی دولتی و غیر دولتی و ایجاد بانک زمین گفت و بیان داشــت دســتورات لازم در خصوص اینکار به 

مسئولین داده شده تا در زمان دوماه این اراضی شناسایی و جهت ساخت و ساز و حل مشکل مسکن به وزارت راه و شهرسازی واگذار گردد.

  

رونمایی  گرگان-میلادزواریی،خبرنگارمملکت -مراسم 
سامانه مانیتورینگ المانهای الکتریکی فیدرهای فشار 

متوسط شرکت توزیع نیروی برق گلستان برگزارشد

مراسم رونمایی سامانه مانیتورینگ المانهای الکتریکی  
فیدرهای فشــار متوســط با حضــور مهندس نصیری 
مدیر عامل شــرکت توزیع نیروی برق استان گلستان 

و مهندس قائمی معاون بهره برداری و دیسپاچســنگ 
شــرکت در مرکز کنترل و دیسپاچینگ شرکت برگزار 

شد .

در این مراســم مهنــدس بهرام قائمی معــاون بهره 
برداری و دیســپاچینگ شرکا گزارشی از نحوه عملکرد 

این سامانه ارائه نمود.

 رونمایی ازسامانه مانیتورینگ المانهای الکتریکی فیدرهای فشار متوسط
 شرکت توزیع نیروی برق گلستان 

گرگان-میلادزواریی،خبرنگارمملکت -جلب نظر موافق و اعتماد 
اکثریت نمایندگان مجلس شورای اسلامی در واگذاری مسئولیت 
خطیــر راهبــری و مدیریت وزارت نیرو بــه مهندس علی اکبر 
محرابیان، نتایج مثبت، عمیق و اثرگذار چمشگیری خواهد داشت.

مدیرعامل شــرکت توزیع نیروی برق گلستان گفت :جلب نظر 
موافق و اعتماد اکثریت نمایندگان مجلس شــورای اســلامی 
در واگذاری مســئولیت خطیر راهبری و مدیریــت وزارت نیرو 
به مهندس علی اکبر محرابیان، نتایــج مثبت، عمیق و اثرگذار 

چمشگیری خواهد داشت. 
علی اکبر نصیری اضافه کرد :موفقیت در کسب پشتوانه ای محکم از اعتماد یکپارچه  نمایندگان مجلس شورای اسلامی نوید 

بخش ه
مراهی و تعامل سازنده و مثبت بین مجلس و وزیر محترم نیرو است و خبر از حمایت و تعامل سازنده نمایندگان با هدف تحقق 
برنامه های مهندس محرابیان برای برون رفت از تنگنای گریبان گیر مشکلات حاکم بر صنعت برق و وضعیت بحرانی آب در 

سطح کشورمان دارد.
مهندس علی اکبر نصیری مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان گلستان با بیان این مطلب، ضمن تدوین برنامه  استراتژیک 
شرکت با هدف ساماندهی و رفع آثار زیانبار ناشی از نیاز حیاتی زیرساخت های صنعت برق کشور به تقویت و ترمیم، دلگرمی به 
خدمت صادقانه و پشتگرمی به عزم جدی دولت مردمی و انقلابی برای جلب رضایت مردم، خستگی ناشی از تلاش شبانه روزی 
کارکنان دلسوزو خدوم این شرکت برای پایدار نگاه داشتن جریان برق در گرمترین روزهای سال را ازجانها بدر برد و نویدبخش 

سربلندی و موفقیت دانست.
جلب نظر موافق و اعتماد اکثریت نمایندگان مجلس شورای اسلامی در واگذاری مسئولیت خطیر راهبری و مدیریت وزارت نیرو 

به مهندس علی اکبر محرابیان، نتایج مثبت، عمیق و اثرگذار چمشگیری خواهد داشت. 

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق گلستان
 حضور محرابیان در وزارت نیرو نتایج مثبتی 

به همراه خواهد داشت 
ساری - زهرااسلامی ،خبرنگارمملکت -مدیرعامل 
جمعیت هلال احمر مازنــدران گفت که خیران با 
هــدف کمک به بیماران کرونایی، ۵0۴ دســتگاه 
کپسول اکسیژن به بانک امانات تجهیزات پزشکی 

این جمعیت در استان اهدا کردند.
 غلامعلی فخاری افزود: با توجه به وضعیت کرونایی 
و قرنطینه شــدن بســیاری از بیماران در منزل و 
ضرورت نیاز آنان به تجهیزات پزشکی حیاتی مانند 
اکســیژن، جمعیت هلال احمر استان در راستای 
خدمت رسانی به مبتلایان به ویروس کرونا، با فعال 

کردن بانک امانات تجهیزات پزشکی در هر شهرستان، اقدام به ارایه رایگان کپسول اکسیژن و دستگاه های اکسیژن ساز به 
صورت امانی به بیماران نیازمند کرده است.

وی با اعلام اینکه بانک امانات تجهیزات پزشکی هلال احمرمازندران دارای ۵0۴ دستگاه کپسول اکسیژن ، 1۵۸ دستگاه 
اکسیژن ساز ، 22۴ دستگاه مانومتر، ۴۴دستگاه ویلچر ،۳۴ دستگاه تشک مواج و ۸۸ قلم سایر تجهیزات پزشکی است، اظهار 
داشت: تمام این تجهیزات به ارزش بیش از سه میلیارد ریال، توسط مردم نیکوکار به بانک امانات تجهیزات پزشکی استان 
اهدا شد.وی گفت که تاکنون ۸7۸ بیمار مبتلا به ویروس از خدمات بانک امانات تجهیزات پزشکی هلال احمرمازندران بهره 
مند شدند.مدیرعامل جمعیت هلال احمر مازندران در بخش دیگر سخنان خود از واکسیناسیون 2 هزار ۹2 نفر از شهروندان 
و گروه های سنی واجد شرایط در مراکز تجمیعی واکسیناسیون زیرپوشش این جمعیت خبر داد و گفت: تاکنون در مراکز سه 

گانه زیرپوشش این جمعیت، به یکهزار و ۸۵۶ نفر دز دوم واکسن و به 2۳۶ نفر دیگر نیز دز اول واکسن کرونا تزریق شد.
فخاری افزود: از مجموع واکســن های تزریق شده، یکهزار و ۳۹7 واکسن از نوع سینوفارم ، ۴0۵ واکسن آسترازنکا ، 21۵ 

واکسن کووبرکت و 7۵ دز واکسن نیز از نوع سابرینا )کووپارس( بوده است.

فناوری  امور  اداره  شهرکرد-رجبی،خبرنگارمملکت-رئیس 
های مکانیزه کشاورزی جهاد کشاورزی استان چهارمحال 
و بختیاری از پایان برداشت غلات در سطح ۵7 هزار و 7۴۵ 

هکتار از اراضی زراعی استان خبر داد
امرالله اسماعیلی افزود:برداشت گندم،جو و کلزا در استان از 

اواخر خرداد ماه آغاز و در اوایل شهریور ماه به پایان رسید
اسماعیلی گفت: ۸۳ درصد از سطح مزارع غلات استان به 

روش مکانیزه توسط 2۳۵ دستگاه کمباین غلات و حدود 1۴ 
درصد توســط دروگر و حدود ۳ درصد هم به صورت دستی 

برداشت شده است
اســماعیلی با اشاره به اینکه ۳۸ هزار هکتار از سطح زراعی 
اســتان به گندم اختصاص داشــت افزود :از سطح ۳۸000 
هکتار مزارع گندم آبی و دیم حدود ۸۴ درصد بصورت مکانیزه 
توسط کمباین غلات و 1۳ درصد بوسیله دروگر و حدود ۳ 

درصد سطوح نیز به صورت دستی برداشت شده است.
وی به ســطح زیر کشت جو در استان اشاره کرد و افزود :از 
سطح 20000 هکتار مزارع جو آبی و دیم قابل برداشت حدود 
۸2 درصد بصورت مکانیزه کامل توسط کمباین غلات و 1۵ 
درصد بوسیله دروگر و حدود ۳ درصد سطوح نیز به صورت 

دستی برداشت شده است.
رئیس اداره امور فناوری های مکانیزه کشــاورزی سازمان 

جهاد کشــاورزی اســتان تصریح کرد:در سال جاری بهره 
برداران اســتان با استفاده از 2۳۵ دستگاه کمباین محصول 

غلات خود را از مزارع برداشت کردند.
اســماعیلی تصریح کرد :بیش از 7۶ گروه ناظر برداشت به 
تعداد 102 نفر کارشــناس در طول فصل برداشت وظیفه 
کنترل و صدور معاینه فنی و نظــارت بر کاهش ریزش و 

ضایعات محصول را بر عهده داشته اند

برداشت غلات در چهارمحال و بختیاری پایان یافت

مدیرعامل جمعیت هلال احمراستان خبر داد
خیران مازندرانی ۵۰۴ دستگاه کپسول اکسیژن 

به هلال احمر اهدا کردند 
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 
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کرونا، منبع درآمد اهالی 
موسیقی را بست

مقایسه آمار شــش ماهه نخست سال ۱۳۹۸ با 
مدت مشــابه سال ۱۳۹۹، نشان می دهد تعداد 
عناوین کنســرت ها، ۹۴ درصد کاهش یافته و 
با سقوط آزاد، از 2۷0 مورد به عدد ۱۶ رسیده 

است.
به گــزارش خبرگــزاری خبرآنلاین، شــیوع 
ویــروس کرونــا در ایــران از اســفند ۱۳۹۸ 
تاکنــون، در کنار تمام مصائب غیرقابل انکار و 
غیرقابل جبرانش، تاثیر منفی عمیقی بر زندگی 
هنرمنــدان از لحاظ اقتصادی و کســب درآمد 
نیز گذاشته است. اتفاقی که به عنوان مثال در 
حوزه موســیقی، می توان با مقایسه آمار انتشار 
تک آهنگ، نماهنگ، آلبوم موســیقی و اجرای 
صحنــه ای در دو نیم ســال نخســت ۱۳۹۸ و 
۱۳۹۹ که از سوی روابط عمومی دفتر موسیقی 

منتشر شده است، مشاهده اش کرد. 
و  نماهنگ  انتشــار تک آهنگ،  آمار  مقایســه 
آلبوم موســیقی در دو نیم سال نخست ۱۳۹۸ 
و ۱۳۹۹ نشــان می دهد کرونا تاثیری بر تغییر 
آن چنانی اعداد و ارقام در این زمینه نداشــته 
اســت اما می دانیم که این سه حوزه آورده ای 
مالی برای اهالی موسیقی ندارند؛ تک آهنگ و 
نماهنگ که بی اخذ هزینه ای از شنونده منتشر 
می شــوند و آلبــوم نیز به محض انتشــار، به 

دانلود است. قابل  صورت غیرقانونی 
در نتیجــه آن چه به عنوان منبــع اصلی درآمد 
اهالــی موســیقی باقــی می مانــد، برگزاری 
کنســرت اســت که مقایســه آمار آن در بازه 
 2۷0 زمانی ذکرشــده موجب حیرت می شود؛ 
عنوان اجــرای صحنه ای با ۵20 نوبت اجرا در 
شــش ماهه نخســت ۹۸ و ۱۶ عنوان اجرای 
صحنــه ای بــا ۳0 نوبت اجرا در شــش ماهه 
نخســت ۹۹ آن هم به صــورت آنلاین و نه 
اتفاقی کــه می توان قطــع منبع اصلی  زنده. 
درآمد اهالی موسیقی در دوران کرونا نامیدش 
و به جلسات ظاهرا هم چنان بی ثمری اندیشید 
که بارهــا و بارها تحت عنوان »هم اندیشــی 
بــرای تمهیــد مقدمــات و شــرایط ضروری 
برگزاری کنســرت« در دفتر موســیقی برگزار 

شده است.

سقوط آزاد با رضا رشیدپور 
در »سیم آخر«

فصل تازه مســابقه »ســیم آخر« بــا اجرای رضا 
رشــیدپور، با تغییر دکور و فضا و همچنین افزوده 
شــدن بخش هایی چــون ســقوط آزاد، به آنتن 

برمی گردد.
به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، فصل تازه مسابقه 

»سیم آخر«، روی آنتن شبکه سه می رود.
ضبط این مســابقه با اجــرای رضا رشــیدپور و 
تهیه کنندگی و کارگردانی محمدرضا رضاییان از روز 
گذشته آغاز شده و قرار است در سه روز پایانی هفته 

روی آنتن برود.
 در فصل تازه، دکور و فضای مســابقه تغییر کرده 
است و شرکت کنندگان غیر از انفجار بمب با یک 

سقوط آزاد هم مواجه می شوند.
در ایــن فصل، تعداد گروه های شــرکت کننده در 
مسابقه نیز بیشتر شده است و هر گروه با شیوه های 
مختلفی از مراحل مسابقه حذف می شود. همچنین 
در استودیوی مسابقه، با این که شرایط برای حضور 
تماشاگران هم فراهم است، ولی هنوز قرار نیست 
کسی در زمان ضبط مسابقه به تماشای آن بنشیند.

این مسابقه هر هفته، سه شب چهارشنبه، پنجشنبه، 
جمعه، ساعت 22:۳0 روی آنتن می رود.

امیرعبداللهیان: تلاش برای 
افزایش تعداد زوار ایرانی 

اربعین ادامه دارد
وزیر خارجه کشــورمان گفت: رایزنی ها با مقامات 
عراق و تــلاش برای افزایش تعــداد زوار اربعین 
حسینی )ع( برای اعزام زمینی  و هوایی به کربلای 
معلی، بــا رعایت کامل پروتکل های بهداشــتی، 

همچنان ادامه دارد.
به گزارش ایسنا، حسین امیرعبداللهیان در مطلبی در 

صفحه اینستاگرامش نوشت:
السلام علیک یا اباعبدالله الحسین )ع(

رایزنی ها با مقامات عــراق و تلاش برای افزایش 
تعداد زوار اربعین حســینی )ع( برای اعزام زمینی  و 
هوایــی به کربلای معلی، با رعایت کامل پروتکل 

های بهداشتی، همچنان ادامه دارد.
 البته هموطنان عزیز می دانند که امسال به دلیل 
محدودیت های جدی کرونایــی و ضرورت حفظ 
سلامت زوار، به هیچ وجه امکان پیاده روی میلیونی 
اربعین به داخل عراق وجود نداشته و حتی افزایش 

تعداد نیز با محدودیت قابل توجهی همراه است.
 به تلاش و پیگیری های خود ادامه می دهیم.

یک کارشناس مسائل افغانستان گفت: آنها ظرفیت مدیریت 
ندارند. آدم هــای با تجربه ای در مدیریت نیســتند. آنها 
قدرتشــان در تخریب است و نه سازندگی . این افراد گروه 
ها و چهره هایی هستند که قدرت تخریب دارند و همین ها 

هم در لیست حضور دارند.
کابینه طالب ها پر اســت از چهره هایی که بدون داشتن 
ســابقه تحصیلی و کاری به دلیل پیروزی در جنگ دارای 
مقام شــده اند. این گروه حاضر نشد تا قدرت را با دیگران 
سهیم شــود و همین امر نگرانی ها را افزایش داده است. 
طالبان مدعی است که قدرت بلامنازع خود را در افغانستان 
گســترش داده است. آنها دولت خود را معرفی کرده اند  و 
با دادن مناســب حکومتی به چهره هایی که پرونده های 
تروریســتی دارند، همه را شــگفت زده کردند. با این حال 
مقاومت در پنجشیر هنوز نفس می کشد و ادعاهای طالب 
ها در مورد تصرف این منطقه دقیق نیســت. نگرانی های 
زیادی بابت سرنوشت افغانستان وجود دارد. گزارش ها می 
گویند که اقتصاد این کشور به فروپاشی نزدیک شده است 
و مخالفان در حال بیشتر شدن هستند. با این حال به نظر 
نمی رسد که طالبان به آسانی بخواهد قدرتی را که به دست 
آورده به دیگری منتقل کند. آنها با اعلام کابینه خود نشان 
دادند که علاقه ای به شراکت در قدرت ندارند و همه آن را 
قبضه کرده اند.در اینباره با محسن روحی صفت دبیر سابق 
ستاد افغانســتان در وزارت خارجه گفتگو کرده ایم که در 

ادامه می خوانیم:
-طالبان مدعی اســت که مقاومــت را در هم 
شکسته و به پنجشیر وارد شده است. این ادعا 
البته رد می شود. اما با توجه به شرایطی که وجود 
دارد و ورود غذا و ... به این منطقه ممنوع شــده 
ایا وضعیت فعلی پنجشیر می تواند طولانی مدت 

باشد؟
دره پنجشــیر از جهت جغرافیایی پر از دره و صعب العبور 

است. یکی از این دره بازارک است که مرکز استان هم در 
آن است. آن دره نزدیک ترین و سهل الوصول ترین است 
که جاده اســفالت دارد. طالب ها این منطقه را گرفته بودند 
. ولــی در دره های دیگــر کاری پیش نبرده اند. نیروهای 
مقاومت آنجا حضور دارند و تنها از تاجیک ها نیستند. بلکه 
افراد مختلف از نقاط گوناگون کشور با هدف مقاومت علیه 
طالبان به این منطقه آمده و یک جا جمع شده اند. در زمانی 
که اتحاد جماهیر شوروی هم بود و می گفتند که پنجشیر به 
دست نیروهای آنها نیافتاد، منطور بازارک نبود. این منطقه 
بارها سقوط کرد اما بقیه دره به دست ارتش سرخ نیافتاد. از 
نظر جغرافیا و از نظر انسانی وضعیت این منطقه خوب است. 
نیروهایی که حضور دارند نیروهای جنگجویی هستند که از 
جهت عقلایی هم خواستار آتش بس و مفاهمه شده اند. اما 
روش طالبان این اســت که حاکمیت قومی خود را در کل 

کشور گسترش دهند. هم از نظر جغرافیایی هم انسانی و هم 
فرهنگی، تفاوت های زیادی بین جنوب و شمال افغانستان 
وجود دارد و همین موضوع اســت که مقاومت را طولانی 

مدت کرده است.
-برخی از کشورها پیش از این از جنبش پنجشیر حمایت 
می کردند. اما در حال حاضر حامی اصلی آنها تاجیکستان 
است. با توجه به چینش های تازه در منطقه و اینکه طالبان 
دیگر مانند دهه نود منفور نیســتند و سعی دارند ارتباطات 
خود را با کشورهای دیگر حفظ کنند،وضعیت در پنجشیر و 
به طور کلی برای مخالفان طالبان چطور پیش خواهد رفت؟
افغانســتان کشور چند قومیتی است . شــمال و جنوب و 
شــرق و غرب قوم های مختلفی هستند و نمی شود که 
یک قوم بر همه مسلط شود. به همین دلیل آنها نمی توانند 
در طولانی مدت به دلیل تکثر قومی در افغانستان ماندگار 

باشند. از ســوی دیگر بین خود گروه طالبان هم انشعابات 
و اختلافات زیــادی وجود دارد و یک پارچگی وجود ندارد. 
سیستم طایفه ای وجود دارد و به دلیل اختلافات درگیری 

هایی رخ خواهد داد.
اما در مورد سوگیری کشورها، به نظر من امریکا  و پاکستان 
و ترکیه و قطر روی طالبان حساب می کنند به این خاطر 
است که سیاســت جهانی می گوید گروه های افراطی را 
تجهیز و تهییج کنند. این چند فایــده برای آنها دارد. اول 
اینکه آنها از کشورهایشان خارج نمی شوند. بنابراین خطر 
کمتری برای دیگر کشورها دارند. دوم اینکه جهت گیری 
اینها به جای اینکه ضد آمریکایی باشد ضد روسی و چین 
خواهد شــد. بنابراین ما شــاهد هماهنگی آنها با طالبان 
هستیم. البته روسیه و چین سعی کردند تا با برقراری ارتباط 
با طالبان جهت گیری این گروه علیه کشورهایشان را کنترل 
کنند. ولی در آینده باید دید که این نیروهای افراطی که از 
عرب ها  وچچن ها و... می آیند، کدام بر دیگری غلبه می 

کند. داعش به طالب غلبه می کند یا برعکس خواهد بود؟
-دولت جدیدی که تشــکیل شده کارش را به 
عنوان دولت موقت در افغانســتان اغاز کرده. 
اما لیستی که داده شده نشان می دهد اکثریت 
با پشتون ها و کســانی است که با طالبان کار 
کرده اند. هیچ چهره ای فراتر از این گروه دیده 
نمی شــود. آن تکثری که کشورهای غربی می 
خواستند دیده نمی شود. در چنین شرایطی این 

دولت می تواند کار کند؟
این دولت موقت نیســت. چون منتخب نیست و قانون و 
انتخاباتی رخ نداده اســت. البته اعتقادی هم به آن ندارند و 
دیگر نمی شود گفت که دولت موقت است. این برای آرام 
کردن افکار عمومی است که از اسم دولت موقت استفاده 

می کنند.
انها ظرفیت مدیریت ندارند. ادم های با تجربه ای در مدیریت 

نیستند. آنها قدرتشان در تخریب است و نه سازندگی . این 
افراد گروه ها و چهره هایی هستند که قدرت تخریب دارند 
و همین ها هم در لیســت حضور دارند. آمریکایی ها گفته 
بودند که ما در افغانستان به دنبال توسعه مدنی و ملت سازی 
نیستیم. آنچه برایشــان مهم است ای است که این گروه 
قدرت تخریب داشته باشند. در واقع علاقه کشورهای غربی 

به این سمت است.
-گفته می شود که هم اقتصاد و هم خود کشور 
در حال فروپاشی است. برخی احتمال تجزیه را 
هم مطرح می کنند. چقدر احتمال دارد که چنین 

سرنوشتی برای افغانستان اتفاق بیفتد؟
خیلی زیاد احتمال دارد که چنین اتفاقاتی بیفتد. ما شاهد 
ورشکستگی یک کشور هستیم. به دلیل اینکه ساز و کار  
و نهادهای اجرایی و اقتصادی و سیاســی وجود نخواهند 
داشــت. آنها رهبری برای این کار ها ندارند. افغانســتان 
کشــوری بوده که در سال ها گذشته متکی به خارجی ها 
برای اقتصاد بوده. این وضعیت معلوم نیســت که باز هم 

ادامه پیدا کند یا نه.
-طالبان با چیدن ایــن کابینه که برخی از آنها 
تحت تعقیب ســازمان ملل و برخی زندانیان 
سابق گوانتانامو بودند چه پیامی را به کشورهای 

دیگر میدهد؟
این پیامی به دیگر کشورها نیست. انها حرفی با کشورهای 
دیگر نیستند. آنها منطقه ای کار می کنند و با سطح جهانی 
کاری ندارند. زندانیان گوانتانامو بخش سیاســی هم وجود 
داشت. اینها منعطف تر هستند اما بخش تندرو هستند که 
قــدرت اصلی را دارند و توجهی هم به تعامل با دیگران در 
طولانی مدت نخواهند داشت. هر کسی که توانسته سهمیه 
ای گرفته. کسی که پنج میلیون دلار برای او جایزه تعیین 
شــده بود چون اولین نفری بود که وارد کابل شد و قدرت 

داشت، وزیر داخله شده است.

نوید محمودی، فیلمســاز افغان تبار از دغدغه های 
این روزهایش درباره شرایط افغانستان سخن گفت 
و اینکه هیچــگاه اجازه نداده اســت نگاه تبعیض 

آمیز عده ای به مهاجران، مانع پیشــرفتش شود.
نوید محمــودی ـ تهیه کننده و کارگردان ـ درباره 
ســاخت ســریالی با موضوع کرونا که سال گذشته 
دستور ساخت آن توسط رییس صداوسیما مطرح و 
به او و برادرش جمشید محمودی سپرده شده بود، 
به ایســنا گفت: ابتدای سال گذشــته این موضوع 
مطرح شــد و قرار بود این ســریال تولید شود اما 
من رفتم ســراغ تهیه سریال نوروزی و فعلا برای 

ندارم. ساخت سریالی درباره کرونا تصمیمی 
محمــودی که فیلم ســازی افغان تبــار بوده و از 
کودکــی به ایــران مهاجرت کرده اســت، درباره 
نــگاه تبعیض آمیز به مهاجران افغانســتان و تاثیر 
احتمالی آن بر کار هنری اش عنوان کرد: این نگاه 
تبعیضی همیشــه وجود داشته و خواهد داشت؛ اما 
واقعیت این اســت که در مورد مــن اینطور نبوده 
که مانع پیشــرفتم شود. شاید به این خاطر که من 
روحیــه عجیبی دارم و در زندگی هیچ چیزی مانعم 
نیســت و آنچه احساس می کنم آزاردهنده است را 
نمی شنوم و اگر چیزی مانع من باشد به هر شکلی 
که شــده از بــالا پایین یا کنــارش می گذرم. من 
ایمان دارم که یک مرتبه بــه دنیا آمدم و فرصتم 
همین یک مرتبه است؛ قرار نیست این یک مرتبه 
را با گله گزاری و »نمی شــود« ســپری کنم. باید 
از زمانــی که در این جهــان دارم به صورت مفید 

کنم. استفاده 
او افــزود: در تمام دنیا به مهاجــران نگاه تبعیضی 
دارند. ایران خودش یکی از بزرگترین کشــورها در 
زمینه مهاجر فرســتادن اســت و خود ایرانی های 
مهاجــر هم این حس را درک مــی کنند. از زمانی 
که مرزها تعریف شــد، بی جا شدن و بی سرزمین 
شــدن دردناک ترین اتفاق برای بشــر اســت. در 
ایران این واقعیت وجــود دارد که بخش بزرگی از 
مــردم و جامعه افغــان هــا را پذیرفته اند، با آن ها 
زندگی می کنند و با آن ها خانواده تشــکیل داده و 
نســل جدید را به وجود آورده اند. اما به نظرم دلیل 
بی احترامی تعدادی از افراد که در همه جوامع هم 
هســتند به مهاجران، چیزی به جز جهل نیســت؛ 
آن ها آگاه نیســتند که یک مهاجر در چه دوره ای 

از زندگی اش است. آن ها نمی توانند درک کنند که 
بی خانه شدن چقدر دردآور است.

محمودی درباره مهاجران افزود: تمام آدم هایی که 
از جایی به جای دیگر می روند و مهاجرت کنند اگر 
حداقل ها برایشان فراهم شــود، نمی روند. ممکن 
اســت عده ای بگویند کسانی که مهاجرت می کنند 
بی بند و باری می خواهند اما من می گویم اینطور 
نیســت بلکه دنبال شــرایط بهتری هستند. اگر بی 
بند و بــاری می خواهنــد پس این هایــی که می 
روند آمریــکا و اروپا نماز می خوانند چه کســانی 
هستند؟ آن ها هم مســلمان هستند و از خاورمیانه 
کننده ســریال »همبازی«  کرده اند.تهیه  مهاجرت 
که تا کنون فیلم هایــی هم با موضوع دغدغه های 
مهاجران افغان ساخته اســت، ادامه داد: مهاجران 
در حداقل هــا گرفتارند. چند روز قبل با آقای دکتر 
محمودی، دبیر کل اداره اتباع وزارت کشــور دیدار 
داشــتم. گفتــم چه می شــود اگر محبــت کنید و 
کارت های آمایش مهاجران افغانســتانی را به جای 
یک سال سه ســاله تمدید کنید، شما که می دانید 
این ها چند ســال اســت که این جا هستند و همین 
جا از دنیا می روند؛ اگر این مدت ســه ســال شود 
می توانند برای زندگی شــان برنامه ریزی سه ساله 
کننــد؛ یا مثلا بــه مهاجران جوان که تعدادشــان 
هم کم نیســت با کارت های پناهندگی گواهینامه 
بدهیــد. ما اگر نســبت به دغدغه هــای یکدیگر و 
آزارمان می دهد آکاه شــویم همه مشکلات  آنچه 

می شوند. حل 
محمودی درباره شــرایط این روزهای افغانســتان 
و تســلط طالبان بر این کشــور عنوان کرد: امروزِ 
افغانســتان، امروز دردناکی اســت. مــن به معنی 
واقعی در بیســت روز گذشــته بدترین و تلخ ترین 
روزهای زندگی ام را گذرانده ام. تصورم این اســت 
که بــا رویکردی کــه طالبان در پیــش گرفتند، 
افغانستان در آینده دچار تغییر و تحولاتی می شود. 
من جــزو آدم هایی بودم که بیســت روز پیش به 
طالبانی که بعد از بیســت سال برای حکومت کنار 
مردم آمده اند، امیدوار بودم. تمام شــهرها در حال 
بازســازی بود، تلویزیون ها و روزنامه های زیادی 
ایجاد شد. تئاتر، سینما و موسیقی در حال پیشرفت 
بود اما در کمتر از بیســت روز همه چیز ظاهرا قرار 
اســت به قبل برگردد. حکومت اعلامی طالبان هم 

که تیر خلاص بود.

فیلم ســاز افغان تبار با اشــاره بــه مقاومت مردم 
پنجشــیر در برابر طالبان به رهبری احمد مسعود، 
عنوان کرد: در چند روز گذشــته احساس می کردم 
که افغانســتان نیاز به یک رهبر و قهرمان دارد که 
در مردم حس اســتقلال طلبــی را زنده کند. احمد 
مســعود، محبت و لطف خدا به افغانســتان است؛ 
جوانی نجیب زاده از احمدشــاه مسعودِ قهرمان که 
به مردم افغانســتان این روحیــه را داد که خفت و 
خواری دیگر بس است. اگر در آینده ضرری برای 
افغانستان باشــد برای همه منطقه است. امیدوارم 
دیگران هم با احمد مســعود قهرمان دســت یاری 
بفشــارند و کمک کنند تا بتوان بیگانه ها را بیرون 

کرد.
او افزود: یک نگرانی بسیار زیاد برای آینده داریم. 
بــا توجه به اینکه بیش از ۳۷ ســال اســت که از 
افغانســتان خارج شدم و در حال حاضر یک ایرانی 
افغان تبار هســتم اما افغانستان زادگاهم است و به 
آن تعلق خاطر دارم و آنجا بستگانی دارم. احساس 
می کنم افغنســتان در یکــی از بدترین دوره های 
تاریخی اســت. آنچه اتفاق افتاده تصمیم دیگران 
در مورد افغانســتان و توافق آمریکا و پاکســتان با 
طالبان اســت. افغانستان بعد از 20 سال داشت به 
یک ثبات نســبی می رســید و مثل خیلی دیگر از 
کشورهای جهان ســوم یک دموکراسی را تمرین 
می کرد که تمامش در یک چشــم بهم زدن ویران 
شــد.محمودی در پایان گفت: در عرض ســه روز 
تمام افغانســتان دودستی تقدیم طالبان می شود و 
فاصله  ی گرفتن یک مرکز اســتان تا بعدی، کمتر 
از پنج ســاعت بوده اســت. این یک خیانت بزرگ 
تاریخی است. امیدوارم از این روزها بگذریم. الان 
جهانِ مدیاســت و در همه شــبکه های اجتماعی 
مــی بینید که هر لحظــه در کابل زن ها به خیابان 
می آینــد، طالبان تصور این را نمی کردند. طالب ها 
احســاس می کنند در بیست سال گذشته هستند اما 
امکان ندارد با تفکر بیســت سال گذشته بر مردمی 

که بیست سال آگاه تر شده اند حکومت کرد.
نویــد محمــودی همــراه با بــرادرش جمشــید 
محمودی، کارگردانی ســریال های »ســایه بان« 
و »دلــدار« و به تنهایــی تهیه کنندگی ســریال 
»همبازی« را بر عهده داشــته اســت؛ او همچنین 
نویسنده و کارگردان فیلم های سینمایی »مردن در 

آب مطهر« و »هفت و نیم« است.

پنج مزرعه گردشگری در گنبدکاووس راه اندازی می شود
 رییس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی گنبدکاووس در شرق استان 
گلســتان گفت که پنج مزرعه گردشگری کشاورزی برای نخستین بار در مناطق روستایی 
این شهرســتان مرزی با تکمیل مراحل اداری توســط بخش خصوصی راه اندازی خواهد 

شد.
مریم آق آتابای روز پنجشــنبه در گفت و گو با خبرنگار ایرنا اظهارداشت: از سال گذشته 
بر اســاس تفاهم نامه میان وزارتخانه های میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی و 

جهاد کشــاورزی ایجاد مزارع گردشگری در دستورکار قرار گرفت.
وی افزود: در اجرای طرح مزرعه گردشــگری، کشــاورزان در کنار فعالیت کشت و تولید 
زمینه حضور چندســاعته گردشــگران برای مشــاهده مراحل مختلف تولید و استفاده از 
فضاهــای تفریحی را در مزرعه خود فراهم می کنند کــه باعث درآمدزایی مضاعف برای 

آنان خواهد شد. 
به گزارش ایرنا، اســتفاده از ظرفیت جاذبه های کشــاورزی گلستان در حوزه گردشگری 
نتایجی مانند گسترش بهره برداری از مزرعه، نوآوری در درآمد و کسب درآمد مازاد، یافتن 
مصرف کنندگان جدید محصولات کشــاورزی، افزایش آگاهی و استفاده از محصولات و 
خدمات محلی، کمک به احیا و توســعه سنت ها، هنرها و صنایع محلی، حفظ بافت سنتی 

روســتاها و در نهایت جلوگیری از مهاجرت به شهرها خواهد داشت.  
به گفته آق آتابای، تا کنون در گنبدکاووس پنج متقاضی در روســتای آق قایه با داشــتن 
پنج هزار متر مربع زمین شــامل باغ و مجموعه ســوارکاری، روستای ساری بخش با ۳0 
هزار متر مربع باغ انار و آب بندان، روســتای قُل حاجی با 20 هزار متر مربع باغ، روستای 
ارازمحمــد آخوند با ۱0 هزار متر مربع باغ و روســتای عوض حاجی بــا ۱20 هکتار باغ 
زیتون، محل نگهداری دام، طیور، اسب و شتر، آبندان و پرورش ماهی خواستار راه اندازی 

گردشگری شدند. مزرعه 
رییس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی گنبــدکاووس ادامه داد: طرح 
مزرعه گردشــگری متقاضیان در روستاهای ســاری بخش و قُل حاجی این شهرستان در 
کمیسیون گردشــگری کشاورزی گلســتان مورد موافقت قرار گرفت و هم اکنون مرحله 

صدور پروانه آنها درحال انجام است.
آق آتابای با اشــاره به فعالیت چهار واحد بوم گردی در روســتاهای »ساری بخش، چای 
قوشــان کوچک، ســارجه کُر و چکر عطا بهلکه« گنبدکاووس، گفت که ابتدای امســال 
تــا کنون نیز پنج واحد بوم گردی جدید در روســتاهای »دوزالــوم، قُل حاجی، قره ماخر و 

به اخذ موافقت اصولی شدند. تنگلی«، موفق 

تحلیل یک کارشناس مسائل بین الملل از آینده همسایه شرقی و تبعات آن برای ایران

دولتی تشکیل نشده و خطر تجزیه افغانستان وجود دارد

نوید محمودی ـ کارگردان و تهیه کننده اهل افغانستان:

امروزِ افغانستان به قهرمان نیاز دارد

کاریکاتور

بفرمایید برنج ۵0هزار تومنی!
برنج، متداول ترین غذای سفره هر ایرانی به کیلویی پنجاه هزار تومان نزدیک شد... محمدرضا 

میرشاه ولد با انتشار کارتونی در صفحه اینستاگرامی خود به این موضوع پرداخت.


